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PRIMORSKI DNEVNIK je začel izhajati v Trstu 13. maja 1945, njegov predhodnik PARTIZANSKI DNEVNIK pa 26. novembra 1943 v vasi Zakriž nad Cerknim, razmnožen na ciklostil. Od 5. do 17. septembra 1944 se je tiskal v tiskarni «Doberdob* 
v Govcu pri Gorenji Trebuši, od 18. septembra 1944 do 1. maja 1945 v tiskarni »Slovenija* pod Vojskim pri Idriji, do 8. maja 1945 pa v osvobojenem Trstu, kjer je izšla zadnja številka. Bil je edini tiskani partizanski DNEVNIK v zasužnjeni EvropL

OB IZZIVALNI NEPOPUSTLJIVOSTI DELODAJALCEV | V ČETRTEK ZASEDA VRHOVNI SOVJET POGOVOR Z DEŽELNIM SVETOVALCEM DRAGOM ŠTOKO

«Moč slovenske narodnostne skupnosti 
sloni na odločnosti in na enotnosti>
Obračun zakonodajne dobe deželnega sveta in vloga Sloven
ske skupnosti za reševanje odprtih problemov naše manjšine

Sindikati prisiljeni zaostriti Ugibanja o spremembah
borbo prav tik pred volitvamiv sorietskem *»dstru

Korak nazaj v pogajanjih za pogodbo kovi
narjev, zastoj tudi za tekstilce in gradbince

RIM — Po vsem videzu bodo bili sindikati prvič od ustanovitve 
enotne zveze CGIL - CISL - UIL leta 1972 (dejansko pa v vsem povoj
nem času) prisiljeni preklicati «premirje», ki so se ga običajno držali 
v zaključnem delu (v Italiji še kar pogostnih) volilnih kampanij. Krivde 
za ohranitev in zaostritev družbene napetosti pa seveda ne bo mogel 
nihče pripisati njim, pač pa trmasti nepopustljivosti delodajalcev, ki 
očitno ne marajo odstopiti od svo
jega naklepa, da okrnijo moč sjndi- 
kaine zveze in s tem prispevajo k 
preokretu politične osi na desno.

To se je pokazalo tudi včeraj ob 
obnovitvi pogajanj za delovno po
godbo okrog milijona kovinarjev v 
zasebnih podjetjih, ki nanjo čakajo 
z upravičeno nestrpnostjo že poldru
go leto. Navzlic odločnemu dokazu 
enotnosti in borbenosti, ki so ga pre
tekli teden dali kovinarski delavci iz 
vse države z mogočno manifestaci
jo v Turinu, so včeraj zastopniki Fe- 
dermeccanice ponovili na sestanku z 
vodstvom FLM svoja nesprejemlji

va stališča, zlasti glede poglavitne 
sporne točke skrajšanja delovnega 
časa, ki očitno kršijo januarski spo
razum o ceni dela- 

Po zelo kratkem srečanju sta se 
torej delegaciji razšli brez vsakega 
zbližanja k sporazumu. Pogajanja 
se sicer uradno niso razbila, ker se 
bosta spet sestali jutri po današ
njih zasedanjih izvršnega odbora 
združenja kovinarskih industrijcev 
ter vsedržavnega vodstva FLM, a 
ostaja prav malo upanja na pospe
šeno pot k dogovoru. Pot k hitre
mu sporazumu bi moglo odpreti le
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GLEDE KANDIDATURE ZA PREDSEDNIKA VLADE

Craxijeve izjave 
spet vnele polemiko

Ostre reakcije manjših laičnih strank

nepredvidljivo spametovanje Feder- 
meccanice, katerega voditelji se brž
kone zavedajo splošne obsodbe jav
nosti, saj so tudi po včerajšnjih po
gajanjih skušali podcenjevati razha
janja in so demagoško zatrjevali, 
da je pač odvisno od sindikatov, da 
sprejmejo »dostojno* pogodbo.

Voditelji FLM Palli. Bentivogli in 
drugi so pa jasno povedali, da vče
raj niso storili korakov naprej, am
pak da so pogajanja celo nazadova
la. Glede plač zasebni industrijci ni
so pripravljeni priznati enakih iz
boljšav, kot so jih že dodelila držav
na podjetja. Glede januarske obveze 
o skrajšanju delovnega časa za 40 
ur letno se pa Federmeccanica spre
neveda in noče razumeti sindikalne 
logike, da bi to služilo zmanjšanju 
brezposelnosti, ampak ponuja v za
meno nekakšne denarne odškodnine.

Zaradi nepopustljivosti delodajal
cev so prav tako še vedno na sle
pem tiru pogajanja za gradbince, ki 
so oklicali vsedržavno stavko za 17. 
t.m. in za tekstilce (čeprav se na 
desetine podjetnikov odpove discipli
ni združenja in sklepa «predpogod- 

i be»), ki so sklenili prirediti stavke 
in manifestacije prav v zadnjem 
tednu pred volitvami. Sindikati ob 
tem spet poudarjajo, da je edina 
možnost za sklenitev pogodb pred 
volitvami odločen poseg vlade, ki 
naj kot sopodpisnica prisili deloda
jalce k spoštovanju januarskega 
sporazuma.

RIM - Socialistični tajnik Cra» 
se je zavedal, da so njegove zad
nje izjave o socialistični kandida
turi za predsedstvo vlade sprožile 
med strankami, ki so socialistom 
najbližje, se pravi med manjšimi 
laičnimi strankami, val nejevolje 
in slabe krvi. Zato je skušal neko
liko omiliti pomen svojih izjav in 
napovedal, da bo v prihodnjih dneh 
nekoliko bolj obrazložil pomen svo
jih predlogov in zahtev.

Vsekakor pa bo novo stališče so
cialističnega tajnika nujno pripe
ljalo do novih polemik. Tri laične 
stranke so reagirale zelo negativ
no: republikanci so celo spet po
stavili kandidaturo Spadolinija za 
predsednika ministrskega sveta, 
češ da je PRI edina stranka, ki 
lahko posreduje med demokristjani 
in socialisti. Socialdemokrati so s
svoje strani odkrito govorih o »so
cialističnih halucinacijah*, še naj- 

bili liberalci, kate

rih mnenje je, da trenutno ni čas 
za postavljanje samokandidatur, 
temveč je treba poglobiti vpraša
nje progrgma in dela, ki ga je 
treba opraviti v prihodnjih letih.

Najbolj ostro je seveda reagiral 
tajnik krščanske demokracije Ci- 
riaco De Mita, katerega izjave so 
že mejile na zaničevanje. «Kdor 
glasuje za socialiste, glasuje za ne
znano, zato je bolje zaupati krščan
ski demokraciji.* De Mita je še 
dodal, da se socialisti še niso iz
rekli o zavezništvu s krščansko de
mokracijo, čeprav so dali razume
ti, da so mu naklonjeni.

Komunisti za sedaj molčijo, če
prav ne skrivajo svoje zaskrblje
nosti. S svojimi zadnjimi zahtevami 
in izjavami je Craxi ponovno za
vrnil komunistični predlog o vladi 
demokratične alternative; to pa je 
element, ki bi utegnil vplivati na 
izide volitev in sicer za levico prav 
gotovo ne v pozitivnem smislu.

V PRETEKLEM APRILU

Industrijska proizvodnja 
nazadovala za 14,2%

RIM — Po ugotovitvah Osrednje
ga zavoda za statistiko ISTAT je 
bila industrijska proizvodnja v Ita
liji v preteklem aprilu za 14,2 odst. 
manjša kakor v istem mesecu lani 
in najnižja v zadnjih petih letih. 
V prvih štirih mesecih letošnjega 
leta pa je bila proizvodnja za 8. 
9 odst. manjša od lanske. Za a- 
prilski padec navaja ISTAT nasle
dnje razloge: v letošnjem aprilu 
je bilo 6 praznikov (lani pet), go
spodarska konjunktura je bila slab
ša kot lani, stavke pa so bile bolj 
številne. Industrijci pa pridajajo 
še restriktivno politiko vlade ter

Jurij Andropov bo predvsem utrdil svoj polo
žaj, ne da bi prehudo prizadel stare garniture

MOSKVA - Pred četrtkovim za
sedanjem vrhovnega sovjeta so za
hodni politični opazovalci že priče
li ugibati, kakšne bodo spremembe 
v dosedanjem sovjetskem vodstvu. 
Vsem je namreč jasno, da bo pri
šlo do sprememb, saj je Jurij An
dropov po smrti Leonida Brežnjeva 
prevzel le funkcijo generalnega se
kretarja KP SZ, ne pa vloge držav
nega poglavarja, katerega mesto 
je še vedno prosto. Prav tako ni 
Jurij Andropov zamenjal v vod
stvu dotedanje garniture Leonida 
Brežnjeva.

Na Zahodu torej pričakujejo, da 
bo sedaj Andropov predvsem utrdil 
svoj položaj v politbiroju partije, 
ki ima po smrti Brežnjeva, Kosi- 
gina, Suslova, Pelšeja in upokojitvi 
Kirilenka le 11 članov, kar samo po 
sebi zahteva nova imenovanja.

Glede državnega poglavarja pa so 
zahodna ugibanja brezpredmetna, saj

je to le protokolarna funkcija brez 
večje politične teže. Brežnjev je 
funkcijo državnega poglavarja pred 
leti združil s svojo partijsko pred
vsem z vidika prestiža v tujini. Ka
ko bodo tokrat odločili, ni povsem 
jasno, nedvomno pa bo to vsekakor 
eno izmed tolikih znamenj, kako se 
hoče sedanje sovjetsko vodstvo z 
Andropovom na čelu predstaviti tu
jini. Novi generalni sekretar brž
kone ne bo bistveno spremenil seda
nje garniture, saj se mora ta že v 
kratkem spremeniti čisto po naravni 
selekciji, saj je dobršen del stare 
garde Leonida Brežnjeva krepko 
nad sedemdesetimi leti. Poglavje 
zase je samo Kostantin Černjenko, 
ki so ga že skoraj odstranili s po
litičnega življenja. Pri njem ni še 
povsem jasno, ali je to le rezultat 
njegovih bolezni ah pa dejstva, 
da je bil desna roka Leonida Bre
žnjeva. Dr. Drago Štoka

Slovenska skupnost je zastopana 
v deželnem svetu Furlanije - Julij
ske krajine že od vsega začetka, 
to je od leta 1964. V prvi zakono
dajni dobi je stranko v tem izvolje
nem telesu zastopal Jože Škerk, od 
leta 1968 pa je deželni svetovalec 
SSk Drago Štoka, 46-letni kontovel- 
ski rojak, po poklicu odvetnik, ki 
je tudi letos nosilec kandidatne li
ste SSk za deželni svet v tržaškem 
kot v goriškem volilnem okrožju. 
Štoki smo zastavili nekaj vprašanj v 
zvezi s poslanstvom in s pristojnost
mi naše dežele v odnosu do naše 
družbene in zlasti do naše narodno
stne stvarnosti ter z vlogo, ki jo je 
SSk odigravala v tej zadnji zakono
dajni dobi.

Dežela Furlanije - Julijska kraji
na je pred nekaj meseci slovesno 
praznovala dvajsetletnico svojega 
obstoja. Kakšne misli vas navda
jajo ob tem pomembnem jubileju?
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DR. VRATUŠA NA VI. KONFERENCI UNCTAD

JUGOSLAVIJA SE IAVZEMA IA DOSLEDNO 
URESNIČEVANJE PROGRAMA ZA SUROVINE

Včeraj začetek drugega tedna posvetovanj - Ameriški zastopnik 
Dam ponovil znana stališča ZDA do odnosov med Severom in Jugom

BEOGRAD — V dosedanjem po
teku 6. UNCTAD, ki je včeraj začel 
drugi teden zasedanja, je bilo zna
čilno, da je kljub razlikam v govo
rili 66 govornikov, ki se izražajo v 
pojasnjevanju vzrokov gospodarske 
krize in poti iz nje, dokaj enotno 
mnenje, da je svet gospodarsko po
vezan, države v njem pa medseboj
no odvisne. Zato je rešitve treba 
iskati skupaj in v duhu medseboj
nega razumevanja. Skorajda ni raz
lik tudi v mnenju, da je za splošno 
življanje svetovnega gospodarstva 
nujno tudi oživljanje gospodarstev 
dežel v razvoju, le s to razliko, da 
te države menijo, da bi oživljanje 
moralo potekati vsaj istočasno če 
že ne morejo dobiti prednosti.

Iz včerajšnjega dopoldanskega
višje cene za energijo in višje o- I zasedanja objavljamo nekatere o- 
bresti na bančna posojila. I dlomke govora vršilca dolžnosti vod-bolj trezeni so

NOV GNUSNI MAFIJSKI ZLOČIN V PALERMU

Trije karabinjerji so se sinoči pridružili 
dolgemu seznamu padlih v boju zoper mafijo
Žrtve so Mario D’AIeo, Giuseppe Bommarito in Pietro Morici - Palermska 
županja opozarja oblasti na nemogoče razmere, v katerih mesto v • •

Z1V1

PALERMO - Sinoči so pod ma 
fijskimi streli padli trije karabmje 
rji iz palermskega predmestja Mon- 
reala: kapetan Mario D'Aleo in ka
rabinjerja, ki sta ga spremljala, 
Giuseppe Bommarito in Pietro Mo 
rici

Karabinjerski častnik se je s svo
jima spremljevalcema vračal domov 
v Palermo, ko so jih tik pred nje; 
govim stanovanjem obkrožila vsaj tn

Na evropskem prvenstvu

Bronasti odličji 
za poletovca 
Sama Kokorovca
Sinoči se je iz Bordeauxa v 

Franciji vrnil Sumo Kokorovec, 
član openskega Poleta, ki je kot 
član italijanske reprezentance 
sodeloval na evropskem prven
stvu v umetnostnem kotalkanju 
ter med kadeti dosegel velik 
uspeh.

Samo Kokorovec je namreč v 
konkurenci sedmih držav v kom
binaciji osvojil absolutno 3. me
sto, prav tako 3. mesto je za
sedel v prostem programu, v 
obveznih likih pa |e bil četrti. 
Daljše poročilo o tem nastopu 
bomo še objavili.

je »oblast* prešla njegovim sorod 
nikom, skupini Spatola - Gambino • 
Inzerillo, ki je bila nedavno obsoje
na na težke zaporne kazni ob koncu 
sodnega procesa »mafija in ma
mila*.

Karabinjerski častnik Mario D’A 
leo. ki je imel komaj 29 let, je bil 
doma iz Rima in je nasledil povelj
stvo monrealskih karabinjerjev po
tem ko je mafija maja 1980 ubila 
prejšnjega poveljnika, Emanuela 
Basileja. Zaradi zločina so sodili 
trem mladeničem, ki naj bi bih 
kilerji, a so bili po dolgem in za
pletenem procesu oproščeni zaradi 
pomanjkanja dokazov. Poslali so 
jih na prisilno bivanje v sardinske 
vasi, od koder sta dva izmed njih 
pred slabim mesecem istočasno zbe 
žala

Drugi dve žrtvi sta Giuseppe Bom
marito. ki je imel 39 let in je bil

doma iz Balestrateja bhzu Paler
ma. medtem ko je bil Pietro Morici 
doma iz bližine Trapanija. Prvi za
pušča tudi družino, ženo in sinova 
komaj desetih, oziroma osmih let.

Ce v seznam karabinjerjev, ubi
tih na Siciliji, vštejemo tudi gene
rala Carla Alberta Dalla Chieso, 
jih je v zadnjih 25 letih v boju z 
mafijskim kriminalom padlo kar 22. 
Območje Manreala, ki se široko 
razteza na jugovzhodnem robu Pa
lerma, je že od nekdaj «slovelo» 
kot tipično kraljestvo mafije. Po
kojni kapetan Basile je temeljito 
raziskoval povezale med tradicio
nalnimi tolpami organiziranega kri
minala in med tistimi, ki so komaj 
prihajale na površje in so še bolj 
krvoločne, obogatile pa so se z ra- 
P.niranjem in mednarodnim prekup- 
'■evanjem heroina.

Sožalje in gnev meščanov Paler

ma je takoj po zločinu izrazila žu
panja, profesorica Elda Pucci, ki 
je obsodila mafijsko nasilje in po
zvala vse državne oblasti, naj se 
brez varčevanja s sredstvi, zoper
stavijo tej «grozoviti resničnosti, v 
kateri smo prisiljeni živeti in gle
dati, kako barbarsko umirajo tisti, 
ki so zadolženi za našo varnost in 
za zaščito naših institucij*.

RIM — Nov val poviškov v bre
me italijanskega potrošnika: danes 
poskočilo za 7 odst. letalske vozo
vnice na vseh notranjih progah, 
ki jih vzdržujejo družbe Alitalia. 
Ati, Aermediterranea in Alisarda. 
Gorilno olje pa se prav tako da
nes podraži za 3 do 6 lir pri kilo 
gramu, odvisno od vrste in kakovo
sti. S 1. julijem pa bo ponovno po
skočila za 2 odst. tarifa za elektri
čno energijo.

je jugoslovanske delegacije dr. An
tona Vratuše, ki je v uvodu dejal, 
da Jugoslavija podpira sklepe kon
ference neuvrščenih v New Delhiju 
in ministrske konference skupine 77 
v Buenos Airesu.

Ker gre za globoko in globalno 
krizo, lahko temelji njeno prese
ganje’ samo na širokih ukrepih na 
mednarodni in nacionalni ravni. I- 
deje o svetovni konferenci o razvo
ju, o svetovni denarni in finančni 
konferenci in podobno so izraz spo
znanja, da je treba iskati trajnejše 
rešitve, ki bodo upoštevale med
sebojno odvisnost držav.

Surovine so za številne države še 
vedno ena temeljnih sestavin nji
hovega izvoza, je dejal Anton Vra
tuša, zato je treba vztrajati pri 
doslednem uresničevanju integral
nega programa za surovine in rati
ficiranju sporazuma o skupnem 
fondu v tistih državah, kjer tega 
še niso naredili. Tudi industrijski 
izdelki dežel v razvoju so čedalje 
pomembnejši delež v njihovem iz
vozu .zato je toliko bolj nevarno 
širjenje protekcionizma.

Dodatno obremenitev pomenijo 
dolgovi. Tudi Jugoslavija sodi med 
države, ki imajo težave z zunanjo 
likvidnostjo. Samo zaradi poveča
nih obresti smo v obdobju med 
1979 in 1982. letom morali dati 2,5 
milijarde dolarjev naše akumula
cije in smo kljub vsem težavam 
ter zastoju v razvoju izpolnili naše 
obveznosti, je poudaril Vratuša.

Jugoslovanska delegacija priča
kuje, da bodo na 6. UNCTAD spre
jeli odločitve, ki bodo prvič prispe
vale k oživljanju svetovnega gospo
darstva, še posebej gospodarstev 
dežel v razvoju, drugič, ki bodo 
prinesle spremembe v vseh točkah 
mednarodne gospodarske ureditve 
in tretjič, da sprejme programsko 
usmeritev UNCTAD za delo v bo
doče.

Udeleženci so z velikim zanima
njem čakali prvi govor ameriških 
delegatov, toda namestnik ameri
škega državnega sekretarja Ken
neth Dam jih ni »prijetno* presene
til kajti ponovil je že dobro znano 
stališče vlade ZDA. Svetovna trgo
vina je ključ za oživljanje svetov
nega gospodarstva, je dejal Dam 
in dodal, da so ZDA »najbolj* odprto 
tržišče, ki sprejme skorajda 25 od
stotkov izvora dežel v razvoju, ki 
niso proizvajalke nafte. Njegov pro
gram med drugim vsebuje tudi nas-

v okviru GATT se je treba pripra
viti na veliko in novo trgovinsko 
liberalizacijo, predvsem pri od
pravljanju zaprek med Severom in 
Jugom, prodor trgovine dežel v raz
voju je treba doseči s pomočjo ni
žanja carin za njihove proizvo
de, itd.

Ameriški predstavnik je dejal, da 
je treba skleniti učinkovitejše do
govore za zagotavljanje finansi
ranja surovin ter izrazil priprav
ljenost svoje vlade, da obravnava 
tudi druge ukrepe, ki pa jih ni po
drobneje obrazložil. Toda na ti 
skovni konferenci je dejal, da ZDA 
dvomijo v učikovitost sporazuma o 
skupnem skladu za surovine, ki so 
ga podpisale, a ga še niso ratifici
rale. Menil je, da je nemogoče pre
prečiti drsenje cen surovin, toda 
kot nekakšen odgovor so bile besede

predstavnika Gvajane, ki je dejal 
razvitim: »Kako lahko pričakujete, 
da kupujemo vaše blago in celo po
večamo uvoz, ko se cene surovin 
spreminjajo v našo škodo?*

Ko je .govoril o mednarodnem fi
nansiranju in pomoči, je Dam pou
daril pomen Svetovne banke. Med
narodnega denarnega sklada ter re
gionalnih bank za razvoj in izjavil, 
da ZDA zagotavljajo največjo u- 
radno pomoč deželam v razvoju. 
Ni pa omenil, da je ta pomoč naj
večkrat namenjena programom, ki 
ustrezajo ZDA oziroma samo dolo
čenim državam. Z. S.

LUKSEMBURG — Zunanji mini
stri EGS so zavrnili zahtevo Velike 
Britanije po občutnem povračilu nje
nega prispevka k skupnemu prora
čunu.
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ŠUKRIJA OBČINSKIM KOMITEJEM ZK Nfl KOSOVU

Iz težav se je treba 
rešiti s svojim delom
PRIŠTINA — Član predsedstva 

CK ZKJ Ali Šukrija je na posveto
vanju s predsedniki občinskih komi
tejev ZK na Kosovu poudaril, da bo
do morali povsod, tudi na Kosovu, 
vendarle spoznati, da nihče ne mo
re nikomur ničesar reševati, če si 
zadev ne ureja vsak sam. Tega se 
morajo zavedati vsi ljudje, predvsem 
pa vsi vodilni ljudje po vseh druž
benih strukturah. Tisti, ki tega ni 
razumel in ki hoče naprej po sta
rem, ki išče vse mogoče možnosti, 
da bi porabil nekaj, česar ni ustva
ril, tisti dela v nasprotju s politi
ko ZK.

Ali šukrija se je še posebej ozrl 
na politične in varnostne razmere 
na Kosovu in na izseljevanje Srbov 
in Črnogorcev. Vsi se zavedamo, je 
dejal, da to izseljevanje ni dobro, 
da je nevarno za Kosovo in da bo 
vplivalo tudi na druga okolja. Za
kaj pa se še naprej izseljujejo? Ne
nehno govorimo ,da je treba ustva
riti varnost, občutek enakopravnosti 
za Srbe in Črnogorce, pa tudi za
Turke, Rome, Muslimane in za Al- 

fednje predloge: vse države mora-ibance, za vse. ki žive v tej po
jo okrepiti boj proti protekcionizmu, I krajini.
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V DESETEROBOJE MED MLADINCI

Vozila iz katerih so neznanci začeli 
nebrzdano streljati Dva od treh 
avtomobilov so napadalci kmalu na 
to zapustili in ju zažgali.

Zgodilo se je v ljudskem predelu 
Palerma »Passo di rigano*. za ka 
terc g a pravijo, da je gosto prepre 
den z zločinsko mafijsko mrežo. 
Svoj čas je to četrt nadzoroval po 
kojoi bosa Rosario Di Maggio, nato

G. Pučnik državni prvak
Borov atlet Gorazd Pučnik je no

vi državni mladinski prvak v de 
seteroboju. Gre za izreden športni 
podvig, ki ga je mladi slovenski 
tekmovalec dosegel v najzahtevnej
ši in najbolj naporni disciplini naj
bolj zahtevnega in najbolj naporne
ga športa — v atletiki.

V drugem dnevu tekmovanja v 
Donnazu pri Aosti je Pučnik z vr
sto zelo solidnih uvrstitev v preo
stalih petih panogah ohranil pred
nost. ki si jo je bil nabral v prvem 
dnevu Skupni seštevek točk ob 
koncu Uiugega dne znaša 6.942, kar

je hkrati tudi Pučnikov nov oseb
ni rekord.

V absolutni konkurenci (skupaj z 
mladinci so namreč nastopih tudi 
člani) je Borov član zasedel dobro 
sedmo mesto.

Pučnik, ki je prav gotovo eden 
najboljših zamejskih športnikov do
slej, bo najbrž že v kratkem oble
kel dres državne B reprezentance.

Izreden uspeh je prav gotovo u- 
strezno plačilo za trud, ki ga ta naš 
atlet vlaga na treningih, hkrati pa 
je tudi lepo priznanje za njegovega 
trenerja Vojka Cesarja, ki mu je bil 
tudi v Donnazu ob strani.

Pobesneli čuvaj s puško nad množico
CATAN1A — Se ena tragedija na italijanskem 

stadionu: brezupni bes, ki ga je porodilo pobalin
sko obnašanje skupine mladeničev, je zahteval člo
veško življenje.

Že zdavnaj smo ugotovili, da nedeljski popol
dnevi na italijanskih nogometnih igriščih mnogim 
ne pomenijo le športnega užitka, ampak priliko za 
izživljanje, za predajanje vsem mogočim oblikam 
odklonilnega obnašanja, katerega vzvode lahko išče
mo v italijanskem vsakdanu. Ta pa je seveda 
vsakdan vse večje brezposelnosti, negotovosti, ne
zaupanja in še posebno za mlade poln neznank za 
jutrišnji dan.

54-letni Angelo Grasso. čuvaj stadiona tCibali» v 
Catanii, se zadnje nedeljsko popoldne ni znal o- 
brzdati. Kdo ve, koliko nedelj mu je to uspelo, ko 
je bil v svoji majhni hišici na robu stadiona, 
kjer je živel z ženo in enajstimi otroki, tarča 
huliganskih zmerjanj, obmetavanj » steklenicami

in drugo embalažo in kdo ve še kakšnih izzivanj. 
Najhuje pa je bilo, ko so si nadebudni navijači 
njegov vrtiček za hišo izbrali za stranišče, ne me
neč se za pozive k bolj omikanemu obnašanju.

Preteklo nedeljo, tik pred začetkom odločilne no
gometne tekme med Catanio in Perugio, je Grassu 
mera prekipela. Pograbil je svojo, sicer po pred
pisih prijavljeno lovsko puško in začel streljati na 
množico. Za posledicami njegovih strelov je ka
sneje v bolnišnici umrl 28-letni zapriseženi straž
nik Lorenzo Marino, 23 oseb pa je bilo lažje ranje
nih, bodisi zaradi strelov ali pa za posledicami 
nepopisnega prerivanja, ki ga je sprožila mno
žična panika.

Nesrečni Grasso si je za rešetkami verjetno po
gasil svoj bes. Čaka ga huda obtožba namernega 
uboja in poskusa več namernih ubojev. Res je 
sprožil tragedijo, a. sokrivce bi lahko iskali še mar
sikje drugje

Toda, dokler bo kak Albanec rav
nodušen do izseljevanja, je nada
ljeval šukrija, se položaj ne bo 
popravil. Takšna ravnodušnost je 
najbolj nevarna in bitka proti njej 
je tisto, kar je zdaj naša naloga 
na idejnem in političnem področ
ju. Premalo je le obsoditi pritiske, 
premalo je le skleniti, da morajo 
Srbi in Črnogorci ostati. Spremeniti 
moramo odnos do njih, če res ho
čemo, da bodo ostali. V osnovnih 
organizacijah ZK morajo komuni
sti sami med sabo, Albanci, Srbi, 
Črnogorci urediti odnose.

Šukrija je potem govoril še o 
nekaterih izpadih in med njimi na
vedel skrunitev pokopališča v De
čanih. Storilci so bili otroci, ki so 
po njegovem to storili zato, ker so 
morali kje slišati, da kdo ne trpi 
srbskega alj črnogorskega pokopa
lišča. Ne smemo si torej lagati, 
da smo odrasli dobri, da si želimo 
dobrih sosedskih odnosov, naši o- 
troci pa mislijo drugače, seveda ne 
sami od sebe, temveč zaradi na
ših zgledov. Ni mogoče obtoževati 
otrok, vprašati se je tudi treba iz 
kakšnih družin so, kaj so te stori
le za njihovo vzgojo, je dejal Ali 
šukrija. (dd)

Slovenci v Italiji smo sicer zahte
vali deželno avtonomijo že takoj po 
uveljavitvi mirovne pogodbe, resnič
no pravno in torej zakonodajno avto
nomijo pa smo dočakali komaj leta 
1963. Danes, po dvajsetih letih, pa 
lahko rečemo, da moramo biti Slo
venci, ne glede na ideološko ali 
strankarsko pripadnost, zadovoljni, 
da smo prišli do tega politično - u- 
pravnega telesa, ki združuje vso na
šo narodnostno skupnost, od Trbiža, 
do Milj. Brez tega zakonodajnega 
telesa bi bili na istih stališčih kot 
leta 1947. ko smo na Tržaškem ime
li en politični status, v Gorici popol
noma drugega, da ne govorimo o 
Slovenski Benečiji, kjer še danes 
Slovenci ne uživamo nobenih pravic.

Kakšno je vaše stališče do tistih, 
ki pravijo, da je treba našo deže'o 
razdeliti na dva ali celo na več de
lov?

Slovenska skupnost že od vsega 
začetka odločno odklanja taka sta
lišča in se na vseh ravneh zavzema 
za popolno celovitost naše dežele, ki 
v bistvu odraža tudi celovitost in 
enotnost naše narodnostne skupno
sti. Ni naključje torej, da je med 
glasnimi zagovorniki razkosanja de
žele tudi Lista za Trst, ki kot zna
no vodi tako politiko, ki je v popol
nem nasprotju s stvarnimi intere
si naše manjšine.

Bi nam lahko opisali kak dogo
dek, ki vas je v teh petnajstih letih, 
odkar sedite v deželni skupščini, 
posebno pretresel ali razveselil?

Moram reči, da sem v teh letih 
doživel več grenkih trenutkov, zla
sti ko je šlo za vprašanja Slovencev. 
Dobro se spominjam, ko sem leta 
1968 prvič spregovoril o pravicah 
Slovencev v videmski pokrajini. Moj 
poseg je hudo razburil ne samo sve
tovalce MSI, a tudi del demokristja
nov in liberalcev, ki so me stalno 
prekinjali in žalili, tako da je moral 
večkrat poseči sam predsednik sve
ta. V zadoščenje pa mi je. da je 
danes situacija drugačna in lahko 
rečem, da smo glede naših proble
mov kot SSk ne samo prebili led. am
pak ustvarili konstruktivno ozračja 
v deželni zbornici. Med najpomemb
nejše dogodke pa bi uvrstil tridnevno 
razpravo o globalni zaščiti, na ka
teri smo izglasovali resolucijo s pri
poročilom parlamentu in vladi, da 
se resno lotita reševanja naših pro
blemov.

Kako bi globalno ocenili zakono
dajno dobo. ki se pravkar izteka ter 
dejavnost svoje stranke v skupščini 
oziroma v ostalih deželnih teies'h?

Po letu 1975, ko je bila naša stran
ka v določenem obdobju v opoziciji, 
smo aktivno sodelovali v raznih ve
činskih koalicijah. Prej v tako ime
novani solidarnostni večini, ki je po 
potresu leta 1976 zaobjemala tudi 
KPI, nato pa v šeststrankarski ko
aliciji, ki danes upravlja deželo. Ve
mo, da je LpT večkrat poskušala o- 
samiti našo stranko ter ustvariti 
nam sovražne pogoje v sami koali
ciji, kar pa ji ni uspelo. Kot član 
večine sem v tem času načeloval 
stalni svetovalski komisiji za pre
voze, turizem in športne dejavno
sti. Ne bi hotel ocenjevati dela te 
komisije, poudaril pa bi samo, da je 
v skoraj dveh letih razdelila v korist 
tržaškega pristanišča, protivrednosti 
za razlastitve in za športno dejav
nost približno 600 milijard lir. Ob 
sklepu svoje tretje zakonodajne do
be pa bi se rad javno zahvalil vsem 
prijateljem in organizacijam, ki so 
mi v teh letih stali ob strani, dovo
lite pa, da izrečem posebno prizna
nje iavnim občilom in zlasti Pri
morskemu dnevniku, ki je vestno 
sledil delu deželne uprave.

Pa še zaključno misel ob tem na
šem razgovoru!

Slovenci si bomo lahko izborili svo
je pravice le če bomo vedno in 
povsod enotni, zlasti kar zadeva 
stališča, ki so življenjskega pomena 
za obstoj in razvoj naše narodnost
ne skupnosti. Če bomo izgubili vred
noto. ki jo moramo vsakodnevno 
stvarno izpričati, bo to pomenilo, 
da nismo več aktivna narodnostna 
sestavina in torej subjekt, ki lahko 
odloča o svoji bodočnosti. Zato po
trebno je, da Slovenci na bližnjih 
volitvah spet potrdimo vse naše 
izvoljene zastopnike v deželnem sve
tu, kar je edino jamstvo, da se bo
do vprašanja naše manjšine reše
vala po naših dejanskih potrebah 
in zahtevah. S. T.

Nov ljubljanski 
pomožni škof

LJUBLJANA - V nedeljo. 12. 
junija je v ljubljanski stolnici a- 
postolski pronuncij Michele Cecchi- 
ni posvetil kanonika Jožefa Kvasa, 
v pomožnega škofa. Kvas je dekan 
mesta Ljubljane in škofov vikar, se
daj pa je postal drugi ljubljanski 
pomožni škof. Slovesnosti so se u- 
deležili vsi slovenski škofje z me
tropolitom, beograjski nadškof, za
grebški pomožni škof, zastopniki 
škofov obmejnih škofij iz Italije 
in Avstrije, kjer živijo slovenski 
verniki, linški škof ter predstavni
ka komisije SR Slovenije za odnose 
z verskimi skupnostmi in komisije 
za odnose z verskimi skupnostmi 
mesta Ljubljane, (dd)

Cena dolarju popustila 
za nadaljnjih 6 lir

RIM — Dolar je včeraj ponovno 
nekoliko popustil na vseh važnej
ših valutnih tržiščih. V Italiji je ob 
zaključku borznega poslovanja noti- 
ral 1.507,50 lire. to je skoraj 6 lir 
manj kakor v petek, ko je kotacija 
znašala 1.513.25 lire. Vzporedno s 
tem se je zlato učvrstilo ter dose
glo v Londonu kotači jo 413 dola
rjev za unčo, medtem ko je ko
nec prejšnjega tedna kotiralo 411. 
25 dolarja. V okviru Evropskega 
monetarnega sistema .je lira včeraj 
nekoliko pridobila v odnosu s funt
om šterlingom, v odnosu do drugih 
evropskih valut pa je za malenkost 
popustila.
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DEVINSKO NABREZINSKI OBČINSKI SVET ODOBRIL PRORAČUN Svoje mnenje morajo najprej dati rajonski sveti

RAZPRAVA 0 PRORAČUNU POTRDILA Občinska uprava predlaga

OBSTOJ TRDNE POLITIČNE VEČINEustanov,tev seste <<oaze>>
Za proračun glasovalo 12 svetovalcev KPI, PSI in SSk, 
proti so glasovali KD, Lista za Nabrežino in NISI

Devinsko-nabrežinski občinski svet 
je sinoči dolgo razpravljal o pro
računskem dokumentu ter ga z gla
sovi svetovalcev KPI, PSI in SSk 
tudi odobril. O tem bi se morala 
skupščina izreči že na seji 31. maja, 
a so razpravo odložili na izrecno 
zahtevo svetovalske skupine SSk, ki 
je smatrala, da morajo stranke, ki 
sestavljajo večino v devinsko-na- 
brežinskem občinskem svetu, naj
prej dokončati politično preverja
nje. Če je zahteva o odložitvi raz
prave tedaj lahko odprla določene 
dvome o trdnosti politične koalicije, 
ki tvori sedanjo občinsko upravo, 
jih je sinočnja proračunska razpra
va popolnoma razpršila. Poudarje
no je bilo (in to je zlasti poudaril 
odbornik SSk Brezigar, ki je bil 
tudi predlagatelj odložitve razpra
ve), da se je politično preverjanje 
uspešno nadaljevalo in da se še 
nadaljuje.

To preverjanje je doslej pokazalo, 
da je bila izoblikovana trdna veči
na, ki je v poldrugem letu uprav
ljanja dosegla nekaj pomembnih 
uspehov. To pomeni, da ni v tem 
trenutku nobenega razloga, da bi 
se postavljalo vprašanje alternativ 
sedanji večini, kot je hotel kdo iz 
vrst opozicije tudi na sinočnji seji 
namigniti. Da je sedanja večina pri 
dobrem zdravju je končno potrdilo 
tudi dejstvo, da so svetovalci treh 
strank večinske koalicije odločno 
zavrnili predlog krščanskodemo- 
kratskega svetovalca Lenarduzzija, 
da bi še enkrat odložili razpravo o 
proračunu, vendar tokrat z uteme
ljitvijo, da bi bilo treba {»čakati 
na izid volitev in preprečiti v se
danji predvolilni kampanji morebit
ne špekulacije. Načelnik svetoval
ske skupine KPI Širca je na ta 
predlog odgovoril, da bi bila rav
no odložitev razprave zaradi volilne 
kampanje prava politična špekula
cija.

Kar se samega proračunskega do-

VOLILNA ZBOROVANJA
PSI
Ob 19. uri na Trgu Goldoni Aure- 

lia Gruber Benco in Gianfranco Car- 
bone.

SSk
Ob 19. uri na Katinari, ob 19.30 

v Ricmanjih, ob 19.45 v Logu, ob 20. 
uri pri Domju. ob' 20.30 v Boljun- 

ncu, ob 20.50 v Zabrežcu in ob 21.15 
Isg Borštu. Govorila bosta Alojz Tul 

in Boris Slama.

kumenta tiče, so ga predstavniki 
večine opredelili kot tehnični doku
ment, ki ga je treba izdelati upo
števajoč zelo restriktivne finančne 
norme in na katerega ni mogoče 
politično vplivati. Predstavniki opo
zicije, s krščanskim demokratom 
Pasejem na čelu, so skušali doka
zovati nasprotno ter svoja izvaja
nja zabelili z raznimi kritikami na 
račun dosedanjega upravljanja.

Sinočnja proračunska razprava je 
bila tudi priložnost za razmišljanja 
o današnjem političnem položaju na 
Tržaškem, pa tudi o gospodarski 
krizi ter o kulturnih in družbenih 
vprašanjih, kot je vprašanje sožitja 
med slovensko in italijansko narod

nostno skupnostjo. Ob tem so neka
teri svetovalci ostro in odločno ob
sodili stopnjevanje fašistične dejav
nosti na Tržaškem, ki je privedla 
do znanih dogodkov v Bazovici in 
na Proseku. Brezigar (SSk) je iz
razil zaskrbljenost nad fašističnim 
rovarjenjem ter dejal, da bi mo
ral občinski svet odločno ukrepati, 
če bi prišlo tudi v devinsko-nabre- 
žinski občini do podobnih izzivanj. 
Tudi Colja (PSI) je obsodil faši
stične akcije, ki jih je primerjal 
akcijam pred 60 leti, ter pozval žu
pana naj skliče antifašistični od
bor. Sam župan škerk je na koncu 
spregovoril o tem zaskrbljujočem 
pojavu ter zagotovil, da bo ukrepal.

PO DOGODKIH V BAZOVICI IN NA PROSEKU

Fašistom odgovoriti 
omikano in odločno

Sestanek vaških organizacij v Križu • Jutri 
izredna seja dolinskega občinskega sveta

Po znanih dogodkih v Bazovici in na Proseku je slovenska jav
nost zaskrbljena zaradi napovedi misovskih pretepačev, da bodo 
nadaljevali svoje izzivaške shode na Krasu pod pretvezo volilnih 
zborovanj. Pristojne oblasti se za sedaj sklicujejo na zakon, ki do
loča, da ima vsaka stranka pravico, da ima svoja volilna zboro
vanja kjerkoli, jasno pa je tudi, da fašističnim pobalinom prav 
gotovo ni do tega, da bi si nabrali glasove, pač pa, da izzivajo 
Slovence in demokrate in da povzročijo incidente in fizična obra
čunavanja. Slovenci in vsi demokrati takšnim špekulacijam se
veda ne nameravajo nasedati, po drugi strani pa ne bodo trpeli, 
da bi peščica prenapetežev nemoteno netila nemir in napetost v 
naših krajih.

Največja zaskrbljenost vlada seveda v Križu in v Dolini, ka
mor naj bi se fašisti priklatili v četrtek in v soboto. V Križu so 
se sinoči na pobudo krajevne sekcije KPI sestale vse vaške orga
nizacije in sklenile, da mora vaška skupnost ob podpori slovenske 
in italijanske demokratične javnosti omikano, a obenem odločno 
odgovoriti na provokacijo. Že danes bodo kriške organizacije zah
tevale srečanje s prefektom in kvestorjem z namenom, da se mi- 
sovski shod prepove, za četrtek pa napovedujejo antifašistično zboro
vanje pred kriškim spomenikom, na katerega so vabljeni vsi de
mokrati, da izpričajo svoj gnev proti izbruhom fašizma in prepre
čijo vsako morebitno provokacijo.

V Dolini pa je župan po posvetovanju z načelniki skupin in z 
občinskim odborom sklical za jutri ob 20.30 izredno sejo občinske
ga sveta v občinskem parku padlim za svobodo. Na dnevnem redu 
seje, na katero so vabljeni vsr občani, je resolucija o zaščiti jav
nega reda in javne varnost*. .jNa t<| temo bodo lahko posegli v raz- 

. pravo tudi .predstavniki' organiziranih družabnih dejavnosti. V pri), 
meru slabega vremena bo občinski svet zasedal v bližnji telovadnici.

Razprostirala naj bi se od Kontovela 
do Križa ter od Križa do Nabrežine

Po Perčedolu. Kolarjevem in Po- 
rentovem gozdu v okolici Bazovice, 
Kokošjo in kraškim grebenom, ki 
se dviga nad Tržaškim zalivom, 
oziroma med Obeliskom, Barkovlja- 
mi in Prosekom, ki jih je tržaška 
občina že označila kot zaščitena ob
močja, nam sedaj mestni upravitelji 
predlagajo še eno «oazo». Razpro
stirala naj bi se na področju, ki 
bi mejil na severo-vzhodu s pokra
jinsko cesto Prosek-Nabrežina, na 
severo-zahodu ž mejo devinsko- 
nabrežinske občine in na jugo za
hodu z državno cesto štev. 14. 
Praktično naj bi ta «oaza» zajela 
občinsko gozdno območje med Kon- 
tovelom in Križem ter med Križem 
in Nabrežino.

Tako je zapisano v osnutku ob
činskega sklepa, o katerem sedaj 
razpravljajo posamezni rajonski 
sveti, ki bodo morali izraziti svoja 
mnenja (nekateri so to že storili).

Kot smo že poročali ob podobnih 
primerih, veljajo v teh «oazah» ze
lo stroge prepovedi: prepovedano 
je loviti ali samo motiti divje ži
vali, delati škodo na cvetju in ra
stlinju, odnašati kamenje in zemljo 
ali donašati podoben material od 
drugod, prižigati krese, puščati do
mače živali, da se prosto podijo 
po gmajni in tako naprej.

V osnutku sklepa je sicer zapisa
no, da jusarski upravičenci ohra
njajo svoje pravice, res pa je tu
di, da se jim s podobnimi ukrepi 
te pravice kršijo, saj ne bodo mogli 
sami odločati o namembnosti tega 
teritorija: s temi ukrepi bodo imeli 
le škodo, saj je točno določeno, da 
bo vsakdo, ki bo kršil predpise, 
kaznovan z globo od 20.000 do 200 
tisoč lir. Sicer pa veljajo tudi za to 
«oazo» isti pridržki, ki smo jih že 
navedli ob uvedbi drugih «oaz».

V osnutku sklepa je nadalje pred
videno, da občinska uprava name
rava ustanoviti mestni park Krasa, 
ki naj bi zajel vseh šest omenjenih 
«oaz» in pa celoten izvenmestni 
teritorij, ki je v lasti občine. Le
ta v osnutku tudi predlaga, da bi 
za upravljanje tega parka ustano
vili posebno komisijo, ki naj bi jo 
sestavljali predstavniki strank, ki 
imajo svoje zastopstvo v občin
skem svetu, predstavniki rajonskih 
svetov in Kraške gorske skupnosti: 
komisijo bi lahko tudi od primera 
do primera ali pa tudi za stalno 
dopolnili s predstavniki sindikalnih 
sil, ki bi bile primerne za upra-

> vljanje . teritorija..., ,_..w t .

• Deželno vodstvo organizacije W. 
W.F; -je na deželno upravno sodi

šče za Furlanijo - Julijsko krajino 
vložilo priziv proti odredbam pred
sednika deželne vlade, ki dovoljujejo 
lov na male ptiče. V dokumentu 
poudarjajo, da s tem deželna vlada 
krši mednarodne dogovore, ki so jih 
s tem v zvezi sprejeli v Bernu in 
ki jih je odobrila tudi italijanska 
vlada.

ZARADI VČERAJŠNJEGA SLABEGA VREMENA SE BO ZAKLJUČIL DANES

Zelo dobro uspel praznik v Trnovci
Bogat kulturni in družabni program - Veliko udeležencev slikarskega natečaja
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Bilanco predstavila predsednik Terpin in ravnatelj DeliseVCtRAl MtCDSTAVIU IZVRŠILNI NAČRT

SEDMI POMOL BODO RAZŠIRILI

Sedmi pomol, najvažnejšo struk
turo tržaškega pristanišča za kon
tejnerski promet, bodo v kratkem ob
čutno razširili. Izvršilni načrt za 
razširitev pomola, ki ga je po naro
čilu deželne uprave izdelala mi
lanska družba IN.CO., so predstavi
li včeraj na tiskovni konferenci v 
Časnikarskem krožku, kjer so ob 
navzočnosti mestnih političnih in vo
jaških oblasti ter gospodarskih o- 
peraterjev spregovorili o pomenu in 
vsebini načrta deželni odbornik za 
prevoze Rinaldi, predsednik prista
niške ustanove Zanetti in generalni

Danes objava 
ocen na višjih 
srednjih šolah
Z zaključnimi šolskimi maša

mi se bo danes končal pouk 
na naših osnovnih šolah. Za
ključne maše bodo imeli tudi 
na nekaterih višjih srednjih 
šolah, nakar se bodo dijaki 
podali v šolo, kjer jih bedo 
seznanili z učnimi uspehi. Na 
trgovskem tehničnem zavodu 
in na učiteljišču bedo razobe
sili izide ob 10. uri, na znan
stvenem in klasičnem liceju 
pa pol ure kasneje.

Medtem so se na nižjih sred
njih šolah začeli za dijake 
tretjih razredov zaključni iz
piti, ki se bodo nadaljevali do 
23. junija; če na posameznih 
šolah do tega datuma ne bo
do opravili vseh predvidenih 
izpitov, jih bodo preložili na 
čas po političnih in deželnih 
volitvah. Na nekaterih nižjih 
srednjih šolah so včeraj že 
razobesili učne uspehe, ki jih 
bomo objavili v prihodnjih 
dneh.

tajnik Borella ter sam avtor načrta 
inž. Zorzi.

Razširili bodo torej sedmi pomol, 
in sicer na južnem robu, za dolžino 
800 metrov in 150 metrov v širino, 
taao da bo površina pomola od se
danjih 230.000 kv. metrov prešla na
350.000 kv. metrov. Prvotni načrti 
so sicer predvidevali skoraj podvoji
tev celotne površine, vendar tudi se
danji načrt nudi zadostna jamstva, 
da bodo lahko strukture na pomolu 
delale s polno paro. Načrt predvide
va namreč tudi potenciranje obsto
ječih struktur, predvsem dvigalnih 
naprav in žerjavov za kontejnerje, 
zato pa bodo tudi ojačili sedanje no
silne stebre, da bodo lahko prena
šali večjo težo novih strojev. Naj 
omenimo podatek, da bo sedmi po
mol, na katerem sedaj lahko ma
nipulirajo 180.000 kontejnerjev let
no, po razširitvi omogočil manipuli
ranje 356.000 kontejnerjev na leto.

Kdaj pa bo načrt izpeljan? Po
trebnih je še nekaj birokratskih ak
tov, v prvi vrsti odobritev višjega 
sveta za javna dela, potem pa bo
do dela lahko dana na dražbo. De
la za razširitev pomola ne bi smela 
terjati več kot tri leta, skupni izda
tek pa je predviden v višini 100 mi
lijard lir. Lep del finančnih sred
stev za kritje teh stroškov je že za
gotovljen.

Na sliki: takšen bo videti razši
rjeni sedmi pomol. Puščica na le
vi strani spodaj kaže za koliko bo
do pomol razširili.

Obračun Tržaške hranilnice 
1.989 milijonov lir dobička

Zaupana sredstva: 1.135 milijard lir, od tega je 
šlo 624 milijard za družbenogospodarske pobude

S hondo v Mat ritmo
Mlad motociklist se je v nede

ljo zvečer huje poškodoval v pro
metni nesreči v Miljah. Roberto Za
netti, tako je 18-letnemu mladeni
ču ime doma je iz Ul. Forti 1, je 
v Ul. Colarich na svoji hondi trčil 
v fiat ritmo, ki ga je upravljal 48- 
letni Giovanni Della Santina. Fant 
si je zlomil levo stegnenico in se 
udaril v glavo. Okreval bo v 50 
dneh.

Obračun Tržaške hranilnice (Cas- 
sa di Risparmio di Trieste) za po
slovno leto 1982, 140. zapovrstjo, iz
kazuje milijardo in 989 milijonov 
lir čistega dobička. Kot je naglasil 
njen predsednik Aldo Terpin med 
včerajšnjo tradicionalno tiskovno 
konferenco ob predstavitvi bilance, 
pomeni to 10-odstoten porast naspro
ti prejšnji poslovni dobi, česar tako 
zaradi splošne gospodarske krize 
kot spričo ostre konkurence držav
nih obveznic ne gre podcenjevati. 
Obseg zaupanih sredstev je dosegel 
1.134 milijard 947 milijonov lir in 
bil za 19,22 od sto večji kot leta 
1982, medtem ko je vrednost vseh 
upravljanih sredstev znašala 1.346 
milijard 634 mil. lir ali 20,06 od sto 
več. Okroglo 54 odstotkov zbranih 
sredstev, to je 624 milijard, je hra
nilnica izkoristila za finansiranje 
raznih gospodarskih in socialnih 
pobud.

Posojila malim in srednjim po
djetjem ter tako imenovana družin
ska posojila so dosegla skupaj 35,5 
milijarde lir, na kreditiranje obrt
nikov so odpadle 4 milijarde, vred
nost kmečkih posojil je znašala 3 
milijarde 446 mil. lir in bila dva
krat večja kot predlanskim, a po
sojila za nakup stanovanj so se 
pomnožila za 14,6 od sto in dosegla 
149 milijard 360 mil. lir.

Tako predsednik Terpin kot glav
ni ravnatelj hranilnice Giordano 
Delise, ki je obrazložil krajevne 
gospodarske razmere, sta naglasi
la, da bi Trst moral imeti več za
upanja vase: Tržačanom ne bo mo
goče bistveno pomagati iz krize, če 
si tudi sami ne bodo pomagali. To 
velja zlasti podjetnikom, ki ne vla
gajo denarja v nove pobude, brez 
katerih si tudi ni mogoče zamišljati 
gospodarskega razvoja. Delise je 
omenil načrt o mešani industrijski 
coni na Krasu: propadel je, toda 
čemu ne bi ustvarili kaj drugega 
po tem vzoru? V resnici ni od te- 
dai od nikoder nobene tvorne po
bude.

Glede vprašanja, kakšno gospo
darsko politiko voditi v bodoče, se 
je Trst razdelil na dva tabora: 
eden zagovarja politiko potrošništva, 
drugi politiko naložb. Razdvojenost 
se odraža tudi na volilnih shodih. 
Na tiskovni konferenci je prišlo ja
sno do izraza, da je razvoj mogoč 
samo z investicijami, (dg)

neslavno zaslovel Neapelj širom po 
Italiji, da bi ogoljufala za 300 mili
jonov Ur tržaško podjetje «Barbieri*. 
ki trguje z lesom. Namera pa se 
ji ni posrečila, ker lastnik podjet
ja ni klonil njihovim grožnjam.

Podjetje Barbieri je prodalo Nea- 
peljčanom večjo pošiljko, lesa le
ti pa so plačali le del tovora, nato 
so «izginilis>. Ko se je eden od pred
stavnikov podjetja javil v Neaplju 
pri «kupcih», so mu ti zagrozili, da 
se mu bo pripetilo nekaj zelo hu
dega, če ne bo vse stvari takoj «po- 
zabil*. Predstavnik podjetja se ni 
zbal njihovih groženj in obvestil 
karabinjerje, ki so šesterico areti
rali pod obtožbo goljufije in zdru
ževanja v zločinske namene.

• V soboto dopoldne je bil na sede
žu tržaškega časnikarskega krožka 
ustanovni občni zbor deželne skupi
ne novinarjev, ki so zaposleni v raz
nih tiskovnih uradih. Občnega zbo
ra se je udeležil tudi vsedržavni 
predsednik Piero Piccoli, udeleženci 
pa so odobrih statut in izvoUU de
želni odbor.
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NAD STO SLUŠATELJEV JE OPRAVILO SKLEPNE IZPITE

Uspešen zaključek šolskega leta 
zavoda za poklicno izobraževanje
Ustanova si utira pot v naši javnosti - Sredi junija začetek vpisovanj za šolsko leto 1983-84

Slovenski zavod za pokUcno izo
braževanje je v šolskem letu 1982-83, 
ki se počasi izteka, uspešno izpeljal 
sedem izobraževalnih tečajev, med
tem ko je tečaj cvetUčarstva še v 
polnem teku. Tako je tečaje iz če
belarstva, vodenja malih trgovskih 
podjetij, strojepisja ter strokovnega 
izpopolnjevanja programerjev SPS 
in elektronskih računalnikov ter na 
koncu še tečaj za prevajalce slo
venskega jezika uspešno zaključilo 
nad sto slušateljev, ki so tako po 
sklepnem izpitu prejeli uradno di
plomo odbomištva za vzgojo in za 
poklicno izobraževanje dežele Fur
lanije - Julijske krajine. «Kljub 
stvarnim težavam in problemom, s 
katerimi se soočamo od vsega za- 
četka*, nam je povedala njegova 
ravnateljica Tamara Blažina, «je 
obračun tega četrtega šolskega leta 
vsekakor pozitiven in spodbuden za 
naše bodoče delovanje. Pri tem mo
ram počrtati na eni strani razve
seljivo dejstvo, da smo v tem šol
skem letu prvič priredili tečaja na 
Goriškem, po drugi strani pa da 
nam dežela ni odobrila predlaga
nih tečajev v Beneški Sloveniji, kar 
je vzbudilo v nas zaskrbljenost, Za
dovoljna sem, da si naša ustanova 
utira pot v zamejskih gospodarskih 
krogih in zlasti med našo mladino, 
kar je največje jamstvo za še pro
dornejše uspehe.*

Že sredi maja je medtem upravni 
svet zavoda, ki mu, kot znano, pred
seduje prof. Josip Tavčar, predložil 
deželni upravi predlog programa 
za šolsko leto 1983-84. Dežela se bo 
o tem programu izrekla 15. junija, 
takoj zatem se bodo začela vpisova
nja za obiskovanje tečajev. «Za 
prihodnje šolsko leto smo pripravili 
predlog programa z 21 tečaji», nam 
je še povedala Blažinova, «ki jih 
mislimo organizirati v vseh pokra
jinah, kjer živimo Slovenci. V tem 
okviru nameravamo prvič prirediti 
enoletni tečaj s kvalifikacijo za pre
vajalce slovenskega jezika tudi v 
Kanalski dolini, glede tudi na to, da 
tam nimamo slovenskih šol. Isti te
čaj bi želeli organizirati tudi v Če
dadu, našo dejavnost v Benečiji pa 
bi hoteli razširiti tudi na nekatera 
druga gospodarska področja.*

Tudi letošnji program, kot tiste iz 
prejšnjih let, so voditelji zavoda se
stavili na podlagi posvetovanj s čla
ni (SLORI, Kmečko zvezo, SDGZ, 
Dijaško matico, KASTA, Sindikatom 
slovenske šole in Zavodom za slo
vensko izobraževanje iz Čedada) ter 
z našimi občinskimi upravami, ki so

pokazale precejšnjo razumevanje za 
to problematiko. V prejšnjih dneh 
pa sta se ravnateljica in predsednik 
upravnega sveta sestala tudi s po
krajinskimi predstavniki KPI, PSI, 
SSk, KD, PRI in PSDI, katere sta 
seznanila s težavami in s specifič
no vlogo našega poklicnega izobra
ževanja. Pričakovati pa je sedaj, 
da bo tudi deželna uprava pokazala 
stvarno razumevanje do delovanja 
in do poslanstva Slovenskega zavo
da za poklicno izobraževanje ter da 
mu bo priznala tečaje, ki so potreb
ni ne samo za njegov razvoj, ampak 
tudi za strokovno obogatitev celot
ne naše narodnostne skupnosti.

Umestitev tržaške 
davčne komisije

V četrtek, 16. t.m. ob 18. uri bo
do v tržaškem občinskem svetu 
uradno namestili davčno komisijo. 
Člani komisije bodo morali že na 
prvj seji'"ižvoliti predsednika in 
podpredsednika, kakor predpisuje 
pravilnik, ki ga je sprejelo italijan
sko finančno ‘ ministrstvo.

Novo komisijo so sestavili marca

letos na predlog tržaškega občin
skega sveta. Prvič so jo ustanovili 
leta 1978, štela je 30 članov, od ka
terih so jih 12 predlagali rajon
ski sveti. Toda uradno je začela 
delovati šele marca 1981 in je z 
delom nadaljevala tudi za časa ko
misarske uprave prefekta Sicla- 
rija, ki ji je podaljšal mandat.

• Nocoj ob 20. uri bo v veliki dvo
rani tržaškega konservatorija «G. 
Tartini* trinajsti zaključni nastop 
gojencev.

Prevrnjen čoln
Posadka četverca s krmarjem 

miljskega veslaškega društva Pul- 
lino se je med včerajšnjim trenin
gom močno «oznojila». Zaradi po
slabšanja vremena se je čoln na 
razburkanem morju kar naenkrat 
prevrnil. Mladi športniki so morali 
tako kar priplavati do brega, kjer 
so jih na obali ladjedelnice Alto A- 
driatico potegnili na suho
VnBjskega pftveljstvia, ki"s6‘

‘kar prispeli na kraj-pdterti ko so jib 
obvestili o nezgodi. Premočeni ve
slači so se po nepredvidenem ko
panju vmilLv sedež'veslaškega dru
štva v Ul. Battisti v Miljah.
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V SOBOTO ZAKLJUČNI NASTOP

Gojenci GM s Proseka-Kontovela 
so pokazati, kaj so se naučili

V dvorani Gospodarskega društva 
na Kontovelu je bil v soboto zve
čer zaključni nastop gojencev šole 
Glasbene matice s Proseka-Konto
vela.

Spored, ki ga je povezovala Sonja 
Rupel, sta začela klarinetista Mitja 
Štoka in Aljoša Blason. Po nastopu 
Marka Debeljuha na harmoniko je 
bil na vrsti duo trobent Marko Pra- 
selli in Miran Kante, gost večera 
pa je bil kvartet oddelka za staro 
glasbo z Opčin, ki se je predstavil 
z dvema nemškima plesoma nezna
nega avtorja iz 16. stoletja. Kvartet 
sestavljajo Erika Hrovatin, Manica 
Maver, Rado Fonda in Martina Oz- 
bič. Nastopili so nato še gojenci 
Zdenko Vidau, Lara Puntar. Alek
sander Ipavec, Milan Adamič, Wol- 
ter škerk, Igor Cante, Marino Uk
mar in Marko Stoka.
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USPEŠNA AKCIJA FINANČNIH STRAŽNIKOV PRI FERNETIČIH

V taunusu odkrili poldrugi kg heroina

Kamoristične metode 
v Trstu ne zaležejo
Šesterica neapeljskih kamoristov 

se je hotela tudi v našem mestu po- 
služiti dobro znanih nasilnih me
tod, po katerih je v zadnjih letih

Tržaški finančni stražniki so za
dali sredi maja nov udarec med
narodnim tolpam, ki tihotapijo ma
mila z Bližnjega vzhoda v Italijo: 
na mejnem prehodu pri Fernetičih 
so zaplenili nad poldrugi kilogram 
heroina v vrednosti približno pol 
milijarde lir, aretirali «kurirja» z 
drogo in onesposobili še štiri člane 
organizacije, ki je delovala v Mila
nu in je preskrbljala s težkim ma
milom večji del severne Italije.

Akcija je stekla še nekaj tednov 
pred zaplembo heroina. Iz Milana 
so namreč finančni stražniki dobi
li vest, da bo mednarodna tolpa raz
pečevalcev mamil skušala pretiho 
tapiti v Italijo preko jugoslovanske 
meje večjo količino mamila, ki naj 
bi bilo skrito v transmisijski gredi 
taunusa milanske registracije. O- 
sumljeni avtomobil je pripeljal k 
Femetičem 19. maja zjutraj, tik pred 
zamenjavo nočnega turnusa finanč
nih stražnikov. Upravljal ga je 46- 
letni Ylmaz Peker, rojen v Bolga
riji a turški državljan z bivališčem 
v Istanbulu, ki je prebil vrsto let 
v Italiji in je perfektno obvladal i- 
talijanščino.

Stražniki so odpeljali vozilo v 
bližnjo garažo, kjer so ga dodobra 
pregledali (pri tem jim je pomagal 
tudi kuža Baldo, izvežban v iskanju 
mamil). Niti pes niti finančni straž
niki niso sprva opazili na avtomobilu 
nobene nepravilnosti. Transmisij- 
ska gred je bila pokrita z blatom 
in prahom, kar je bilo za avtomo-

m
BUHI

Finančni stražniki so v kardanski gredi taunusa našli mamilo

bil, ki je prispel v Italijo iz Turči
je preko Bolgarije in Jugoslavije, 
povsem normalno.

Šele po nadaljnjem podrobnejšem 
pregledu je eden od stražnikov o- 
pazil, da je bilo blato umetno na
stavljeno na transmicijsko gredo. 
Preiskovalci so nato takoj prežagali 
gredo in v votlem prostoru našli 13 
plastičnih zavojčkov, v katerih je 
bilo skupno za kilogram in 535 gra
mov belega praška, heroina tipa 
št. 4 turške proizvodnje.

V nadaljevanju preiskave so fi

nančni stražniki ugotovili, da je bil 
taunus last Milančana Enrica Bor- 
gonovija, starega znanca tukajšnjih 
organov javnega reda, ki je skuši 
7. marca letos izvoziti iz Italije pre
ko prehoda na Pesku za skupno 2 
milijona lir v tuji valuti: turških 
lirah, bolgarskih levih in švicar
skih frankih. Po zaplembi mamila 
se je preiskava nadaljevala v Mila
nu, kjer so aretirali še štiri osebe. 
Skupaj s Pekrom so jih obtožili so
delovanja pri tihotapstvu in razpe
čevanju mamil.

Val aplavzov je bil deležen tudi 
harmonikarski ansambel podružnice 
GM Prosek-Kontovel, ki ga že več 
let uspešno vodi Loredana Kočevar 
in ki je prejel tudi 1. nagrado na 
državnem tekmovanju harmonika 
rjev v Turinu.

Večer je kot gost sklenil pevski 
zbor Vasilij Mirk s Proseka-Konto
vela, ki nastopa večkrat skupno s 
harmonikarskim ansamblom in ki 
ga vodi Evgen Prinčič.

Po končanem sporedu so se na
stopajoči zbrali v Soščevi hiši na 
Proseku, kjer so starši gojencev 
pripravili za vse zakusko, za kar 
jim gre seveda vsa pohvala.

Ob prigrizku in domači kapljici se 
je takoj ustvarilo praznično vzdušje. 
Za gojence GM se je po tem nasto
pu praktično zaključila letošnja se
zona, pevce pa čaka še srečanje 
pevskih zborov, ki bo v soboto, 18. 
t.m., na Proseku. B. R.

• Zaradi posegov pri • vzdrževanju 
naprav za zračenje bo predor pri 
Montebelu zaprt za vozila in pešce 
od 23. ure v sredo, 15. t.m. do 5. u- 
re naslednjega dne, 16. junija.

• Od danes do 27. t.m. bodo na 
obisku v tržaškem pristanišču štiri 
ladje, ki pripadajo šesti floti ZDA. 
Na ladjah je približno 2.500 mor
narjev,

Ob zvokih ansambla Lojzeta Fur
lana se bo danes pozno zvečer za
ključil «pri Bajti* praznik, ki ga 
je priredila vaška skupnost iz Tr
novce. Praznik bi se moral sicer 
zaključiti še včeraj, vendar je sla
bo vreme prisililo organizatorje, da 
so za včeraj predvideni program 
prenesli na danes. Odprtje dobro 
založenih kioskov bo torej ob Tč. 
uri, ob 18. uri bodo na vrsti otro
ške igre, od 20.30 dalje pa, kot 
rečeno, bo za ljubitelje plesa za
igral ansambel Lojzeta Furlana.

«To je bila prva večja prireditev 
mše vaške skupnostih nam je po
vedala mlada domačinlca Franka 
škerk, «pri organizaciji in izvedbi 
katere je sodelovala vsa vas. Tr
novca šteje približno petdeset pre
bivalcev in vsi so po svojih močeh 
prispevali, da je vse potekalo v naj
boljšem redu. Ni bilo torej druži
ne,. ki ne bi na ta ali oni način 
dala svojega doprinosa pri postav
ljanju kioskov ali pri izvedbi kul
turnega ter zabavnega programa, 
zato smo lahko zadovoljni in optimi
sti za naprej. S tem prvim prazni
kom smo tudi samim sebi dokaza
li, da se v naši vasi lahko marsi
kaj naredi, čeprav so nekateri že 
angažirani v okoliških kulturnih in 
športnih organizacijdh.»

Program je obsegal celo vrsto pri
vlačnih točk, od duhovitih družabnih 
iger, katerih korenine segajo v va
ško tradicijo pa do kulturnega ter 
zabavnega programa. V soboto po
poldne je bil tako na sporedu sli
karski ex-tempore za otroke med 
tretjim in štirinajstim letom, pri 
katerem je sodelovalo lepo število 
malčkov s celotnega občinskega ob
močja. Za otroški vrtec je prvo na
grado prejela Petra Kobal, druga 
je bila Tjaša Švara, tretji pa Kle
ment Širca. Med osnovnošolci je 
prvo mesto pripadalo Tatjani Hro
vatin, drugo mesto Giorgiu Marku
ši, tretje pa Igorju Ščurku. Od sred
nješolcev pa je po mnenju ocenje
valne komisije najboljši izdelek za
snoval Paolo Škrk, drugi pa je bil 
David Zidarič, tretja pa Tanja Zi
darič. Prvo mesto na orientacijskem 
pohodu pa je osvojila ekipa «Živjo 
ohcet», ki so jo sestavljali Jožko 
Milič, Silva Perčič, Alenka Furlan, 
Elena Purič, Vasilij Guštin in Moj
ca Švab. V soboto je za ples igral 
ansambel Lojzeta Hledeta iz štever- 
jana, ostala dva večera pa ansam
bel Lojzeta Furlana, v kulturnem 
sporedu pa je nastopila tudi fol
klorna skupina KD Rdeča zvezda 
(na sliki).

Nurejev ni navdušil" J
Kot je bilo pričakovati, trža

ška letoviščarska in turistična u- 
stanova sinoči z baletno predstavo 
Labodje jezero v katerem je na
stopil sloviti plesalec Rudolf Nure
jev do kraja napolnila gledali
šče Rossetti. Sicer pa so organiza
torji tudi računali na čar zvezdni
štva, ko so določili tako visoke ce
ne za vstopnice, ki so nihale med 
30 in 60 tisoč lirami in ki so bile 
nedvomno najvišje v Trstu za to
vrstne predstave doslej. Da se ni
so motili, je poleg zasedenosti dvo
rane dokazal tudi aplavz, ki ga je 
Rudolf Nurejev požel, komaj je 
stopil na oder. Drugače pa njegov 
nastop najbrž ni bil vrhunski, mo
goče tudi zaradi utrujenosti, saj so 
vsi nastopajoči prispeli v Trstu pol 
drugo uro pred začetkom pred 
stave, ki se je zato pričela s pre 
cejšnjo zamudo. Tudi drugače or
ganizacija ni bila brezhibna, saj 
na primer sploh niso javili imena 
plesalke, ki naj bi nastopila v glav
ni ženski vlogi. Tokrat je s čla
ni ansambla Boston ballet, ki je 
zelo dobro vplesan, po vsej verjet
nosti nastopila Bauerjeva, vseka
kor pa solistka, ki je Laboda zelo 
dobro odplesala. Plesalce je sprem
ljal orkester reške opere, ki so
deluje na celi italijanski turneji 
«Zvezde Nurejeva in Boston bal- 
leta*.

Pomazali avtomobil 
Gambassinijeve žene
V noči med soboto in nedeljo so 

se neznanci znesli nad avtomobil s 
katerim opravlja Lista za Trst v 
teh dneh volilno propagando. Dya- 
ne 6, last Lori Gambassini, žene 
listarskega veljaka Gianfranca 
Gambassinija, ki je bil parkiran v 
Ul. Rossetti, so pomazali s kljuka
stimi križi in kratico «BN» (bri
gate nere»), prav tako pa so z, 
razpršilcem pomazali volilni znak 
melonarjev. Lista za Trst je deja
nje ogorčeno obsodila.

Za vedno nas je zapustila naša draga

LINA BOŽIČ vd. KUKANJA
Pogreb pokojnice bo jutri, 15. junija, ob 10.45 iz mrtvašnice 

glavne bolnišnice na pokopališče pri Sv. Ani.

Žalostno vest sporočajo svakinja 
Angela, nečuki Milena, Silvija, 
Sonja in Stojan z družinami ter 

drugo sorodstvo.

Trst, Dolina. Izola, Kastelec, 14. junija 1983

Žalovanju domačih ob smrti

LINE BOŽIC vd. KUKANJA
se pridružujejo

Trst. 14. junija 1983

France Zlobec, Ida Klarič 
dobrotniki Marijine hiše.

in



PRIMORSKI DNEVNIK

Gledališča
VERDI
Spomladanska simfonična sezona. 

V petek ob 20.30 petnajsti koncert 
(red A). Direktor Daniel Oren, pia
nist L. Gelber. Na programu Bee
thovnove skladbe. V soboto pono
vitev.

PRIMORSKO DRAMSKO
GLEDALIŠČE
Jutri, 15. t.m., ob 20. uri: W. 

Shakespeare «Troilus in Kresida*. 
Gostovanje PDG v Cankarjevem 
domu v Ljubljani.

CANKARJEV DOM LJUBLJANA
Sprejemna dvorana
Razpis abonmajev simf. koncer

tov Slov. filharmonije in koncert
nih večerov RTV Ljubljana. Urnik 
od 9. do 12. in od 15. do 18. ure.

Srednja dvorana
Danes, 14. t.m., ob 20. uri: «Po- 

tovanje* — Studio za svobodni ples 
* Ljubljana.

Okrogla dvorana
Jutri, 15. t.m., ob 20. uri: A. Jarry 

«Ubu» - Najboljše predstave kultur
nega tedna ljublj. srednješolcev.

Od 16. do 19. junija: 24. medna
rodni festival jazza «Ljubljana 83» 
— Križanke.

Vstopnice so v prodaji pri blagaj
ni Cankarjevega doma v Emonskem 
prehodu od ponedeljka do petka od 
9. do 11. in od 16. do 20. ure, ob 
sobotah Ou 0. do 11. ure in pred pri
četkom predstave.

Kino
Ariston 18.30—22.00 «Frate Ambro- 

gio».
Eden 17.00 «Megaforce».
Nazionale 15.15 Dvorana št. 1 «Mo- 

na — i giochi erotici di una mo- 
glie svedese». Prepovedan mladi
ni pod 18. letom. Dvorana št. 2 
«Delizie erotiche». Prepovedan 
mladini pod 18. letom. Dvorana 
št. 3 ob 16.30 «1 diavoli*. Prepo
vedan mladini pod 14. letom.

Grattacielo 17.00 «lo Chiara e lo 
scuro*.

Fenice 16.00 «Toro scatenato».
Mignon 16.00 «Monsignore». K. Ree- 

ve.
Aurora 16.30 «La professionista del 

piacere». Prepovedan mladini pod 
18. letom.

Capitol Zaprto.
Cristallo 16.30 «Cristine la pomo se- 

duttriee*. Prepovedan mladini pod 
18. letom.

Moderno 16.30 «Falchi della notte». 
Prepovedan mladini pod 14. letom.

Radio 15.30 «La porno moglie delTin- 
quilino accanto*. Prepovedan mla
dini pod 18. letom.

Vittorio Veneto 16.30 «Un amore in 
prima classe».

Lumiere 17.00 «ACDC» — Glasbeni 
filrm’1 - !

'Giardino pubblico 21.15 «Tunnel del- 
1’orrore*. »*<• i

Razna obvestila
Društvo slovenskih tehnikov in 

naravoslovcev, Slovenski raziskoval
ni inštitut, Odsek za zgodovino pri 
Narodni in študijski knjižnici vabijo 
slovenske dijake na 3. mladinski ra
ziskovalni tabor «Benečija 83» 29. 
avgust - 10. september. Delo bo po
tekalo v petih skupinah: etnološka, 
geografska, naravoslovna, sociolo
ška, zgodovinska. Prijave in vpis 
Udeležencev na sedežih: Slori ■ Trst, 
Ul. Gallina 5. od 8. do 13. in od 15. 
do 17. ure; NŠK, OZ - Ul. Petronio 
4, od 8. do 13. ure; Slori, Gorica, 
Ul. Malta 2. od 8. do 13. in od 15. 
do 17. ure.

Včeraj-danes
Danes, TOREK, 14. junija 

METOD
Sonce vzide ob 5.15 in zatone ob
20.55 — Dolžina dneva 15.40 — Lu
na vzide ob 8.32 in zatone ob 0.16.

Jutri, SREDA, 15. junija 
VID

Vreme včeraj: naj višja temperatu
ra 24,5 stopinje, najnižja 17,7. ob 18. 
uri 24 stopinj, zračni tlak 1010.6 mb 
Pada, vlaga 67-odstotna, nebo oblač
no, morje skoraj mirno, temperatu
ra morja 18,2 stopinje.

ROJSTVA IN SMRTI
RODILI SO SE: Giuseppe Fabri- 

?-io Nangano, Consuelo Manfreda, 
Elisa Starec, Antonella Biasi.

UMRLI SO: 92-letna Maria Ga- 
sparetto vd. Accettulli, 62-letna Eve
lina Quicello vd. Leone, 75-letna 
Maria Ostanich vd. Rabach, 74-let- 
ni Ermanno Birolla, 50-letni Anto
nio Magistri, 85-letni Antonio Sa
brini, 75-letna Assunta Mazzetto vd. 
Cancellara, 83 letna Maria Fischer 
vd. Apollonio, 81-letna Giuseppina 
Potkovsek, 60 letni Bruno Derossi, 
79-letna Aliče Accerboni vd. Bastia- 
ni, 80-letna Leonilda Predonzan, 80- 
letna Maria Rados vd. Kursar.

DNEVNA SLUŽBA LEKARN 
(od 8.30 do 20.30)

Trg Sonnino 4, Trg Liberta 6, Er- 
ta S. Amia 10, Lonjerska cesta 172, 
Nabrežina, Boljunec, Milje (Lungo- 
mare Venezia 3).
(otl 8.30 do 13.00 in od 16.00 do 20.30) 

Korzo Italia 14, Ul. Giulia 14.

NOČNA SLUŽBA LEKARN 
(od 20.30 dalje)

Korzo Italia 14, Ul. Giulia 14, Na
brežina, Boljunec, Milje (Lungoma- 
re Venezia 3).

LEKARNE V OKOLICI
Boljunec: tel. 228-124; Bazovica: 

tel. 226-165; Opčine: tel. 211-001; 
Prosek: tel. 225-141; Božje polje, 
Zgonik: tel. 225 596; Nabrežina: tel. 
200-121; Sesljam tel. 209-197.

ZDRAVSTVENA DEŽURNA SLUŽBA
'Nočna služba od 21. do 8 ure 

tel. 732 627. predpraznična od 14 do 
31. ure in praznična od 8. do žo

GORIŠKI DNEVNIK
14. {unija 1983

Razstave
SKD Tabor Opčine - Prosvetni 

dom. V petek, 17. junija 1983, ob 20. 
uri odprtje razstave Mira Kranjca. 
Nastopil bo ženski pevski zbor iz 
Sežane pod vodstvom Majde Škrlj. 
Vabljeni.

V občinski galeriji na Trgu Uni- 
ta bo razstavljal od 23. do 30. t.m. 
tržaški slikar Fabio Zubini. Otvo
ritev‘bo ob 18. uri.

V galeriji «Cartesius» bo v sobo
to, 18. t.m., ob 18.30 otvoritev raz
stave skulptur in risb slikarja Vil- 
libossija.

TPK Sirena vabi do 19. junija v 
društvene prostore, Ul. Cerreto 12, 
na ogled razstave z morsko tema
tiko Atili ja Kralja. Urnik: ob de
lavnikih od 18. do 21. ure, v nede
ljo od 9. do 12. ure.

V okviru junijskih glasbenih in li
kovnih večerov, ki jih prireja KD 
Valentin Vodnik, razstavljajo svoje 
risbe, grafike in plastike v galeriji 
Torkla v Dolini dijaki nižje srednje 
šole Simon Gregorčič. Razstava bo 
odprta še jutri, 15. junija, od jutri, 
15. do 30. junija pa bo razstavljal 
svoja dela slikar Boris Zuljan.

Šolske vesti
Učenci osnovne šole France Bevk 

z Opčin imajo zaključno šolsko ma
šo danes, 14. t.m., ob 9.30. Zberejo 
naj se pred šolo ob 9.15. Po maši bo 
zaključna prireditev v Prosvetnem 
domu.

Osnovna šola K.D. Kajuh Gropada 
vabi na zaključno prireditev, ki bo 
v soboto, 18. junija, ob 20.30 v ki
nodvorani v Bazovici.

Osnovna šola Dragotin Kette spo
roča, da bo šolska maša danes, 
14. junija, ob 9. uri v Ul. Marconi.

Osnovna šola Karel Širok - Ul. Do- 
nadoni sporoča, da bo šolska raz
stava odprta še danes, 14. junija, 
od 8.30 do 12. ure. Šolska maša bo 
danes ob 10. uri.

Devinsko - nabrežinska občina spo
roča, da se bo pouk v občinskih o- 
troških vrtcih zaključil 24. 6. Vpi
sovanje otrok za šolsko leto 1983/84 
pa se bodo vršila 27., 28. in 29. 6. 
od 9. do 12. ure na posameznih se
dežih otroških vrtcev.

Na znanstvenem liceju «France 
Prešeren« bo od danes, 14. do so
bote, 18. junija odprta razstava ri
sarskih izdelkov. Ogledate si jo lah
ko'od 9. do 12. ure.

Prireditve in sporočila 
kulturnih društev 

in organizacij

Mešani pevski zbor Lipa vabi na 
celovečerni koncert, ki bp v petek, 
17',.junija, ob 2L~uri v Bazoviškem 
‘domu. ‘ .

SKD Barkovlje priredi v soboto, 
18. jnnija; 'ob 20.30 v društvenih pro
storih v Ul. Cerreto 12 koncert bar- 
kovljanskega pevskega zbora pod 
vodstvom Sandre Pertot. Po kon
certu bo SKD Barkovlje podalo svo
je letno poročilo. Vabljeni.

Izleti
Društvo slovenskih upokojencev 

priredi v četrtek, 23. junija, izlet 
po Istri. Vsi so naprošeni, da ob 
vpisovanju prinesejo s seboj doku
mente. Odhod iz Trsta ob 7. uri 
zjutraj, vrnitev okoli 20.30.

Vpisovanje bo v četrtek, 16. t.m., 
od 10. do 11. ure na sedežu dru
štva, Ul. Cicerone 8/b.

Mladinski odsek SPDT priredi tra
dicionalni 3-dnevni izlet za srednje
šolce po slovenski transverzali 24.. 
25. in 26. junija na Karavanke z 
vzponom na Stol in Begunjščico. 
Vpisovanje še danes, 14. junija, na 
sedežu ZSŠDI - Ul. sv. Frančiška 20.

MENJALNICA
vseh tujih valut

13. 6. 1983
Ameriški dolar 1.500,—
Kanadski dolar 1.215.—
Švicarski frank 710.—
Danska krona 164.—
Norveška krona 206,—
Švedska krona 195.—
Holandski floiint 526,50
Francoski frank 195.—
Belgijski frank 26,50
Funt šterling 2.340,—
Irski šterling 1.860.-
Nemška marka 591.—
Avstrijski šiling 83,70
Portugalski escudo 12,-
Pezeta 10,—
Jen 5,—
Avstralski dolar 1.200,—
Drahma 16,50
Debeli dinar 15,60
Srednji dinar 17.10

\JCA D! CREDITO Dl TRIESTE 
JAŠKA KREDITNA BANKA

S. P. A. ’ ' *' ’
r ULICA F. PILZMO . '‘S G1-4A6

Pester program na festivalu 
komunističnega tiska 
v Dolini

Festival Dela in Unita, ki se je 
od sobote do sinoči odvijal na Ma
lih Brcah v Dolini in ki ga je pri
redila sekcija KPI za dolinsko ob
čino, je bil tokrat, zaradi vse bolj 
razvnemajoče se volilne kampanje, 
širšega političnega pomena. Zato 
sta glavno težo nosila nedeljska go
vora Borisa Iskre in Antonina Cuf- 
fara. Po analizi splošnega politič
nega položaja v Italiji in nato v 
Trstu, je Boris Iskra izrecno po
udaril pomen izvolitve slovenskega 
poslanca v parlament. V nasled
njem mandatnem obdobju se bo 
namreč bila politična bitka za iz
glasovanje zakona o globalni zašči
ti Slovencev v Italiji.

Sicer pa se je ob poteku festivala 
odvijal tudi obsežen in pester kul
turni program z raznimi razstava
mi, s predvajanjem filmov, z na
stopi in okroglimi mizami. Med te
mi velja posebej omeniti sobotno 
okroglo mizo o sodelovanju obča
nov pri upravljanu javnih koristi, 
na kateri so sodelovali tudi pred
stavniki ZKS iz Kočevja, Sežane in 
Kopra.

V nedeljskem kulturnem progra
mu sta sodelovala Pihalni orkester 
Breg in harmonikarski ansambel 
Synthesis

Od danes cepljenje 
psov v Zgoniku

Zgoniška občinska uprava obve
šča lastnike psov, da bo danes do 
vključno 8. julija Vsak torek in 
petek od 18. do 19. ure v Zgoniku 
brezplačno cepljenje psov proti 
gozdni steklini, ki je po zakonu ob
vezno.

f Čestitke
Danes praznuje v Velikem Repnu 

št. 171 STOJAN ŠUC 13. rojstni dan. 
Da bi bil zdrav in da bi se mu iz
polnile skrite želje, mu želijo ma
ma, tata, brat Goran in nona Ma
rija.

Danes praznuje rojstni dan naša 
podpredsednica ILDE. Vse lepo ji 
voščijo odborniki in prijatelji KD 
Vesna.

KD Vesna čestita svojemu članu 
RUDOLFU KOŠUTI za pomembno 
odlikovanje Tržaške trgovinske zbor
nice.

Te dni sta praznovala zlato 
poroko v Dolini

JOSIP in DRAGA 
LOVRIHA

Še obilo življenjske sreče 
jima želi KD F. Venturini.

Mali oglasi
telefon (040) 79 46 72

OSMICO je odprl Josip Lauriha. 
Toči dobro domače vino.

PRIVATNIK proda zaradi premesti
tve popolnoma obnovljeno stano
vanje veliko 92 kv m, s samostoj
no centralno kurjavo na začetku 
Ul. Rossetti. Telefonirati na št. 
040/225740 v popoldanskih urah.

ODDAM na velikem travniku bli
zu Briščikov travo. Telefon 040/ 
211-068.

30-LETNA ženska nudi pomoč v go
spodinjstvu, kot varuhinja otrok 
ali kot čistilka - tudi več ur dnev
no. Tel. 040/8113%.

PRODAM fiat 131 special letnik 
december 1976, prevoženih 55.000 
km, v dobrem stanju. Telefon 
040/227284.

OSMICO je odprl Stanko Marušič 
v Štandrežu. Toči belo in črno 
vino.

ODDAM v najem v Marini Julii o- 
premljeno stanovanje v mesecu 
juliju. Telefonirati od 14. do 15. 
in od 20. do 21. ure na št. 040/ 
827094.

IZGUBLJENA OČALA za vid smo 
našli v Trebčah. Lastnik jih lah
ko dvigne pri Albertu Kralju, 
Trebče 110.

PRODAM polovico hiše na Plavjah 
pri Kopru. Telefon 040/725463.

PRODAM nov nemško-slovenski slo
var. Telefon 040/567248.

PRODAM novo enostanovanjsko hi
šo v okolici Doline. Telefon 
št. 040/228390.

IŠČEM gospodinjsko pomočnico tri
krat tedensko. Telefonirati od 14. 
do 16. ure in v večernih urah na 
št. 640 /820435.

MANSARDO — dvosobno v centru 
Trsta prodam. Telefon 040/228390.

OSMICO je odprla Olga Grilanc - 
Salež 23. Toči belo in črno vino.

OSMICO je v Nabrežini odprl Du
šan Radovič. Poskrbljeno za pri 
grizek.

OSMICO ie odprl Emil Mučič v 
Štandrežu • Ul. S. Rutar 24. Toči 
belo vino. Poskrbljeno je tudi za 
prigrizek.

OSMICO je odprl Robert Pipan iz 
Mavhinj. Toči domačo kapljico.

OSMICO je odprl Stanislav Novak - 
Križpot 122. Toči belo in črno vino.

POUDARJENO NA PRIREDITVI UČENCEV

Razcvet slovenske šole v Ronkah 
pogoj za razvoj slovenstva v Laškem

HRANILNICA IN POSOJILNICA NA OPČINAH
Tel.: 212494

obvestilo
Cenjene stranke obveščamo, da bo od 
20. junija t.l. stopil v veljavo nov urnik, in
sicer:

zjutraj: 8.30 - 12 30
popoldne: 14.00 - 15.30 
nedelja- 10.00 - 12.00 
sobota: zaprto

Slovensko društveno življenje v 
Laškem bo uspevalo le če bomo be
ležili večji obisk slovenskega vrtca 
in osnovne šole v Romjanu. To so 
poudarili razni govorniki, ob doma
čega župana pa do šolskih pred
stavnikov na včerajšnji prireditvi v 
Ronkah, na kateri so nastopili otro
ci domačega vrtca in šole, dober- 
dobskega vrtca in šole ter osnovne 
šole Milojke štrukelj iz Solkana, ki 
so za to priliko prišli na obisk čez 
mejo.

Šolska prireditev ima v Ronkah’ 
čisto drugačen pomen kot druge po
dobne prireditve v Gorici ali na po
deželju, ki jih seveda ne smemo pod- , 
cenjevati in zanemarjati. V Laškem, j 
to je na tržiškem območju, kamor | 
so se številni naši rojaki preselili .' 
s Krasa v želji dobiti primemo za-l 
peslitev najprej v ladjedelnici, po-j.

Učenci vrtca v Romjanu med nedeljskim nastopom

Bolj skromna udeležba 
na pohodu krvodajalcev

Lani jim je dvakrat zapored po
nagajalo vreme, tokrat pa so kot 
kaže zatajili udeleženci. V mislih 
imamo včerajšnji 4. pohod krvoda
jalcev na Peči, na katerega so se 
organizatorji, sekcija prostovoljnih 
krvodajalcev iz Sovodenj, skrbno pri
pravili, pa je bil odziv nepričako-. 
vano skromen. Na 11 kilometrov 
dolgo- pot po poljskih poteh je bilo 
le okrog 160 udeležencev.

Proga je bila letos speljana neko
liko drugače in je bila, v primeri s 
prejšnjimi tovrstnimi prireditvami, 
prijetnejša. S prireditvenega prosto
ra na Peči so se udeleženci usme
rili proti Rubijam in mimo gradu 
dosegli cesto Gabrje - Vrh. Spust 
z Vrha je v glavnem potekal po gozd
ni stezi. Večina udeležencev je pro
go prehodila v dobrih dveh urah, 
precej pa je bilo takih, ki je pohod 
zapustilo. Vsak udeleženec je na ci
lju — na prireditvenem proštom na 
Peči prejel v dar majohko z napi
som, v okrepčilo pa kar obilno por
cijo paste.

Udeleženci so bili s potekom pri
reditve zelo zadovoljni, nekoliko 
manj pa organizatorji, ki so prišli do

V NEDELJO ZVEČER IMA CESTI VIDEM-TRST

Šest ljudi je izgubilo življenje 
v strahotnem trčenju pri Angorisu
Poleg petčlanske družine iz Vidma je bil pri priči mrtev 
tudi šofer iz Gradišča - Nesrečo je povzročilo prehitevanje

IZ KMEČKE POSOJILNICE

OBOROŽEN ROPAR V FARI 
ODNESEL 19 MILIJONOV LIR
Podvig je opravil ob 13.15, v prostorih posojilnice ni bilo 
klientov - Orožniki menijo, da gre za človeka iz naših krajev

njih naj bi šlo za alfo sud), ki je 
imel z lepilnim trakom prekrito 
evidenčno tablico.

Preiskavo o ropu vodijo orožniki 
iz Gradišča, ki so že nekaj minut 
po begu roparja postavili cestne 
bloke na vseh cestah okoli Fare, 
zaenkrat so bili ti ukrepi zaman, 
toda kaže, da preiskovalci že raz
polagajo z nekaterimi elementi, ki 
naj bi jim dovolili, da izsledijo kriv
ca. Kljub preiskovalni tajnosti so 
namreč včeraj kazali zmeren opti- 
mizen in pristavili, da gre po vsej 
verjetnosti za osebo z goriškega, 
ki zelo dobro pozna Faro in okoli
co. Več nam seveda niso hoteli po
vedati, saj še zaslišujejo priče in 
zbirajo ostalo gradivo o dogodku.
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Mario Lavrenčič (KPI): Pravilno predočiti 
slovensko problematiko na vseh nivojih

Vloge Zelenega križa 
drevi na TV Koper

V oddaji «Con noi in studio«, ki 
jo bo oddajala koprska telezivija da
nes zvečer od 19.45 do 20.30 bosta kot 
gosta nastopila predsednik goriške
ga Zelenega križa Giampiero Licinio 
in ravnatelj Giampaolo Michich. Od
dajo je pripravil in bo vodil časnikar 
Marko Waltritsch.

V podeželski banki v naši pokra
jini je včeraj že spet prišlo do ro
pa. Tokrat je ropar, gre namreč 
za eno samo osebo, obiskal Kmeč
ko posojilnico v Fari, V prostore 
posojilnice je vstopil ob 13.15, tik 
pred zaprtjem, da bi lahko nemo
teno opravil podvig, ko v posojilni
ci ni bilo klientov. Imel je zakrin
kan obraz, v roki pa manjši re
volver.

Ukazal je uslužbencem naj mu ta
koj izročijo ves denar, ki ga imajo 
pri roki. Vsega skupaj je zbral pri
bližno 19 milijonov lir. Celoten pod
vig se je odvil bliskovito, tako da 
ni mogel nihče zaustaviti roparja. 
Brž, ko je zbral plen je stekel na 
cesto in se odpeljal z rdečim av
tomobilom (po nekaterih pričeva-

Med slovenskimi kandidati v par
lament v goriško-videmskem okro
žju. je tudi doberdobski župan dr. 
Mario Lavrenčič, ki kandidira na li
sti komunistične partije. Ima 38 let. 
Po poklicu je biolog. Po srednješol
skih študijah na goriškem sloven
skem klasičnem liceju je študiral na 
tržaški univerzi in se potem zaposlil 
v zdravstveno-analitičnem laborato
riju pokrajinske uprave v Gorici, ki 
je potem prešla pod upravo KZE. 
Pred osmimi leti je bil izvoljen v 
doberdobski občinski svet, vršil pet 
let funkcije podžupana, pred tremi 
leti pa je bil izvoljen za župana.

«Problem globalne zakonske zašči
te bo za vse slovenske kandidate na 
raznih listah glavni argument vo
lilne kampanje. Ne smemo pa poza
biti na druge probleme, ki težijo I- 
talijo in svet, predvsem na proble
me gospodarske krize in svetovne
ga miru,* nam je dejal, ko smo ga 
vprašali, da nam pove svoje mne
nje o sedanji volilni kampanji. «Za- 
to je absolutno potrebno, da ne mi
slimo samo o globalni zaščiti mar
več o celi vrsti drugih vprašanj, če 
bo levica napredovala in če bo mož
na demokratična alternativa, bo to 
v korist vseh Slovencev, saj je zna
no, da so prav levičarske stranke 
tiste, ki so doslej in seveda še za
govarjajo pravico Slovencev. Če bo- 
do te stranke dobile glasove bo pre
cej olajšana pot globalni zaščiti, ki 
pa ne bo vnaprej prelahka. Govo
rijo neresnico tisti, ki trdijo, da te

stranke niso ničesar napravile v 38 
povojnih letih. Kar smo doslej do
segli je tudi in predvsem zasluga le
vičarskih strank v katerih smo Slo
venci vključeni. Mislim, da je KPI 
predvsem senzibilna za te proble
me, ne samo zato, ker je prva pred
stavila zakonski osnutek o globalni 
zaščiti in ga potem posodabljala, am
pak tudi zato ker je v njenih vrstah 
bilo vedno precej slovenskih kandi
datov in nekateri teh so bili tudi 
izvoljeni.«

«Kot krajevni upravitelj,* nam je 
še dejal Lavrenčič, «bi lahko rekel, 
da imajo slovenske občine lahko ve
liko vlogo pri osveščanju in obram
bi ter krepitvi slovenske manjšine. 
Tako politiko so te občine stalno 
tudi izvajale, tudi z majhnimi po
segi kot so dvojezični smerokazi in 
table, dvojezično poslovanje itd.*

Ko smo se z njim pogovarjali kaj 
misli o bodočnosti nam je še dejal: 
«Izrazil bi misel, ki jo bo treba po
globiti: koliko so naše slovenske ob
čine pripravljene, da ob izglasova
nju globalnega zaščitnega zakona de
jansko uvedejo popolno in enako
pravno dvojezično poslovanje, tudi 
s primerno usposobitvijo vseh u- 
službencev, kar se seveda tiče pra
ve uporabe slovenske terminologije 
v vsem javnem poslovanju. Politiki 
in upravitelji pa bomo morali paziti 
tudi na finančne norme. Nepravilno 
bi bilo namreč dati občinam nove 
kompetence, če ne bi bile te krite 
tudi z ustreznim finansiranjem.*

S strani nekaterih prihajajo na 
dan tudi polemični glasovi do Slo
vencev, ki sodelujejo v vsedržavnih 
političnih strankah. Kako gleda na 
to dr. Mario Lavrenčič, ki se prište
va v tem oziru večini Slovencev, saj 
glasuje velika večina Slovencev za 
tako imenovane vsedržavne stranke.

«Kljub temu da so med Slovenci, 
ki sodelujejo v tako imenovanih vse
državnih strankah in tistimi v Slo
venski skupnosti razlike*, nam je de
jal, »razlike v gledanju na družbo 
upoštevajoč predvsem svetovnona
zorske razlike, mislim da je potreb
no najti skupni jezik zato da se naši 
manjšinski problemi predočijo na 
vseh ustreznih forumih, vladi, de
želni upravi, strankam in vsem de
javnikom, ki bi lahko pripomogli 
da pridemo do našega zaščitnega za 
kona.»

strahotne nesreče. Tedaj je v zelo 
podobni nesreči le nekaj sto metrov 
daleč od kraja sedanjega trčenja 
izgubilo življenje pet mladeničev iz 
Tržiča.

di v trgovini ter obrti, pa ima slo
venska šola še poseben pomen. ,i 

Takoj po osvoboditvi sta na tem luiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiituiiiinimiiiiiHiiiiiiiiiiuiiiiiiiiiiiiiiiuuMiiiiiiiiiiniiiiiiiiiiiiiiiiiiiiniimiiiiiiiiiiiiniiiiiuiiiiiiiiiiiiiiiiniiiuiiiiiiiiiiiin*
območju delovali dve slovenski os
novni šoli, v Tržiču in v Ronkah.
V Tržiču je takrat delovalo prosvet
no društvo Triglav, ki je imelo nad 
500 članov. Naši rojaki so bili ta
krat zelo aktivni, tudi zato ker so 
skoro vsi sodelovali v narodnoosvo
bodilnem gibanju. Mnogi slovenski 
delavci, ki so bili zaposleni v lad
jedelnici so padli v partizanskih vr
stah in tudi njim je posvečen spo
menik odporništvu, ki je postavljen 
pred vhodom v ladjedelnico. Sloven
ski šoli pa so po letu 1947 pričeli 
izumirati in odprti sta bili tja do 
sredine petdesetih let.

Kasneje je več časa v Ronkah de
lovalo prosvetno društvo Srečko Ko
sovel. Zbor tega društva je večkrat 
nastopil. Potem je tudi ta zbor ne
hal z delovanjem in pevci so se sre
čali le ob posebnih prilikah. Pred 
petimi leti je bil na pobudo sloven
ske komisije pri večnamenskem kul
turnem centru odprt slovenski vr
tec v Romjanu, prav tam je bila 
odprta tudi dvojezična občinska 
knjižnica. Iz vrtca so potem prišli 
na šolo. V obe ustanovi hodijo o- 
troci iz Ronk, Štarancana in Trži
ča, ob sodelovanju občinskih uprav, 
ki izmenično skrbijo tudi za prevoz 

šolskimi avtobusi.
Zavzetost občine in političnih fak

torjev za naše ljudi v Laškem so 
poudarili včeraj predsednik že ome
njene slovenske komisije prof. Kar
lo Černič, didaktična ravnateljica 
dr. Miroslava Brajnik - Saksidova, 
ronski župan Gianmassimo De Pace 
in doberdobski župan dr. Mario La
vrenčič. Svoj pozdrav je prinesel 
tudi ravnatelj solkanske osnovne šo
le Milojke štrukelj Aleksander Ker- 
ševan.' ' ' ’ ' "

Govorniki so apelirali na vse ti
ste, ki tega niso še napravili, naj 
vpišejo svoje otroke v slovenski vr
tec in šolo. Otroci bodo samo prido
bili ker bodo znali dva jezika. Isto
časno bo to pomenilo večje razume
vanje med večino in manjšino. Do
bri odnosi med Italijani in Slovenci 
imajo svoje temelje v skupni borbi 
med vojno, je dejal ronski župan.

Ko smo poslušali otroke, ki so na
stopali s petjem, recitacijami, v lut
kovni predstavi, smo lahko ugotovi
li, da so jih učiteljice in učitelji do
bro pripravili. Zares vsa čast otro
kom iz Ronk, Doberdoba in Solka
na za lepo prireditev. Pohvaliti mo
ramo seveda njihove vzgojitelje, ma
mice pa zato ker so pripravile vsem 
prisotnim domačo zakusko. Takih 
prireditev bi si v Ronkah še želeli.

Prometna nesreča je v nedeljo 
ponoči na državni cesti Videm-Trst 
žela kar šest smrtnih žrtev. V stra
hotnem čelnem trčenju med dvema 
avtomobiloma je namreč izgubila 
življenja cela petčlanska družina, 
oče, mati in trije otroci, prav tako 
pa je bil pri priči mrtev šofer, ki 
se je sam peljal v drugem avto
mobilu. Nesreča se je pripetila 
okrog 23.15 pri Angorisu, na odse
ku državne ceste med križiščem s 
cesto Krmin-Medeja in odcepom dr
žavne ceste Gorica-Videm.

Pogubno čelno trčenje je povzro
čilo neprevidno prehitevanje šoferja 
opel ascone, 42-letnega orožnika 
Nella Tostija iz Vidma, ki se je z 
družino peljal domov proti Vidmu. 
Odločil se je za prehitevanje avto
busa, ki je vozil pred njim, toda 
v istem trenutku je .iz nasprotne 
smeri privozil citroen cx, ki ga je 
upravljal 34-letni Ugo Bressam1 iz 
Gradišča, Ul. Roma 52. Šofer avh>

busa Gelindo Romare je zaman 
skušal zavoziti čimbolj na desno 
(trčil je v obcestno platano, a na 
srečo brez poškodb za šoferja, ki 
je bil sam v vozilu); cesta je na 
tistem odseku precej ozka, tako da 
je bilo čelno trčenje med avtomo
biloma neizbežno.

Očividci so pred seboj imeli grz- 
ljiv pogled: na cestišču so ležala 
tri trupla, prav toliko pa jih je bilo 
v zmečkanih pločevinah obeh vozil. 
Umrli so, poleg obeh šoferjev, To- 
stijeva žena Graziella Petruz in 
njuni trije sinovi, 15-letni Claudio, 
14-letna Patrizia in 9-letna Nicolina.

Zaman je bila vsakršna zdravni
ška pomoč, pač pa je bil potreben 
poseg gasilcev, ki so po več urah 
dela izvlekli iz pločevine vklenjena 
trupla. Ves ta čas je bil cestni od
sek zaprt, promet pa preusmerjen 
na cesto Gorica-Videm.

Državna cesta pri Angorisu je 
bilifze' preiTšešlMi "tetrjtffžbrtšee

Poletni središči 
v režiji goriške občine

Goriška občinska uprava bo v pri
hodnjih mesecih poskrbela za dve o- 
troški poletni središči. Od 20. juni
ja do 3. septembra bo tako sredi
šče v zavodu Lenassi od 4. julija do 
27. avgusta pa v Stražicah, v tam
kajšnji osnovni šoli. Prijave spreje
majo v tajništvu zavoda Lenassi da
nes in jutri od 9. do 12. ure in od 
16. do 18.30. Pri vpisu bodo imeli 
prednost otroci iz družin, kjer sta 
oba šferša žap6stehk'.’ štdiiilo^iiiest je 
'omejčrio.'Ob vpisu morajo starši pre- 
'dlbžltr dftfžMgRl"Bšt 'ST pbtPdflo ‘6 
cepljenju.

spoznanja, da tudi pohodi ne privla
čijo več tako kakor pred kakšnim 
letom in da bo najbrž treba pomi
sliti na nove pobude. Najbrž pa je 
k skromnemu uspehu po svoje pri
spevalo tudi vreme, saj je marsikdo 
lepo in sončno dopoldne izkoristil za 
kopanje.

Ob koncu pa še informacija o šte
vilčnosti skupin. Na prvem mestu je 
bila skupina ŠD Partizan iz Bilj. 
na drugem «Grič», na tretjem pa 
ŠZ «Soča».

Jamarsko srečanj« 
v Beljaku

V Beljaku je bilo v soboto in vče
raj tretje srečanje jamarjev Slove
nije, Furlanije - Julijske krajine in 
Koroške, v letošnjem letu. Jamarji 
treh obmejnih dežel so si ogledali 
nekaj znanih jam na Dobraču ter 
se pogovorili o organizaciji skupnih 
akcij. Pobudnik prvega srečanja so 
bili Kraški krti, speleološki odsek 
Slovenskega planinskega društva.

Otroci obiskali 
Štekarjevo domačijo 
in mmi živalski vrt

Otroci, ki obiskujejo vrtec v Do
berdobu so se te dni, v spremstvu 
vzgojiteljic in ravnateljice kar dva
krat odpeljali na poučni izlet. V 
sredo, 8. t.m. so obiskali znano 
Štekarjevo domačijo v števerjanu ter 
si ogledali vinograde pod hišo, klet, 
hlev in druge prostore na domačiji, 
kjer so jih sprejeli nadvse prijazno.

Pred tem pa so bili otroci na obi
sku tudi v mini živalskem vrtu Aloj
za Pahorja v Jamljah, kjer je gospo
dar prav tako z veseljem, sprejel 
mlade in radovedne obiskovalce. Ta
ko štekarjevim kot Pahorjevim se 
otroci in vzgojitelji seveda lepo za
hvaljujejo za lep sprejem in po
strežbo.

• Prejšnje dni so učenci osnovne 
šole iz Solkana, lutkarji, obiskali o- 
snovni šoli v Doberdobu in v Sovod- 
njah ter pripravili z nastopom pri
jetno presenečenje vrstnikom v teh 
dveh krajih.

Tabor zamejske mladine
Za večje sodelovanje med mladi

mi zamejskimi Slovenci. To bo vodil
na misel Tabora zamejske mladine, 
ki bo 18. junija v Števerjanu v pri
redbi mladinskih sekcij Slovenske 
skupnosti iz Gorice in Trsta ter 
Koroške dijaške zveze iz Celovca.

Ta pobuda kultumo-političnega 
značaja želi povezati mlade Slovence 
v Italiji in Avstriji ter jim ponuditi 
priložnost za izmenjavo informacij in 
mnenj, kot tudi za oblikovanje skup
nega kulturnega sporeda.

O izvedbi tabora zamejske mla
dine so v sredo razpravljali v Jam
ljah člani vodstev mladinskih sekcij 
Slovenske skupnosti iz Trsta in Go
rice. Poudarili so, da gre za nada
ljevanje tradicij Taborov zamejske 
mladine, ki jih je bilo doslej že šest, 
izmenoma na Tržaškem, Goriškem in 
Koroškem.

18. junija dopoldne bo okrogla mi
za, v popoldanskih urah kulturni 
spored, zvečer pa ples s priznanim 
ansamblom.

Šolski izidi
na zavodu Ivan Cankar

Na oglasni deski trgovskega za
voda Ivan Cankar so bili v soboto 
objavljeni rezultati letošnjega šol
skega leta. Izdelali so:

1. razred: Michela Baldan, Katja 
Brajnik, Marina Ferfoglia, Carmen 
Frandolič, Fabrizio Lakovič, Mari
na Leghissa, Daria Makuc, Diana 
Mulič, Guido Pahor, Rudi Pintar. 
9 dijakov ima popravne izpite, eden 
je bil zavrnjen.

2. razred A: Sabina Antoni, Da
niela Ferfoglia, Ottavio Feri, San
dra Gergolet, Mauro Gerin, Marko 
Komel, Romeo Niccolosi, Nevenka 
Pintar. 6 dijakov ima popravne iz
pite, dva sta bila zavrnjena.

2. razred B: Graziella Colja, Ma- 
riza Florenin, Luisa Gergolet, Sil
vano Grendene, Majda Klanjšček, 
Robert Pisk, Mirjam Zavadlav, Ti
ziana Zavadlav. 2 dijaka imata po
pravne izpite, eden je bil zavrnjen.

17 dijakov 3. razreda je bilo pri- 
puščenih k mali maturi. 1 dijakinja 
ni bila pripuščena.

4. razred: Pavel Bagon, Robert 
Cossutta, Nevija Černič, Vida Grav- 
ner, Rozana Lavrenčič, Flavij Mo
zetič, Aleksander Peric, Ana Sfili
goj, Aleš Šuligoj, Darija Vižintin, 
Helena Vogrič, Nadja Zniderčič, I- 
gor Waltritsch. 9 dijakov ima po
pravne izpite.

Vseh 8 dijakov 5. razreda je pri- 
puščenih k veliki maturi.

Prispevajte za

DIJAŠKO MATICO

Deželno priznanje 
slovenskemu dijaku

Kot smo kratko že poročali, je 
deželna uprava razpisala med štu
dentkami in študenti višjih srednjih 
šol nagradni natečaj za najboljše 
spise o pomenu in vlogi zadružni
štva. Posebno razsodišče je med 
njimi izbraio trideset spisov in vče
raj je bilo v Vidmu nagrajevanj« 
v navzočnosti deželnega odbornika 
za trgovino in zadružništvo Berto- 
lija. Med nagrajenimi je tudi slo
venski študent Igor Waltritsch. ki 
obiskuje gotfški1 zavod »Ivan Can
kar/ in kj Tftu seveda čestitamo. 
Vsakdo od ‘ nagrajenih je pirejel
200.000 lir, diplomsko priznanje in 
publikacijo o zadružnih dejavnostih.

25 LET ŠOLE TERSICORE

Jutri v Verdiju 
baletni večer

Goriška baletna šola Tersicore 
ima 25 let. Ustanovila jo je prof. 
Italia Di Bert Brandolin, ki se je 
takrat vrnila s hčerko Corinne iz 
Argentine, kjer je bila Corinne prva 
balerina v tamkajšnjem gledališču 
La Plata. Baletna šola se je lepo 
razvila, iz leta v leto beleži nove 
uspehe. Vsako leto so imeli zaključ
no prireditev. Ta bo tudi letos in 
sicer jutri 15. junija ob 20.30 o 
Verdijevem gledališču. Na progra
mu so znani baleti.

V KROŽKU UMANITA’

Uspešno zaključen 
tečaj slovenščine

V kulturnem krožku UmanitA v 
Gorici, se je te dni zaključil tečaj 
slovenskega jezika, ki so ga tokrat 
priredili že tretjič, tečaj se je pri
čel novembra lani, lekcije pa so bi
le v prostorih občinskega social
nega centra v Ul. Baiamonti v Go
rici.

Kino
duri ca

VERDI Danes zaprto.
CORSO 18.00—22.00 «Easy rider (li

berta e paura)*. Prepovedan mla
dini pod 14. letom.

VITTORIA 17.30 - 22.00 «Erotico 
blues*. Prepovedan mladini pod 
18. letom.
Tržič

EXCELSIOR 18.00-22.00 «11 grande 
amplesso*.

PRINCIPE 18.00-22.00 «Guardata a 
vista».

OBČINSKI 20.00-22.00 «Colpire al 
cuore».

JV o ra ('.urica 
in okolica

SOČA 19.00—21.30 «Sodoma in Go
mora*. Ameriški zgodovinski film.

SVOBODA 21.00 «13 sinov rumenega 
zmaja*. Hongkonški film.

DESKLE 20.30 «Pot na jug*. Franco
ska drama*.

DEŽURNA LEKARNA V GORICI
Bassi Rita, Ul. Don Bosco 175, te 
lefon 32-515.

DEŽURNA LEKARNA V TRŽIČU
Alla salute, Ul. Cosulich, tel. 72-480.

POGREBI
Ob 8. uri Giovanni Masetti iz splo 

šne bolnišnice v cerkev v Podturni 
in na glavno pokopališče; ob 9.3( 
Narciso Buzzol iz splošne bolnišnic« 
v cerkev pri Sv. Ani in na glavne 
pokopališče; ob 11. uri Gelmiro Fer- 
dani iz splošne bolnišnice v cerkev 
v Stražicah in na glavno pokopali
šče;^ ob 12.30 Lidia Ramanzin ii 
splošne bolnišnice v cerkev in na 
pokopališče v Ločniku.
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posredoval tudi drugim kmetijskim 
ustanovam in pripomogel k razvo
ju kmetijstva pri nas.

Stanislav Kosmina

ITALIJANSKA TV 
Prvi kanal

12.30 Šola in vzgoja
13.00 Italijanske kronike
13.25 Vremenska slika
13.30 Dnevnik
14.00 Squadra speciale Wost Wan- 

ted
14.50 Armando Savini in njegov 

orkester na koncertu
15.30 Šola in vzgoja - Hvala ne 

kadim
16.00 Risanke 
16.20 Aktualnosti
17.00 TV dnevnik - Flash
17.05 Vesele dogodivščine Scoo- 

bya-Doo in njegovih prija-
' teljev

17.30 I fachiri
17.50 Happy magic
18.50 Trapper - Srečni oče
19.45 Almanah jutrišnjega dne in

Vremenske razmere
20.00 TV dnevnik
20.30 Volilna tribuna
21.25 Naša mati - Guy de Mau- 

passant
22.30 Večerni dnevnik
22.40 Mister Fantasy
23.30 Šola in vzgoja
24.00 TV dnevnik - zadnje vesti 

in vremenske razmere

Drugi kanal
12.30 Opoldanski program
13.00 TV dnevnik ob 13. uri
13.30 Volilna tribuna
13.40 Šola in vzgoja. Novim teh

nologijam naproti
14.00 - 16.30 Tandem
14.40 Risanke
14.50 V studiu
15.40 Videogames
16.30 Šola in vzgoja - tečaj an

gleškega jezika
17.00 Čarovnik Merlin - TV film
17.30 Dnevnik flash
17.35 Simpatiche canaglie - Co- 

miche degli anni trenta
17.55 Risanke
18.15 Alfonso Aberg - risanke
18.40 športni dnevnik
18.50 n transatlantico della pau- 

ra, 2. del
19.45 TV dnevnik
20.30 La mia legge - film 

Igrajo: Alain Delan, Simo
ne Signoret

22.00 TV dnevnik - večerni vesti
22.10 L’altra Cuba - 1. del
23.10 TV dnevnik - zadnje vesti

Tretji kanal
17.15 Ko pesem postane gleda

lišče
18.25 L’orecchiocchio
19.00 TV dnevnik
19.30 Dnevnik - deželni - kultura

spektakel in dogodki
20.05 šola in vzgoja
20.30 Dnevnik - set speciale
21.30 46. glepsbeni maj, ,,

22.30 TV dnevnik
23.05 Ernfesto Bašile architetto
23.30 Napoli: Vaterpolo

JUGOSLOVANSKA TV 
Ljubljana

17.40 Poročila
17.45 Sedem stopnic do glasbe 

Za otroke je tokrat priprav
ljena tretja od sedmih «stop- 
nic do glasbe*, kot se ime
nuje nanizanka. Marsikateri 
otrok zgodbe pozna iz knjiž
ne oblike, napisala jo je 
Marja Cerkovnik, narisala 
Marjanca Jemec - Božičeva, 
v glasbeno pravljico pa jo je 
odel skladatelj Dane Škerl

18.00 Od vsakega jutra raste 
dan: Ribnica

18.35 Rounama, iranski kratki 
film

18.50 Knjiga
Založba Mladinska knjiga že 
vrsto let podeljuje Levstiko
ve nagrade za dosežke na 
področju mladinske književ
nosti. Tokrat bomo predsta
vili letošnje nagrajence - 
Berto Golob, Toneta Partlji
ča in slikarja Kostjo Gatnika

19.24 TV in radio nocoj
19.26 Zrno do zrna
19.30 TV dnevnik I.
19.55 Vreme
19.57 Propagandna oddaja
20.00 Strogovi - sovjetska nada

ljevanka
21.10 Skupno
21.55 TV dnevnik H.
22.20 Atletski dvoboj

Italija - Jugoslavija

Koper
14.00 in 17.00 Odprta meja
17.30 TVD novice
17.35 TV šola
18.00 Salut Champion - serijski 

film
19.00 Obzorja
19.30 TVD stičišče
19.45 Z nami pred kamero - od

daja v živo
20.30 Dekle iz Hamburga - celo

večerni film
21.55 Turistični vodič
22.10 TVD danes
22.25 V naročju smrti - dok. 

film

Zagreb
17.30 Videostrani
17.40 Poročila
17.45 Mali svet
18.15 TV koledar
18.25 Kronika občine Osijek
18.45 Rock koncert
19.30 TV dnevnik
20.00 Skupno - notranjepolitična 

oddaja
20.50 Velike kinematografije

122.30 TV dnevnik

TRST A
7.00, 8.00, 10.00, 13.00, 14.00; 19.00 

Poročila; 7.20 Dobro jutro po na
še; 8.10 Almanah: Bratje in se
stre, na zdar!; 8.45 Glasbena ma
tineja; 10.10 S koncertnega in o 
pemega repertoarja; 11,30 - 14.00 
Poldnevniški razgledi: Beležka:
12.00 Niko Kuret: Ljudsko verova 
nje: »Živa narava* (4) - ponovi
tev; 12.45 Volilna tribuna: 13.20 
Glasba po željah; 14.10 Roman v 
nadaljevanjih: Fran Šaleški Fin
žgar: «Dekla Ančka», 2. del; 14.30 
Revija »Pesem mladih 1983»; 14.50 
.Motivi od vsepovsod; 15.30 Jazzov
ski koncert; 16.00 Trst in zaledje;
16.35 Instrumentalni solisti; 17.00 
Kratka poročila in kulturna kroni
ka; 17.10 Mi in glasba: letošnja re
vija «Primorska pojo: Vipava, 
22. aprila (2. del); 18.00 Deželni 
avtorji: Amaldo Bressan: »Nem
čija 1933».

V sklopu dramskega niza »radij
ske igre deželnih avtorjev* je da
nes ob 18. uri na sporedu igra Ar- 
nalda Bressana «NEMČIJA 1933 - 
OPIS PREVZEMA OBLASTI*. To 
je zgodovinska dokumentarna lep
ljenka o dogodkih, ki so 30. janua
rja 1933 prisilili predsednika nem
ške države Hindenburga, da je i- 
menoval »rjavega diktatorja* A- 
dolfa Hitlerja za rajkanclerja. V 
tem zanimivem radijskem kolažu, 
ki ga je prevedla Marija Raunik, 
nastopajo znane zgodovinske oseb
nosti kot na priliko šef nacistične 
propagande Goebbels, Goering, Di
mitrov, Marinus Van der Lubbe, 
Bertolt Brecht, sam Hitler in mno
gi drugi. Pod režijskim vodstvom 
Jožeta Babiča nastopajo člani Slo
venskega stalnega gledališča v Tr
stu.

KOPER
(Slovenski program)

6.15, 13.00, 14.00, 15.00 Poročila;
6.00 Otvoritev — glasba za dobro 
jutro; 6.15 Vremenska napoved - 
Cestne razmere - EP - Objave; 
6.45 Prometni servis - Napoved 
radijskih in tv programov; 7.00 
Zaključek jutranjega programa; 
7.15 Val 202: 13.00 Otvoritev Pri
sluhnite med glasbo; 13.10 Pred
stavitev popoldanskega programa; 
13.20 Zanimivosti, reportaže, pro
grami; 13.45 Narodne in ponaro
dele; 14.00 Objave, kinospored, e- 
konomska priporočila; 14.20 Glas
bena produkcija Radia Koper:
14.35 - 15.15 Glasbene želje poslu
šalcev po telefonu; 15.25 Ekonom
ska priporočila; 15.30 Za varnejši 
jutri; 15.45 Ekonomska priporoči
la; 16.00 Dogodki in odmevi; 16.30 
Glasba po željah; 17.00 Primorski 
dnevnik - Objave; 17.30 Mladim 
poslušalcem; 18.00 Zaključek; 18.00

18.55 Sotočje.
KOPER

(Italllanski program)
7.15, 12.30, 15.30. 18.30 Radijski 

dnevnik; 6.15, 8.30, 9.30, 10.30, 
13.30, 14.30, 16.30, 17.30. 19.30 Po
ročila; 6.00 Glasba za dobro ju
tro; 7.00 Horoskop; 7.30 Glasba: 
7.50 Time mušic: 9.15 Edig Gal- 
letti; 9.32 Lucianovi dopisniki;
10.00 Melodije po poti; 10.10 Šo
la. otroštvo in vzgoja: 19.35 Vr
tiljak: 10.00 Svet mladih; 11.30 Na 
prvi strani; 11.35 Glasba: 12.00 
Glasba po željah; 14.32 Glasba,

pesem tedna; 16.15 Casadei; 16.32 
: Glasba; 17.00 Narejeno v Jugo
slaviji; 17.32 Glasba; 20.00 Za
ključek sporeda.

RADIO 1
7.00, 8.00. 10.00, 11.00, 12.00,

13.00, 15.00, 17.00, 19.00 Poročila;
6.00 9.00 Jutranja oddaja; 9.00 
Radio tudi mi; 11.10 Tiho, tiho — 
še tiše; 11.34 Radijska priredba
— I giullari di Dio; 11.58 Zeleni 
val; 12.03 Via Asiago Tenda; 13.25 
Karavana: 13.35 Master; 14.30 Pa- 
raradio; 15.03 Radio 1 - servis;
16.00 II Paginone; 17.03 Volilna tri
buna; 18.05 Globetrotter; 18 JO 
Check-up: 19.25 Nabožna oddaja;
19.30 Jazz na radiu: 20.00 Aiigle- 
ško-ameriško gledališče; 20.40 Po
zabljene strani glasbe; 21.03 Won- 
derland;, 21.57 Schubertova glas
ba; 22.50 Glasbeni interval; 23.05 
Telefonski poziv; 23.28 Zaključek 
sporeda.

RADIO 2
7.30, 8.30, 9.30, 10.30, 12.30, 13.30, 

15.30, 16.30, 17.30, 18.30. 19.30 Po
ročila; 6.00 Jutranja oddaja; 8.00 
Šola in vzgoja — otrokovo zdra
vje; 8.05 Radio 2 predstavlja; 
8.45 Romantico trio;' 10100 Šport
na oddaja; 10.30 Oddaja za stik s 
poslušalci; 12.10'Deželni program; 
12.48 Un’isola da trovare: 13.41 
Sound - Track; 15.00 Fanfan la 
Tulipe; 15.42 Natečaj za radio- 
dramo; 16.32 Radio 2 predstavlja
— Fegtival; 17.32 Glasbene ure: 
18.32 II giro del sole; 19.50 Pred
met pogovora; 21.30 Izbrana poezi
ja in proza; 23.29 Zaključek spo-

RADIO OPČINE
11.30 Rastline in zdravje; 14,00 

1 uro z vami Franoesco de Grego- 
ri s svojo glasbo.

LJUBLJANA
6.00, 7.00, 8.00, 9.00, 10.00, 11.00,

12.00. 14.00. 15.00 Poročila; 6.35 
Vremenska napoved za pomoršča
ke; 6.45 Prometne informacije; 
6.50 Dobro jutro, otroci; 7.35 Pro
metne informacije; 7.45 Iz naših 
sporedov; 8.05 Radijska šola za 
srednjo stopnjo; 8.35 Iz glasbenih 
šol; 9.05 Z glasbo v dober dan;
9.35 Napotki za naše goste iz tu
jine: 10.05 Ali poznate? nekaj od
lomkov iz opere Porgy in Bess:
11.35 Naše pesmi in plesi; 12.10 
Danes smo izbrali; 12.30 Kmetij
ski nasveti; 12.40 Po domače;
13.00 Danes do 13.00: 13.20 O- 
smrtnice, obvestila in zabavna 
glasba: 13.30 Od melodije do me
lodije; 14.05 V korak mladini;
14.35 čez tri gore. čez tri dole - 
Estonski pevci se predstavljajo:
15.05 Radio danes, radio jutri; 
15.15 Vrtiljak: 15.40 Naš gost; 15.55 
Minuto za EP; 16.00 Dogodki in 
odmevi; 16.30 Obvestila in za
bavna glasba; 19.35 Lahko noč, o- 
troci; 19.45 Minute s klaviaturi 
stom Mihom Kraljem; 20.00 Slo
venska zemlja v pesmi in bese
di - »Folklorna skupina - Javornik - 
Gorenjsko*; 20 35 Mladi na glas 
benih revijah in tekmovanjih:
21.05 Radijska igra; 22.15 Infor
mativna oddaja v nemščini in an
gleščini: 22.25 Iz naših sporedov:
22.30 Mikrofon za slovenske pev
ce zabavne glasbe: 23.05 Literarni 
nokturno; 23.15 Glasba iz filmov 
in musicalov.

PODELILI SO JIH V SOBOTO V DVORANI TRŽAŠKE TRGOVINSKE ZBORNICE

Priznanja za zvestobo delu in gospodarski napredek 
prejelo kar deset članov naših strokovnih organizacij

Dvorano trgovinske zbornice a* napolnili predstavniki oblasti in stanci ter sorodniki nagrajence?

Stanislav Kosmina, po rodu iz 
Nabrežine, je star 78 let; prizna
nje trgovinske zbornice je prejel 
za 56 let dela v trgovini manufak
tur. Podedoval jo je po materi, ki 
je bila najprej šivilja in se nato 
odločila za to obrt. V nove pro
store v središču Nabrežine se je 
vselil leta 1945, prej pa je trgo
vino imel v periferiji. O njegovi 
delavnosti priča že podatek, da 
Od leta 1945 ni šel nikoli na do
pust; -dodati'-je treba' še,'da' ved-' 
no dela sam brez kakega vajenca. 
Delal bo, kot sam pravi, dokler 
mu bodo dopuščale moči, nato pa 
bo trgovino oddal v- najem, toda 
le slovenskemu interesentu. Še pri 
78 letih sj sam nabavlja artikle, 
ki jih nato prodaja; vsak ponede
ljek se namreč z avtomobilom po
da v Videm po potrebnih nakupih.

Stanislav Kosmina je znani druž
benopolitični delavec v devinsko- 
nabrežinski občini; bil je med u- 
stanovitelji in dolga leta član u- 
pravnega odbora Tržaške kreditne 
banke; bil je tudi dopisnik naše
ga dnevnika, še sedaj pa sodeluje 
z Gospodarstvom.

Rudolf Košuta

Josip Pernarčič se je rodil leta 
1937 v Medji vasi. Izhaja- iz kmeč
ke družine in se je kmalu tudi sam 
posvetil kmetijstvu, predvsem ži
vinoreji, čeprav so znane objektiv
ne težave, s katerimi se srečuje 
tisti, ki se posveča tej panogi na 
tržaškem Krasu.

Kljub vsem težavam in z veliko 
osebno žrtvijo je Josipu Pernar
čiču uspelo ustvariti zgledno kme
tijsko podjetje, ki ga lahko jem
ljemo za model. Pernarčičev hlev 
v Vižovljah, kamor se je preselil 
še kot otrok, šteje 27 glav živine, 
vendar bi jih bilo lahko še veliko 
več, ko ne bi povpraševanje tr
žišča tako krivično prizadevalo ži
vinorejce. Kljub vsemu temu Per
narčič še vztraja in nadaljuje s 
svojo dejavnostjo.

Pri tem delu mu pomagajo že
na in sinovi. Zaradi vsega tega je 
priznanje Pernarčiču utemeljeno 
in zasluženo tudi v upanju, da bo 
nadaljeval po svoji poti in da bi 
tudi od oblasti prejel tisto podpo
ro, ki jo zasluži.

Ivan Ban

Ivan Ban je bil nagrajen za svo
je 36-letno udejstvovanje v sklopu

Med posegom predsednika tržaške trgovinske zbornice Marcella Modiana

vsem drugačnem vzdušju, enako 
vreden partner italijanskim pod
jetjem.

Ivan Ban je v rojstnem Prose
ku in na Kontovelu široko znan 
zaradi svoje dolgoletne aktivnosti 
v preštevilnih vaških društvih in 
organizacijah, bil je tajnik Pro
svetnega društva in tajnik Primor
ja ter odbornik društva Ilirija. 
Že od vsega začetka je vesten član 
pevskega zbora Vasilij Mirk, s 
petjem pa se je udejstvoval še 
prej. Njegova vešča gospodarska 
roka se je poznala in se še po
zna v njegovem aktivnem sodelo
vanju pri proseškem Gospodar
skem društvu, katerega predsed
nik je že več kot 10 let.

preselila na Opčine in zatem v 
mesto, kjer živi še danes.

Zoran Paro vel

V prisotnosti številnih predstavnikov oblasti so v soboto v 
dvorani tržaške trgovinske zbornice podelili priznanja za zvesto
bo delu in za gospodarski napredek. Priznanja je prejelo 45 po
sameznikov in lastnikov podjetij. Med temi je bilo kar 11 Sloven
cev, od katerih jih 10 deluje v sklopu naših kmečkih in gospo
darskih organizacij. Nagrajeni so bili: Ivan Ban, Romano Kobec, 
Rudi Košuta, Mirko Polšak, Josip Sancin, Karlo Valentinčič, 
Stanko Kosmina, Marija Ostrouška, Zoran Parovel in Josip 
Pernarčič.

Rudolf Košuta se je rodil v Kri
žu 12. aprila 1920 v družini, ki se 
je od vedno posvečala obdelovanju 
zemlje. Tudi sam Rudolf je želel 
nadaljevati to tradicijo in se je

Vinogradnik Zoran Parovel se 
je rodil v Mačkoljah pred 36 leti 
in je največji proizvajalec vina v 
Mačkoljah in najbrž tudi v trža
ški pokrajini. Letno pridela okrog 
380 hektolitrov vina, ki je tipič
no za to področje: malvazijo in 
refošk.

Visoka kakovost njegovih vin se 
je potrdila tudi na vseli razsta
vah, na katerih je sodeloval in 
prejemal visoka priznanja. Gle
de tega gre opozoriti samo na 
nagrade na veliki razstavi vin v 
Gradišču, ki so ponesle sloves Pa- 
rovelovih vin tudi v vsedržavni 
prostor.

S svojim trdim delom in strokov
nostjo je Zoran Parovel dokazal, 
da se lahko tudi v tržaški pokra 
jinj dosežejo zavidljivi rezultati na 
vinogradniškem področju, če je 
proizvodnja zasnovana sodobno in 
resno. Skratka, Parovel je s svo
jim podjetjem v ospredju v trža 
ški pokrajini in tudi v deželi Fur
laniji - Julijski krajini, zaradi če
sar je priznanje popolnoma za 
služeno.

Marija Ostrouška

Marija Ostrouška je prejela pri
znanje za zvestobo delu za nje
no 47-letno upravljanje gostilne v 
Ul. S. Nicolč. »V gostinstvu de
lam praktično že vse svoje živ
ljenje, ne samo 47 let*, pravi vlju
dna Marija, Prvič je namreč sto
pila za gostilniški sank pred 62 le

Josip Sancin ški trg. (»Ne samo prodajalci, tu
di cestni tlak me pozna na trž
nici* — nam je povedal). Povrtni
no obdeluje na površini na 5 ti
soč kv. m. v bistvu se na vrtu 
odvija vse njegovo življenje, na 
njem prebije vsak dan tudi po 16 
ur. Od 4. zjutraj do 8. ure zvečer, 
seveda s kratkim popoldnevnim po
čitkom. »Vrt je kot otrok.* pravi 
»zato ga je treba skrbno nego
vati, da ti da nato kako zado
ščenje.*

Karlo Valentinčič
Karlo Valentinčič se je rodil 63 

let od tega pri Sv. Mariji Mag
daleni v družini, ki je obdelovala 
povrtnine. Temu je ostal tudi sam 
zvest in je vse svoje življenje po
svetil obdelovanju zemlje.

Ze več kot štirideset let se 
vsak dan in ob vsakem vremenu 
odpravi na tržaško tržnico, ka
mor nosi svoje [»vrtnine, sad tr- 
dega in celodnevnega dela. Povrt
nine obdeluje na površini 13 tisoč 
kvadratnih metrov in so tipične 
za tržaško kmetijstvo. Zaradi stro
go profesionalne [»reparacije so 
Valentinčičeve [»vrtnine izredne 
kakovosti.

Valentinčič je v vseh teh letih 
tudi znatno px>sodobil svoje pod
jetje, ki danes sestoji iz mo
dernega magazina in skladišča za 
stroje. Vendar posodobitev zadeva 
v prvi vrsti vrt, kjer so izginili 
vsi stari zidki in je sedaj moč 
videti samo ravninske obdelane 
p»vršine. To mu je dovolilo, da 
danes njegovo podjetje odgovarja 
vsem modernim tehnikam obdela

ve zemlje. Karlo Valentinčič je tu
di član nekaterih gospodarskih or
ganizacij.

Romano Kobec
Romano Kobec se je rodil 60 

let od tega in je že od malih nog 
stopil na področje kmetijstva, prav 
tako kot njegovi predniki, ki so 
obdelovali zemljo na Kolonkovcu. 
Tako tudi Romano vsak dan in 
ob vsakem vremenu pripravlja po
vrtnino. ki jo nato prepelje na trg 
pari Rusem mostu, kjer se lah
ko v njegovem kiosku debi vseh 
vrst pridelkov, kar pa je najvaž
nejše, so le ti zelo kakovostni. ,

Tudi zemlja Romana Kobca je 
bila podvržena razlastitvam, ta
ko da so danes obdelane povr- 
šine manjše od nekoč. Vendar se 
Kobec in njegova žena nikoli ni
sta sprijaznila z manjšimi pora- 
zi in še danes hvalevredno vztra
jata v njunem delu. Pri tem ji
ma pomaga tudi sin, ki pa je 
redno zaposlen drugje, Romano 
p>ravi: «Zemlja daje danes mladim 
malo jamstev. Vsak dan je treba 
živeti v negotovosti in v bojazni, 
da tj zemljo razlastijo. Zaradi te
ga mladi izbirajo sigumejše po
klice.*

Romano Kobec je svoje znanje

Josip Sancin se je rodil v Do
lini, 30.3.1925, v kmečki hiši, ki 
jo je zgradil njegov nono Ivan 
leta 1879, toda prvi pxxlatki, ki 
dokazujejo prisotnost Sancinovih 
v sedanjem bivališču segajo v le
to 1820, ko se je rodil praded An
ton. Tudi Josip je ostal zvest tra
diciji družine in se z ljubeznijo 
[»svetil kmetijski dejavnosti: vi
nogradništvu, pridelovanju oljk in 
živinoreji. Žal pa je moral leta 
1972 zapreti hlev, v katerem je o- 
bičajno bilo osem glav, ker so 
mu z razlastitvami zasegli naj
boljše parcele, kjer je prideloval 
krmo. Na srečo pa mu razlastitve 
niso prizadele vinogradov, kate
rim se [»sveča z nespremenjenim 
navdušenjem in na katerih pride
la okrog 80 hi malvazije in re- 
foška na leto. Ne gre [»zabiti ni
ti na pridelovanje oljk (trenutno 
jih ima 130), katerega gospodar- 
ska važnost postaja vse večja: 
Sancin računa, da bo v prihodnjih 
letih v nasadu imel okrog 200 oljk.

Veselje do živinoreje pa je v 
njem ostalo vedno živo; ker, kot 
«mo omenili je moral zapreti hlev, 
je bil med [»budniKi živinorejske 
zadruge Dolga krona, ki združu
je 25 živinorejcev s tega podro- 
čja: p»d njegovim predsedstvom 
je zabeležila že vidne uspehe in 
računa, da bo v prihodnjih letih 
v njenem hlevu okrog 200 glav ži
vine. Sancin je že vrsto let sveto
valec pri Kmetijski zadrugi in 
član izvršnega odbora Kmečke 
zveze.

Mirko Polšak
Mirko Polšak je prejel prizna

nje za zvestobo za delo, za nje
govo več‘kot polstoletno udejstvo
vanje na kmetiji v Ul. Costalun- 
ga. S kmetijstvom se je začel u- 
badati leta 1932, na domačiji, ki

> je bil pjegov oče ustanovil še 
ol stoletja p*rej.
Mirko se ubada prvenstveno s 

ovrtnino. ki io prodaja na trža-

že od mladih nog posvetil kmetij 
stvu, [»redvsem vinogradništvu, ki 
je njegova velika ljubezen. Zara
di tega lahko trdimo, da je danes 
eden najbolj izkušenih vinograd
nikov v Križu in v celotni trža
ški [»krajini.

Z izredno potrpežljivim in gara
škim delom je svoje stare terasa
ste vinograde razširil, tako da 
jih je danes moč obdelovati tudi 
s stroji. Kljub temu pa, na ža
lost, je bil skoraj v celoti prikraj
šan za podporo dežele, ki ne ka
že posluha za tržaško kmetijstvo 
in še manj za tisto, ki nastaja nad 
tržaško obalo, kjer je obdelovanje 
dokaj težavno, a daje zelo kvali
teten pridelek.

Košuta se je moral dvakrat v 
svojem življenju zateči v terciarni 
sektor, vendar se je po meljora- 
cijah po drugi svetovni vojni spet 
popolnoma p»svetil zemlji in ža
nje danes zavidljive uspehe. Že
lja je, da bi Rudolf Košuta še na
prej vztrajal v svojem delu in bil 
zgled tistim, ki bi radi .v Križu 
nadaljevali plemenite tradicije kra
jevnega kmetijstva.

Josip Pernarčič

M ihi iii 'IH lll|iii illll"iM

Prejemniki nagrad za zvestobe delu in gospodarski napredek

slovenskega tržaškega špediterske- 
ga [»odjetja Centralsped. V podjet
ju se je zaposlil daljnega 1947. le
ta. Najprej je opravljal delo u- 
radnika, nato vodje oddelka, se
daj p»a je namestnik direktorja. 
O svojih prvih letih zap»oslitve pra
vi, da so bila izredno težka, šlo 
je za pravcato pionirsko delo za 
obnovitev slovenskega gospodar
stva p»tem ko ga je fašizem sko
raj do tal porušil. Z velikim tru
dom se je podjetje čvrsto dvig
nilo na noge in je sedaj, v po

ti. Takrat se je zapx>slila pri se
strični, ki je upravljala društve
no gostilno na Škorklji.

Ljubezen do dela v gostilni jo 
je nato vodila skozi gostilne v Ul. 
Gepp>a in pri Sv. Ivanu do seda
njega lokala v Ul. S. Nicolč, kjer 
je začela delovati pred 47 leti in 
kjer jo lahko srečamo vso prevze
to z vsakodnevnimi gostilničarski
mi opravili še danes.

Marija Ostrouška se je rodila 
v Briščkih, kaj kmalu pa se je
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VELIK USPEH SLOVENSKEGA ATLETA NA TEKMOVANJU V DESETEROBOJU

Gorazd Pučnik državni mladinski prvak
Zbral je zanj rekordnih 6.942 točk - V članski konkurenci je osvojil dobro sedmo 
mesto - Tržačan Martini osvojil absolutno drugo mesto - Visoka kakovostna raven

V nedeljo se je v Donnazu končalo državno prvenstvo v desetero
boju. Za to tekmovanje je vladalo veliko zanimanje tudi med Slovenci, 
saj je na njem nastopil tudi borovec Gorazd Pučnik. Tekmovanje je 
potekalo skupaj tako za mladince, kot za člane. Od našega atleta smo 
lahko precej pričakovali, kljub temu, da je bil to njegov prvi letošnji 
deseteroboj po poškodbi na nogi, ki ga je ovirala pri treningu. Pučnik 
je vsa ta pričakovanja izpolnil in celo presegel, saj je med mladinci 
zmagal in postal mladinski državni prvak.

Že v prvi discplini je borovecv prvi
dokazal, da je v dobri formi. V te
ku na 100 metrov je namreč dose
gel čas 11'’28. Med tekom samim pa 
mu je v hrbet pihal veter s hitro
stjo treh metrov na sekundo, tako 
da bo ta rezultat veljaven le v okvi
ru deseteroboja. V skoku v daljino 
je zabeležil rezultat 6.59 m. Nekoli
ko slabše se je odrezal v metu kro
gle z rezultatom 11,91 m. Uspešnej
ši' je bil v skoku v višino, kjer je 
preskočil 203 cm. Izkazal se je tudi 
v teku na 400 metrov, kjer je dose
gel čas 52”17. Po prvem dnevu tek
movanja je med mladinci vodil s 
3.613 točkami v absolutni konkuren
ci pa je bila na šestem mestu.

Tudi v drugem dnevu tekmovanja 
je bil Pučnik zelo uspešen. V teku 
na 110 metrov z ovirami je dosegel 
dober čas 16"51, vendar mu je tudi 
tu pomagal veter. Sledil je met di
ska, ki ga je zalučal 35,38 m daleč. 
V skoku s palico je dosegel rezul
tat 3,90 m, v metu kopja pa 48,54 m. 
Tudi v zadnji panogi, teku na 1500 
metrov, je bil Pučnik zelo uspešen. 
Dosegel je namreč čas 4'28”9. V 
.skupnem seštevku je tako zbral j 
6.942 točk in osvojil prvo mesto v j 
mladinski ter sedmo mesto v član- j 
ski konkurenci.

Samo tekmovanje pa je bilo na 
izredno visoki ravni, saj je kar pet j 
tekmovalcev doseglo več kot 7.200 
točk, kar se ne dogaja pogosto. Puč
nikov nastop na tem tekmovanju je 
bil nedvomno uspešen. Najbolje se 
je odrezal v tekih, posebno na 1500 
m, soliden je bil v skokih, nekoliko 
slabši, pa vendar dober, v metih.

S svojim nastopom na tem prven
stvu pa je dokazal, da sodi med naj
boljše deseteroborce v Italiji. Kaže 
celo, da bo konec julija nastopil na 
mednarodnem tekmovanju v Bocnu 
kot član italijanske «B» reprezentan
ce. Uvrstitev na prvo mesto je ne
dvomno eden izmed njegovih največ- 
jih uspehov, dokazal pa je, da je 
sposoben doseči še več.

Na tem tekmovanju je nastopil še 
en tržaški atlet. Gre za Morena Mar
tinija, ki sicer nastopa za društvo 
Fiamme oro iz Padove. Martini se 
jb že po prvih disciplinah povzpel 
ha prvo mesto in ga obdržal vse do 
* st.,ni

polovice drugega dne, ko ga je po 
skoku s palico prehitel Hubert Indra 
iz Brixna, ki je na koncu zmagal z 
rezultatom 7.714 točk. Martini je bil 
drugi s 7.500 točkami (100 m: 11”16, 
daljina: 6.98 m, višina: 2,18 m, kro
gla: 12,43 m, 400 m: 52”16, 110 m 
ovire: 15”92, disk: 40,84 m, palica: 
4,20 m, kopje: 55,50 m, 1500 m 4 
minute 36”4).

«Dosegel sem deset 
dobrih rezultatov»

Gorazdu Pučniku, novemu mladin
skemu prvaku v deseteroboju smo 
po izredno uspešnem tekmovanju 
postavili nekaj vprašanj.

«Po prvem dnevu, ko sem bil med 
mladinci na prvem mestu, sem se 
bal, da se ne bi ponovilo isto kot 
na lanskem, državnem prvenstvu. 
Po prvem dnevu sem namreč tudi

tam bil na odličnem položaju, dru
gega dne pa sem moral zaradi po
škodbe odstopiti. Svojih občutkov 
po drugem dnevu tekmovanja in po 
zmagi ne bi posebej opisoval, saj 
je veselje ob zmagi vselej nepo
pisno. »

«Kako ocenjuješ svoj nastop?»
«Z rezultati, ki sem jih dosegel 

na državnem prvenstvu, sem zado
voljen. Ti sicer niso bili izredni, 
bilo pa ni niti tako slabih, da bi 
pokvarili skupni seštevek točk. Lani 
sem v prvem dnevu tekmovanja do
segel zelo dobre rezultate, v dru
gem pa precej slabše, kar se je 
pošteno poznalo. Letos pa so bili 
vsi rezultati na visoki ravni, tako 
da je bil skupni seštevek mnogo 
boljši. Najbolj'me je zadovoljil re
zultat v teku na 1500 metrov, kjer 
sem se precej izboljšal, najmanj pa 
rezultat v metu krogle, ki je bil 
nekoliko pod mojimi sposobnostmi. 
Vsekakor pa sem z vsemi rezultati 
zadovoljen, saj je v deseteroboju 
nemogoče doseči deset odličnih re
zultatov.» (C. D.)

MADRID — V drugem kolu con
skega dela Davisovega pokala je Ju
goslavija presenetljivo izločila Špa
nijo s 3:2.

NA TRADICIONALNEM TURNIRJU MLADINSKEGA CENTRA V GORICI

V V

VELIKO SLAVJE MO OTON ZUPANČIČ
Zmagal je v moški odbojki in košarki - Zelo pozitiven obračun 
celotne manifestacije ■ Tekmam sledilo veliko število gledalcev

Zaključni večer turnirja Mladin
skega centra je potekal v slavju MO 
O. Župančič, štandreško društvo je 
namreč zasedlo prvo mesto tako v 
moški odbojki kot v košarki. Na ža
lost ni bilo vreme v soboto zvečer 
preveč naklonjeno, tako da so bile 
tekme v telovadnici Kulturnega do
ma in ne kot običajno na odprtem 
igrišču dijaškega doma. Po finalnih 
tekmah pa so se vsi preselile v pro
store dijaškega doma, kjer sta bila 
nagrajevanje in družabnost.

Ob koncu turnirja je treba pove
dati, da je kljub nekaterim težavam 
tekmovanje potekalo po 'zastavlje
nem programu. Na turnirju je so
delovalo vsega skupaj 26 ekip. zla
sti pa je razveseljivo, da je tekmam 
sledilo lepo število gledalcev. Obra
čun je vsekakor zelo pozitiven in 
potrjuje, da je postal turnir Mladin
skega centra že tradicionalna šport
na manifestacija na Goriškem.

FINALE KOŠARKA
MO O. Župančič — MK Ro- 

ckets 75:67 (34:36)
MO O. ŽUPANČIČ: Klanjšček 12, 

Cingerli, Mučič 2, Nanut 36, Corva, 
Cantelli, Plesničar 10. E. Marušič, 
Devetak 13, E. Marušič 2.

MK ROCKETS: Komel, Dornik 22, 
VValtritsch, Podberšič 17, Feri 3. 
Čubej 8, Šček 16, Košuta.

Štandrežci so zasluženo osvojili 1. 
mesto, potem ko so v zelo izenače
ni tekmi premagali ekipo Mladinske
ga krožka. V prvem polčasu sta se 
ekipi stalno menjavali v vodstvu in 
nobena ni dosegla več kot 5 košev 
prednosti. V nadaljevanju pa so mo
rali na klop zaradi osebnih napak 
najprej Šček in nato še Podberšič, 
kar so spretno izkoristili štandrežci, 
predvsem po zaslugi Nanuta in pre
senetljivega Plesničarja.

FINALE ODBOJKA
MO O. Župančič - Ronke 2:0

(15:12, 15:4)
MO O. ŽUPANČIČ: Plesničar. R. 

in D. Faganel, Marušič, Makuc, 
Klanjšček, Cingerli, Corva.

RONKE: M„ Š. in B. Cotič, Pa
hor, Lavrenčič, Tonsig.

štandreški odbojkarji so se bolj 
požrtvovalno borili od nasprotnikov, 
ki niso bili tako učinkoviti v napa
du kot v prejšnjih tekmah. Edino v 
prvem setu je bilo srečanje izena
čeno, v odločilnih trenutkih pa so 
Štandrežci boljše zaigrali in zaslu
ženo zmagali.
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AVTOMOBILIZEM NA VN KANADE V MONTREALU

Prva letošnja zmaga Arnouxa
Premoč motorjev turbo sta potrdila tudi Cheever (2.) in Tambay (3.)

ŠZ Bor

čestita Gorazdu 
državni naslov in 
mnogo uspehov.

za osvojeni 
mu želi še

MONTREAL — Ferrarijevemu pi
lotu Reneju Arnouxu se je naposled 
posrečilo osvojiti eno izmed velikih 
nagrad letošnjega svetovnega prven
stva v formuli ena. Že večkrat je 
bil med favoriti, a zmaga se mu je 
še vsakič izmuznila. Na nedeljski 
dirki v Kanadi se je pošteno oddol
žil tekmecem, saj vodstva ni niko
li izpustil (razen začasno ob zame
njavi pnevmatik), povrhu pa je še 
zmagal s precejšnjo prednostjo in 
brez najmanjših težav.

Kljub temu je bila VN Kanade 
ena najbolj zanimivih letošnjih dirk, 
saj je bil boj za drugo in tretje 
mesto zelo zanimiv. Italijan Patre- 
'se je bil dal) čaša drugi, vse do
kler na njegovem bolidu ni odpove
dal manjalnik. Njegov timski tova- 
riš( Biquet pa, je odstopil zaradi o- 
kvare ria plimi.............." "

Na drugo mesto se je tako uvr
stil Američan Cheever na renaultu, 
ki je bil pravzaprav med najmanj 
zaslužnimi. Tretji je bil Patrick Tam- 
bay na ferrariju, ki se je z novimi 
točkami še približal vrhu skupne 
lestvice. Med piloti, ki imajo na 
voljo tradicionalne motorje cosvvorth, 
je bil, kot običajno, najhitrejši sve

tovni prvak Rosberg, ki je zasedel 
četrto mesto pred Proštom (renault). 
Premoč motorjev turbo je bila tu
di v Kanadi več kot očitna, 

VRSTNI RED VN KANADE
1. Amoux (Francija - ferrari) 

1.48’31"838
2. Cheever (ZDA - renault) po 42”029
3. Tambay (Francija - ferrari) 

po 52”610
4. Rosberg (Finska - vvilliams) 

po 1’17”048
5. Prost (Francija - renault) po 1 

krogu
6. Watson (Irska - mclaren) po 1 

krogu
LESTVICA SP

Prost 30, PiquertrT Tambay 27, 
Rosberg 25, Amoux Vfr Watson 16, 
Cheever 14. Lauda iiT Lafitte 10, 
Albcreto 9.

NOGOMET

2. ITALIJANSKA LIGA

Lazio v A ligi
Še tri dodatne tekme

Tudi zadnje kolo drugoligaške- 
ga prvenstva še nj popolnoma re-
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Smrtna nesreča na dirki v Grobniku

šilo vprašanja, kdo napreduje v 
A ligo. Medtem ko si je Lazio v 
Cavi dei Tirreni zagotovil kvali
tetni skok, bodo morali Cremone- 
se, Como in Catania odigrati do
datni turnir, zmagovalec katerega 
se bo pridružil Milanu in Laziu.

Iz lige so po predvidevanju iz
padli Bari, Foggia, Bologna in 
Reggiana.

Najboljši strelec letošnjega pr
venstva je bil napadalec Lazia 
Giordano, ki je dosegel 18 zadetkov 
(pet iz enajstmetrovke).

IZIDI ZADNJEGA KOLA • 
Arezzo - Reggiana 2:2, Atalanta

- Lecce, 2:0,' Bari - Como 1:2, 
Bologna’ - Monza 2:2, Campobasso
- Palermo 1:1, Catania - Perugia 
2:1, Cavese - Lazio 2:2, Pistpkge
- Milan 0:0, Sambenedetteše - 
Foggia., 3:0, .'.Varese. - Cremonese 
1:1.

KONČNA LESTVICA 
Milan 54, Lazio 46, Cremonese, 

Como, Catania 45, Cavese 42, Mon-

ZDRUŽENJE SLOVENSKIH 
ŠPORTNIH DRUŠTEV 
V ITALIJI

sklicuje v petek, 17. junija 1983, 
ob 19. uri v prvem in ob 19.30 
v drugem sklicanju v Kultur
nem domu v Sovodnjah

13. REDNI OBČNI ZBOR
z naslednjim dnevnim redom:

1. otvoritev in izvolitev de
lovnega predsedstva

2. izvolitev volilne komisije
3. poročila
4. diskusija
5. razrešnica
6. volitve

Pri Partizanu že slavijo
čeprav do konca 39. nogometnega prvenstva 

manjkata še dve koli, je beograjski Partizan prak
tično osvojil svoj deveti državni naslov. S po
membno zmago v Tuzli je namreč ohranil pred
nost treh točk pred zagrebškim Dinamom in Haj
dukom, ki je zmagal kar v beograjskem derbi
ju s Crveno zvezdo, čeprav čaka Partizan v pri
hodnjem kolu gostovanje v Splitu, je namreč 
težko verjeti, da bi si zapravil vso prednost.

Razen res velikega presenečenja, bo torej v 
pokalu prvakov Jugoslavijo zastopal Partizan, 
Dinamo in Hajduk pa se bosta do kraja borila za 

naslov podprvaka, kar Spličanom zagotavlja nastop v pokalu 
UEFA, medtem ko bodo Zagrebčani igrali v pokalu pokalnih prvakov.

Poleg Hajduka torej, ki s po
vratkom bratov Vujovič in Sliško- 
viča igra res odlično v tej konč
nici prvenstva, in Radničkega, je 
še odprto vprašanje tretjega za
stopnika v pokalu UEFA: bo to 
Crvena-. zvezda.,• Sloboda, -morda 
Vardar ali pa sijajna Olimpija, 
ki se je z vrsto odličnih iger in 
rezultatov povzpela na sedmo 
mesto s samo točko zaostanka za 
Crveno zvezdo? Zadnja žrtev A- 
mrška in tovarišev za Bežigra
dom je bil Sarajevo, tekmo pa je 
pdločil prav Amršek z 11-me- 
trovko.

Ob teh sklepnih bojih letoš
njega prvenstva velja posebej za
beležiti ravno igro Hajduka, če
prav si letos ni zadal visokih ci- 
jev, pa iz tekme v tekmo igra 
vse bolj zanesljivo in je res pra; 
va- škoda, da—je .prvenstvo .pri 
kraju, sicer bi imel priložnost, da 
bi prav v sezoni, ko ni- meril 
nanj, osvojil celo državni naslov.

Tudi na dnu lestvice ni še vse 
odločeno. Kljub prepričljivi zma
gi proti Galeniki je namreč OFK 
Beograd prav skupaj z Galeniko 
največji kandidat za izpad, če
prav mu spodrsljaja Osijeka v

Zagrebu in Rijeke v Sarajevu da
jeta še nekaj upanja na obsta-

IZIDI 32. KOLA 
Sloboda - Partizan 1:2
Beograd - Galenika 3:0
C. zvezda - Hajduk 1:2
Budučnost - Velež 4:1
Dinamo (Z) - Osijek 1:0
Olimpija - Sarajevo 1:0
Željezničar - Rijeka 3:0
Dinamo (V) - Vardar 4:1
Radnički - Vojvodina 4:0

. LESTVICA
Partizan 44, Hajduk, Dinamo 

(Z) 41, Radnički 36. Crvena zvezda 
34, Sloboda, Olimpija, Vardar 33, 
Vojvodina 32, Željezničar 29, Sa
rajevo? Dinamo (V), Budučnost 
M.vVdež 29, Rijeka, Osijgk.27, 
Be*Tp9tf*"25. ftrienika-ri«. 1 1 1 11

vSBJHDDNJE. KOLQ,mJuL.
Beograd - Sloboda, Galenika - 

Radnički, Vojvodina - Dinamo 
(V), Vardar - Željezničar, Rije
ka - Olimpija, Sarajevo - Dina
mo (Z), Osijek - Budučnost, Ve
lež - Crvena zvezda, Hajduk - 
Partizan.

KONČNE LESTVICE 
ŽENSKA ODBOJKA 

1. GROJNA, 2. SOVODNJE. 3. 
LJUBLJANSKA BANKA

MOŠKA ODBOJKA 
1. MO O. ŽUPANČIČ, 2. RONKE, 

3. KLAPA
MOŠKA KOŠARKA 

1. MO O. ŽUPANČIČ, 2. MLADIN
SKI KROŽEK ROCKETS.

MAL

KOŠARKA

Delibasič v Caserti
CASERTA — Vodstvo košarkar

skega prvoligaša Indesit iz Caserte 
je uradno sporočilo, da bo najelo 
jugoslovanskega igralca Mirzo De- 
libašiča, ki bo zamenjal rojaka Zo
rana Slavniča. Trener Indesita je, 
kot znano, Bogdan Tanjevič. Lani 
je Delibasič igral pri španskem 
Real Madridu.

NOGOMET

Jugoslovan Trifunovič 
nov član Ascolija

RIM — Včeraj je zapadel rok za 
nakup tujih nogometašev. Ascoli je 
v zadnjem trenutku najel Jugoslo
vana Aleksandra Trifunoviča, 29- 
letnega člana beograjskega Partiza
na. Trifunovič je vezni igralec. Po
trdili so tudi nakupe naslednjih 
igralcev: Žico (Udinese), Ferretti 
(Avellino), Kieft (Piša), Gerets (Mi
lan), Coeck (Inter) in Eloi (Genoa). 
Roma je napovedala, da je najela 
tuja igralca, imena katerih nista 
znana.

ATLETIKA

Finka izboljšala 
SR v metu kopja

TAMPERE — Finska atletinja 
Tiina Lillak jc izboljšala svetovni 
rekord Grkinje Sakarofe v metu kop
ja (74,20 m). Orodje je zalučala 74,76 
metrov daleč.

DANES V NOVI GORICI

Jugoslavija-Italija
V Novi Gorici bo danes ženski 

atletski dvoboj med Italijo in Ju
goslavijo, na katerem bi morale 
nastopiti vse najboljše predstavni
ce iz obeh držav. Poleg tega bodo 
konkurenco v nekaterih disciplinah 
okrepili s tekmovalkami, ki so bile 
na troboju Jugoslavija - Anglija - 
Madžarska v Mariboru in na ne
deljskem mitingu v Rimu.

Tekmovalke obeh držav (in osta
le izven konkurence) se bodo na 
stadionu zbrale ob 16. uri, boji pa 
se bodo pričeli uro kasneje.

NA SOBOTNEM OBČNEM ZBORU ŠPORTNEGA DRUŠTVA «VESNA» IZ KRIŽA

za 38, Atalanta, Sambenedetteše, 
Varese 37, Perugia, Arezzo in Cam
pobasso 36, Pistoiese, Palermo in 
Lecce 34, Reggiana, Bologna 32, 
Foggia in Bari 30.

Fanu prva tekma
FANO — V prvi finalni tekmi za 

italijanski pokal, namenjen tretjeli- 
gaškim ekipam, je Fano premagal 
Carrarese z 2:0.

Nov italijanski rekord
RAVENNA — Z zmago 89,12 m je 

Agostino Ghesini popravil italijanski 
rekord v metu kopja, katerega je le
ta 1961 postavil Lievore, ki je orodje 
zalučal 86,74 m daleč.

Dela veliko, ljudi pa iz leta v leto manj
Tudi finančno stanje ni rožnato - Delo z mladimi igralci se je obrestovalo

Na rednem občnem zboru športne
ga društva Vesna, ki je bil v sobo
to v Ljudskem domu v Križu, sta 
bili v ospredju predvsem dve vpra
šanji: premajhno število ljudi, ki 
bi bili pripravljeni sodelovati in 
delali v odboru ter finančne težave. 
Na to je v svojem uvodnem poroči
lu opozoril najprej predsednik dru
štva Angelo Bogateč, ki je po po
zdravih gostom, med katerimi so 
bili predstavniki ŠD Mladina, KD 
Vesna in Unione sportiva iz Kri
ža, podal kratek pregled delova
nja zadnjih dveh let. Potem je v 
sezoni 1981/82 nogometna ekipa pre
stopila v 1. amatersko ligo, so mo
rali seveda pomisliti na okrepitve, 
kar so storili z nakupom mladih i- 
gralcev Rosandrc. Poteza je bila 
pravilna, saj so se nekateri izka
zali in so že prestopili v prvo eki-

GROBNIK — Velika nagrada za 
svetovno motociklistično prvenstvo, 
ena največjih mednarodnih prire- 
tev na Reki, je zahtevala smrtno 
žrtev, 26-letni švicarski pilot Ron 
Reuteimann je namreč v kategoriji 
do. 125 ccm tri kroge pred koncem 
dirke zletel s proge in z glavo silo
vito treščil v varnostno ograjo ob 
asfaltu. Preden so ga reševalci 
izvlekli izpod ograje, pod katero je 
končal svoj tragični let, je minilo 
dobrih šest minut. V reški bolniš
nici, kamor so ga pripeljali, mu 
zdravniki niso mogli nuditi nobene 
Pomoči več. Reuteimann je imel 
namreč prebito lobanjo, zlomljen 
prsni koš in spahnjeni roki.

Njegova smrt je bržkone splet 
tragičnih okoliščin, saj dirkališče v 
Grobniku velja sicer za eno naj
varnejših. Padcev je bilo tudi v 
nedeljo dosti, a so bili v glav
nem brez posledic.

Kljub nesreči se je preizkušnja 
za SP redno nadaljevala.

IZIDI
Kategorija do 50 ccm: 1. Dorf- 

linger (Švi. kreidler), lestvica za 
SP: 1. Dorflinger 57 točk; do 125 
cm: 1. Kneubuehler (Švi. - mba), 
lestvica za SP: L Nieto (Šp.) 60 
točk; do 250 ccm: 1. Lavado (Ven. 
- yamaha), lestvica za SP: L La
vado 57 točk; do 500 ccm: 1.
Spencer (ZDA - honda), lestvica za 
SP; 1. Spencer (ZDA) 83 točk.

Na sliki (foto Marjan Slepčevlč): 
po strahovitem padcu je Švicar Reu- 
teimann nezavesten obležal pod var
nostno ograjo.
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BSHHM « ODLOČILNEM SREČANJU 3. AMATERSKE LICE Nfl TRŽAŠKEM

Trebenskemu Primorcu se želja ni uresničila
V dodatni tekmi za prestop v 2. amatersko ligo je v nedeljo zgubil proti Aurisini

Primorec 2:1Aurisina
(1:0)
AURISINA: Negrini, Zappador,

Tricarico, Tremul, Razza, Tomizza, 
Marassi, Frank. Recchia, Persi, 
Ciani, 12 Žaro, 13 Zampar, 14 Ri- 
dolli. ,

PRIMOREC: Leone, Marko Kralj, 
VValter Milkovič, Franko Kralj, Lu- 
gnan Finessi, Edvin Kralj, Paolo 
Kralj Ritossa, Dettori, Igor Milko
vič 12 Maglica, 13 Mania, 14 Boris 
Kralj, 15 Modesti .

STRELCI: v 21. nun. Persi, v 
56. min. Edvin Kralj, v 57. mm.
Recchia. ,, ...

Lep nedeljski popoldan, veliko 
število gledalcev in navijačev, pred
vsem Trebencev, je bil okvir važne 
tekme med trebenskim Primorcem 
in Aurisino, ki .je odločala o pre- 
stopu v višjo ligo. Za oboje jc bila 
torej zmaga obvezna.

Že od prvih udarcev je bilo raz
vidno, kakšno igro bodo predvajali: 
Aurisina se je izkazala s hitrimi na
padi, s katerimi je večkrat resno

ogrozila Leonejeva vrata, Treben- 
ci pa so^sicer imeli terensko premoč, 
vendar so bili prepočasni in tudi pri
ložnosti zanje ni bilo. Tako so prvi 
povedli Nabrežinci z izredno natan
čno izvedenim prostim strelom Per
si ja, ki je žogo poslal prav med 
vratnico in drog. Trebenci so tedaj 
prevzeli vajeti igre v roke in stalno, 
a preveč kombinirano in prepočas
no napadali. Zato je lahko Aurisina 
pritisk razbremenjevala s hitrimi in 
zelo nevarnimi protinapadi.

Igra se tudi v drugem polčasu ni 
spremenila, dokler ni stopil na igri
šče Boris Kralj, ki je precej pospe
šil napade Trebencev. Po dolgotraj
nem pritisku je Edvin Kralj tudi re
miziral. Tedaj bi tekma lahko do
bila drugačen potek, če ne bi Tre
benci preveč prepustili pobudo Au
risini, ki se je še nevarneje približe
vala Leonejevim vratom. Zapravila 
je nekaj ugodnih priložnosti (Per- 
sijev prosti strel je Leone z izred
nim posegom poslal v kot) zatem 
pa je. v gneči pred vrati, do katere

je prišlo po streljanju s kota, Rec- 
chia poslal žogo naravnost pod 
prečko.

Primorcu je preostalo 15 minut, da 
je z izrednim pritiskom, a z isto i-

1. - L Poinmier Blanc 
2. Ormeggio 
L Vistoria Quecn 
2. Pian del Mattino
1. Asso Bi
2. Rabiš 
L Rossi gnano 
2. Asturie 
L Dan 
2. Nichel 
L Allaire
2. Altura Om 

KVOTE
12 — 26.068.000 lir 
11 — 720.000 lir
10 - 59.000 lir

2. -

3. -

4. -

5. -

6. —

2
1
1
2
2

X
2
2
1
2
1

X

gro, ki ni obrodila sadu, prav o- 
bratno, Nabrežinci so ga v protina
padu večkrat ogrozili in v zadnji 
minuti zadeli prečko z Ridolfijem.

Ko je sodnik odžvižgal konec, je 
zavladalo veliko veselje v nabrežin- 
skem taboru, Trebencev pa se je ra
zumljivo polastil obup ob zamujeni 
priložnosti za prestop v ligo. Ne 
predsednik ne trener nista dala no
bene izjave, le zahvaljujeta se i 
gralcem, ki so se skrajno požrtvo
valno potrudili v tej tekmi in v 
vsem prvenstvu sploh. (Kralj)

.KRAŠKI POKAL*

Drevi Kras-Breg
V drugem polfinalnem srečanju 

.Kraškega pokala* se bosta drevi 
na Opčinah pomerili Kras in Breg. 
Obeta se zanimiva in napeta tekma, 
še zlasti, ker imajo Kraševci odprt 
račun z lanske izvedbe turnirja, ko 
so se prav tako pomerili v polfina
lu in klonili šele po streljanju 11- 
metrovk. (ŽS)

po. Nasploh so vsi zadovoljili, saj 
so se v prvenstvu «under 15» uvrsti
li pri vrhu lestvice. S prvo ekipo 
so tedaj dokončno osvojili «pokal 
Race», tako gladko pa jim ni šlo 
v prvenstvu, kjer so se tako lani 
kot letos s težavo rešili.

Predsednik Bogateč je zatem na
glasil, da je že pred dvema letoma 
povabil vse, ki morejo, da bi sto
pili v odbor. Namesto novih imen 
sta, čeprav iz upravičenih razlogov, 
še dva odšla. «Odbor pa potrebuje 
novih sil,» je nadaljeval Bogateč. 
«Delati treba. Besed in kritik smo 
slišali še preveč. Kritike sprejema
mo, vendar morajo biti konstruktiv
ne.*

Druga pomanjkljivost, je nadalje
val Bogateč, se nanaša na članari
no, ki je vsi niso še poravnali. .Dru
štvo sloni na članih,» je zaključil 
svoje poročilo. «čim množičnejši bo
mo, tem močnejši tudi bomo. Nujna 
je torej pomoč vseh.»

Po blagajniškem poročilu se je 
vnela živahna in tudi polemična raz
prava, kar je značilno za občne 
zbore Vesne.

V razpravi so načeli tudi problem 
nove sezone: vsi so se strinjali, da 
je treba narediti vse, da ne bi za
radi bojazni pred izpadom trpeli 
do zadnjega. V zvezi s tem je odbor 
predlagal, da bi vanj vstopili novi 
ljudje in da bi ga razširili, saj delo
vanje društva terja kompetentnih 
in požrtvovalnih ljudi. Na ta pred
log se jih je precej javilo in obljubi
lo svojo pomoč. «če teh obljub ne 
bodo do konca julija izpolnili,» je

Arezzo - Reggiana X
Atalanta - Lecce 1
Bari - Como (p.p.) X
Bari - Como (k.i.) 2
Bologna - Monza X
Campobasso - Palermo X
Catania - Perugia 1
Cavese - Lazio (p.p.) X
Cavese - Lazio (k.i.) X
Pistoiese - Milan X
Sambenedetteše - Foggia 1
Varese - Cremonese (p.p.) 1
Varese - Cremonese (k.i.) X

KVOTE
13 (3.747 dobitnikov) - 671.000 lir 
12 (74.716 dobitnikov) - 33.000 lir

ob tem dodal Bogateč, «bo odbor 
sklical izredni občni zbor.*

Sobotni občni zbor, na katerem je 
bila udeležba res zadovoljiva, se je 
zaključil z volitvami. Za predsedni
ka je bil potrjen Angelo Bogateč, 
prav tako so potrdili tudi ves seda
nji odbor.

Na državnem prvenstvu

Devinu 7. mesto
Nedeljskega 2. tekmovanja v ski 

rolkah v Rimu, ki je veljalo za dr
žavno prvenstvo, se je udeležil tudi 
SK Devin s petimi tekmovalci. Kljub 
zelo ostri konkurenci (vpisanih je 
bilo kar 124 atletov, od katerih jih 
je 116 tudi startalo) so naši rol
karji zabeležili zelo dober uspeh. 
To je važno zlasti zato, ker je bil

zanje prvi nastop po komaj enome
sečnem treningu. V posameznih ka
tegorijah so dosegli naslednje uvr
stitve :
CICIBANI: 2. Mitja Pernarčič, 4.

Andrej Antonič, 6. Ervin lori, 8.
Miloš Šušteršič.
Na skupni lestvici so Devinčani 

zasedli sedmo mesto, skupno pa je 
nastopilo 19 društev.

Po teh rezultatih lahko upamo na 
še boljše uvrstitve na prihodnjih 
preizkušnjah.

ODBOJKA

Santalu tudi pokal
FIRENCE — Po državnem naslo

vu je Santal iz Parme osvojil tudi 
italijanski pokal. V odločilnem sre
čanju je premagal Robe di Kappa s 
3:1 (14:16, 15:7, 15:5, 8:15, 15:12).
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KOLESARSTVO Od Boljunca do Jezera

Adrievci na prvih treh mestih
Lepo so se odrezali tudi v mlajši kategoriji

Spet novo zmagoslavje za kolesa
rje lonjerskega kluba Adria, ki so 
v nedeljo v gorski vožnji na kro
nometer iz Boljunca do Jezera v 
starejši kategoriji popolnoma pre
gazili nasprotnike. Osvojili so nam
reč prva tri mesta s Hafnerjem, Dež
manom in Marušičem, medtem ko 
sta bila v mlajši kategoriji Lenar- 
šič tretji, Kunaver pa četrti.

O dirki sami je težko kaj povedati, 
saj je vožnja na kronometer za spe
cialiste in ti so z dveminutnim pre
sledkom naskakovali 4.500 metrov 
dolg greben iz doline Glinščice do vr
ha Jezera. Zmaga lonjerskih pred
stavnikov nj bila nikoli v dvomu. 
Presenetila pa sta tokrat Dežman in 
Marušič, ki sta z dobrim časom 
osvojila častni mesti. Zmagoslavje 
ob tretji Hafnerjevi zmagi pa je bi
lo še bolj popolno z osvojitvijo pr
vega absolutnega ekipnega mesta.

V soboto pa sta druga dva čla
na Adrie, Poropat in Macarol nasto
pila v Scodovacchi, kjer sta prispe
la na cilj v glavnini, medtem ko je 
zmaga šla predstavniku bazovske-

ga kluba Battaglin Diadora Eddyju 
Deganu.

STAREJŠA KATEGORIJA:
1. Jože Hafner (Adria), ki je 4,5 

km dolgo progo prevozil v 13’22”
2. Dežman (Adria) po 24”
3. Marušič (Adria) po 38”

MLAJŠA KATEGORIJA:
1. Cesaratto (Pedale Triest.) 13'88”
2. Tumiotto (Cussignacco) po 13”
3. Lenaršič (Adria) po 18”
4. Kunaver (Adria) po 52”.

R. Pečar

OBVESTILA
»»“a;'

SZ Bor - 
odbojkarska sekcija

sklicuje sejo odbora v četrtek, 16. 
t.m., ob 20. uri na stadionu «1. 
maj*.

ŠZ Bor - atletska sekcija
obvešča, da bo seja odbora sekci
je jutri, 15. t.m., ob 19. uri na 
stadionu «1, maj*.



Utednlštvo. upravo, oglasni oddelek
TRSI Ul Montecchl 6. PP 559 Tol. (040) 70 40 72 (4 Hnl|a) TLX 460270
Podružnico Gorica, Drsvorod 24 magglo 1 Tol. (0481) 83382 (85723)
Naročnino
Mesečna 9.000 Ir — celoletna 108.000 lir
V SFRJ številka 6,00 din, za zasebnike mesečno 100,00, letno 1000,00 din, 
za organizacije in podjetja mesečno 140,00 letno 1400,00 din.

PRIMORSKI DNEVNIK Za SFRJ 2!ro račun 50101-603-45361 ADIT — DZS 61000 Ljubi|ona 
Gradišče 10/11. nad., telefon 223023

Oglasi Ob delavnikih: trgovski 1 modul (šlr. 1 st., vlš. 43 mm)
39.000 lir. Finančni 1.500, legalni 1 500, osmrtnice po formatu, 

sožalja 1.500 lir za mm višine v širini 1 stolpca. Mali oglasi 300 lir beseda. 
Ob praznikih: povišek 20%. IVA 18%. Oglasi Iz dežele Furlanije - Julijske 
kra|ine se naročajo pri oglasnem oddelku ali upravi, iz vseh drugih dežel 
v Italiji pri SPI.

Poštni tekoči račun za Italijo Založnlitvo tržaškega tiska, Trst 11-5374 Stran 6 14. junija 1983 Odgovorni urednik Bogo Samsa
Izdala! 
in tiska I

član italijanske 
I^T zveze časopisnih
|Tr«f založnikov FJEG

PO 1ZGLADITVI NAJHUJŠIH SPORNIH VPRAŠANJ

V nedeljo v Adis Abebi zaključeno zasedanje 
predstavnikov Organizacije afriške enotnosti

Za novega predsednika OAE izvoljen etiopski voditelj Mengistn 
Prihodnji, dvajseti vrh bo maja prihodnjega leta v Conakryju

(Dopisnik Dela 
za Primorski dnevnik)

ADIS ABEBA — Bilo je opazno 
olajšanje, ko so voditelji 50 ne
odvisnih afriških držav v nedeljo 
popoldne, dan pozneje kot predvide
no, naposled le končali svoj 19. red
ni vrh, ki se je zaradi večmesečnih 
političnih nesoglasij tudi začel do
bra dva dni po tistem, ko so ga 
sklicali. V tretje je torej šlo: so si 
oddahnili tisti na črni celini, ki so 
se bali, da bi tudi vrh v Adis Abebi 
lahko doživel podobno usodo, kot 
dva spodletela poskusa lani v Tri
poliju. Afričani pa se hkrati zave
dajo, da poglavitno vendarle ostaja 
za naslednji vrh, v Conakryju.

Redni 19. afriški vrh je bil nam
reč tudi zamišljen predvsem kot 
vrh afriškega oživljanja, po mrtvi
lu, ki je zavladalo v afriških vrstah 
februarja lani, ko so na ministr
skem srečanju v Adis Abebi ne
pričakovano sprejeli Saharsko a- 
rabsko demokratično republiko kot 
51. polnopravno članico v Organiza
cijo afriške enotnosti (OAE). Po 
tistem, ko je zaradi saharskega 
spora propadel poskus sklicanja vr
ha v Tripoliju avgusta lani, zaradi 
čadskega zastopstva pa drugi po
skus v novembru, je bilo najpo
membnejše, da bi 19. redni vrh 
sploh stekel.

To je navzočim v Adis Abebi tudi 
uspelo, potem ko je kenijski voditelj 
Moi, ki je bil predsednik OAE vse 
od vrha v Nairobiju junija 1981, v 
sodelovanju s senegalskim, gvinej
skim in drugimi voditelji uspel pre
pričati saharsko delegacijo, da se 
prostovoljno umakne, v zameno pa 
ji obljubil, da bo zadoščeno neka
terim njenim zahtevam, zlasti za
stran neposrednih pogajanj z Maro
kom. Rezultat te kupčije je bila 
resolucija o izvedbi referenduma v 
Zahodni Sahari.

Ta resolucija je namreč prvič 
priznala Saharski republiki, da je 
čpakopravna stran v osemletnem 
sporu in da se mora Maroko z njo 
Neposredno pogajati p premirju, kar 
je ta doslej zavračal. Tudi zastran 
referenduma, v katerega je kralj 
Hasan II. sicer privolil že v Nairo
biju, so prvič okvirno postavili rok 
saj so rekli, naj bi ga pripravili naj
pozneje v šestih mesecih, vsekakor 
pa pred naslednjim, 20. vrhom, ki 
bo 25. maja prihodnje leto v gvinej
ski prestolnici.

Resolucija tudi določa, da bo re
ferendum potekal pod mednarodnim 
nadzorstvom, s sodelovanjem »mo
drih čelad* in opazovalcev OZN, in 
sicer brez kakšnih »vojaških* ali 
»administrativnih* pritiskov. Sa- 
harci so namreč terjali, naj bi Ma 
roko pred referendumom umaknil 
svojo vojsko in administracijo iz Za
hodne Sahare, vendar ta tega ni 
maral storiti. Zato so zdaj sprejeli 
kompromis, po katerem se vojska 
in administracija sicer ne umakne 
ta, vendar pa ne bosta smeli 
igrati nobene vloge pri referendu
mu. Nadzor nad tem bo najhrž pre
puščen OZN.

Seveda pa je vrsta vprašanj v 
zvezi z izvedbo referenduma še 
naprej odprtih, med drugim tudi 
tisto o številu ljudi, ki bodo smeli 
glasovati. Navsezadnje je spor, ki je 
grozil z razpadom OAE, le odprav
ljen z dnevnega reda in lahko si je 
realno obetati, da ne bo več ogro
žal prihodnjih srečanj, ampak bo 
prepuščen na daljnjem razčišče
vanju v posebnem odboru in v ne
posrednih pogajanjih. Ali bo Ma
roko v ta pogajanja privolil, je še 
vprašanje, toda Saharci trdijo, da

je do prvih takšnih skrivnih stikov 
že prišlo, in sicer marca letos.

Z dnevnega reda je izginil tudi 
drugi potencialno eksplozivni afriški 
spor, tisti o čadskem zastopstvu.
Libijska delegacija, ki si je priza
devala znova spraviti v dvorano 
prejšnjega predsednika Gukunija 
Weddeya, ki ga je pripeljala s sa
bo, je hotela skleniti kupčijo, da bi 
v zameno za saharsko udeležbo se
dla skupaj z novim voditeljem Ha- 
brejem, ki je sicer dobil uradno 
povabilo za vrh. Toda kupčijo so 
gladko zavrnile številne države, ki 
so doslej že priznale Habreja.

In naposled je bila z dnevnega 
reda spravljena tudi sporna kandi
datura libijskega voditelja Gadafi
ja za novega predsednika OAE.
Gadafi si je še obetal, ko je prišel 
v Adis Abebo, da bo dobil to funk
cijo, a njegovo nepopustljivo obna
šanje v saharskem vprašanju je od
vrnilo od nadaljnje podpore tudi 
nekatere tistih držav, ki so mu bile 
naklonjene in ki so se raje odlo
čile za gostitelja, etiopskega vo
ditelja Mengistuja, ki je znal po
kazati v sporih državniško mo
drost.

Res je sicer še ne povsem izkri
stalizirano merjenje moči med ta
ko imenovano «radikalno» in 
»zmerno* skupino držav na koncu
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preprečilo izvolitev novega general
nega sekretarja OAE, ker ne kan
didat prvih, malijski zunanji mini
ster, ne kandidat drugih, iz Gabo
na, nista dobila potrebnih dveh 
tretjin glasov. A tudi tu je naposled 
prevladal kompromis, saj je funk
cijo generalnega sekretarja začasno 
prevzel, do vrha v Conakryju, izku
šeni diplomat Nigerije Peter Onu.

Za vsa druga vprašanja je preo
stalo premalo časa, da bi o njih 
lahko sprejeli kakšne konkretne 
sklepe. Bila so sicer obravnavana, 
da bi ohranili kontinuiteto delova
nja OAE, toda vsiljuje se vtis, da 
bo o njih moral podrobneje sprego
voriti šele 20. vrh. Za Afričane 
je bilo pač najpomembnejše to, da 
so zagotovili nadaljnji obstoj svoje 
celinske organizacije ter tako doka
zali svetu, da na črni celini še ni 
odbila zadnja ura skupnih naporov 
in da je, vsaj za zdaj odstranjena 
nevarnost »afriške Jalte*.

TIT DOBERŠEK

Tudi jugoslovanskim 
zdravnikom naziv dr.

BEOGRAD — Jugoslovanski zdrav
niki in stomatologi na začasnem de

lu v ZRN in Švici, so zaradi tega, 
ker nimajo naziva doktor, pod ve
likim pritiskom delodajalcev in tam
kajšnjih kolegov. Nekateri so izhod 
iz takšnega položaja poiskali tako, 
da so prevzeli nemško državljanstvo, 
samo da bi zadržali delovno mesto.

Švicarske oblasti pa so jugoslovan
skim pristojnim službam postavile 
15. september kot zadnji rok za spre
jetje sklepa o priznanju doktorske
ga poklica. Po tem datumu bodo 
vse zdravnike in zobozdravnike iz 
Jugoslavije tožili na sodišču za laž
no predstavljanje in bodo izgubili 
delo. Zato je predsedstvo zdravniš
kih društev Jugoslavije sklenilo, da 
je treba nujno pospešiti reševanje 
tega vprašanja. Poudarili so, da vr
nitev naziva doktor družbe ne stane 
ničesar, povzroča pa velike težave 
v mednarodni delitvi dela.

Zdravstvene delavce v Jugoslaviji 
skrbi tudi dolgotrajno pomanjkanje 
najpomembnejših zdravil in zdrav
stvenega materiala. Domači farma
cevtski industriji očitajo, da svoje
ga dela ne opravlja tako, kot bi ga 
morala, kar zdravnike postavlja v 
zelo neugoden položaj, ko morajo 
bolnikom pojasnjevati, zakaj ni zdra
vil. Opozorili so tudi, da zaradi po-

ITALIJANSKA SKUPNOST IZ KOPRA 
OBSODILA FAŠISTIČNA IZZIVANJA

KOPER — Skupnost Italijanov in SIS za prosveto in kulturo pripad
nikov italijanske narodnostne skupnosti iz Kopra sta na izredni skupni 
seji analizirali in najostreje obsodili nedavne fašistične provokacije v 
Bazovici in na Proseku, kjer so se grupe misovcev z izzivanjem in tu
di s pestmi in slednjič tudi s streli iz revolverjev policijskih agentov 
spravile na pripadnike slovenske narodnosti v zamejstvu in na druge 
pripadnike naprednih sil. Gre za očitne poizkuse oživljanja napetega 
vzdušja, značilnega za polpreteklo zgodovino, za razgrevanje nacionali
stičnih strasti, ki so predvsem tukajšnjemu obmejnemu območju priza
dejale že toliko škode in gorja, so ugotovili pripadniki italijanske na
rodnosti. Tako skupnost Italijanov kot SIS za prosveto in kulturo pri
padnikov italijanskih narodnosti, sta ob tem opozorili na nujnost učin
kovitih ukrepov, ki naj bi v tem delu Italije pomagali obračunati s 
»strahovi* iz preteklosti.

Včeraj začetek tradicionalne 
prireditve Koprska srečanja
KOPER — Danes so se tukaj začela Koprska srečanja, ki jih že 

četrto leto zaporedoma organizira italijanska skupnost in družbenopoli
tične kulturne ter športne organizacije iz Kopra. Popoldne so najprej 
odprli razstavo fotografij z lanskih srečanj, za tem pa predstavili novo 
knjigo Centra za zgodovinsko raziskovanje iz Rovinja iz zbirke Mo
nografije, in sicer delo Lucifera Martinija — »Udeleženci pripovedu
jejo*. Gre za izbor pričevanj udeležencev narodnoosvobodilne vojne o 
sedanjih zgodovinskih dogodkih v Istri. Na otvoritveni slovesnosti na Ti
tovem trgu sta najprej spregovorila predsednik italijanske skupnosti 
iz Kopra Ennio Opassi in predsednik občinske konference SZDL Aldo 
Ugrin. Za njim pa so nastopili pevski zbor italijanske skupnosti Marko 
Garbin iz Rovinja, koprski pihalni orkester, folklorna skupina Uljanik 
iz Pulja, in ansambel Ottavia Brajka iz Izole. Jutri zvečer ob 21. uri 
pa bodo nastopili reški pevski zbor Fratellanza, folklorna skupina On- 

. gia iz Milj, skupina KD Rdeča zvezda iz Zgonika, vokalno-instrumen- 
manjkanja deviz dobivajo vse manj ’ talna skupina Istra nova iz Kopra in orkester harmonik Istra iz Pulja, 
strokovnih časopisov in publikacij. „ ,

(dd) I B- š-

Darovi in prispevki
V spomin na Jožeta Žerjala da

ruje družina Coloni 5.000 lir za KD 
F. Prešeren.

Namesto cvetja na grob Maria 
Kralja darujeta Marica in Mirko 
Čok 10.000 lir za godbo Viktor Par
ma iz Trebč.

V spomin na Eleonoro Kerkoč da
rujeta Vojko in Marija Ferluga 20 
tisoč lir za Društvo slovenskih upo
kojencev.

V spomin na pok. Stanka Lovreči
ča daruje Gina Tul z družino 10.000 
lir za KD Primorsko - Mačkolje.

V spomin na Justino Caharija por. 
Guštin darujeta Janko in Ivanka 
Simoneta 10.000 lir za pevski zbor 
Rdeča zvezda.

V spomin na Pepija Žagarja da
ruje družina Žagar 100.000 lir za 
Tržaški oktet.

V počastitev spomina očeta Ivana 
Lavrenčiča daruje družina Sosič 10 
tisoč lir za SK Devin.

Ob prvi obletnici smrti očeta 
Franca Tenceja daruje hči Danica 
z družino 15.000 lir za godbo na pi
hala Vesna iz Križa.

Namesto cvetja na grob Guerrina 
Bova darujeta Justina in Milica 10 
tisoč lir za mladinski odsek KD 
Vesna.

V spomin na Nado Chinese vd. 
Zecchin daruje družina Zupan - Sos- 
si 30.000 lir za cerkev sv. Jerneja 
na Opčinah.

V spomin na Ivano Pertot - Milič 
daruje Pepka Možinova 30.000 lir 
za Glasbeno matico.

V spomin na Rudijevo ženo Zden
ko Kjuder por. Posega darujejo pri
jatelji 104.000 lir za Center za ra
kasta obolenja.

Ob obletnici smrti Vladimire Da
neu daruje družina 10.000 lir za 
ŠD Kontovel.

V spomin na Justino Caharija por. 
Guštin daruje družina Milič (Salež
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PRED VRHOM DRŽAVNIH POGLAVARJEV V STUTTGARTU

V Luksemburgu vnetu ruzpruvu o iinunčnih 
problemih Evropske gospodurske skupnosti

Izdatki v podporo kmetijskim dejavnostim preraščajo zmogljivosti deseterice - 2.000 
milijard za Evropsko investicijsko banko - Danes posvet o skupnem boju proti lakoti

LUKSEMBURG - Včeraj so se 
tu sestali ministri za zunanje za
deve držav članic Evropske gospo
darske skupnosti, da bi se dogovo
rili o problemih, ki bodo predmet 
razprave na vrhu vladnih poglava
rjev deseterice, ki bodo zasedali v 
Stuttgartu v času od 17. do 19. juni
ja. Dnevni red je obsegal več 
vprašanj, predvsem vprašanje, kako 
v prihodnje povečati dohodke skup
nosti, dalje vprašanje poravnave 
dolgov, ki jih ima EGS do Velike 
Britanije in Zahodne Nemčije, in 
še vprašanje nadzorstva nad izdatki 
deseterice, zlasti v okviru skupne 
politike v kmetijstvu. Na te izdatke 
odpadata namreč nad dve tretjini 
celotnega budžeta deseterice ter 
preti nevarnost, da EGS že prihodnje 
leto ne bo razpolagala z denarjem, 
da bi krila naraščajoče izdatke v 
podporo kmetijskim dejavnostim.

Na seji, ki jo je vodil zunanji mi
nister Zahodne Nemčije A. D. Gen- 
scher, sta se glede vprašanja iz
datkov izoblikovali dve različni gle
dišči. Nemčija se zavzema za to, da 
bi deseterica predvsem preudarne- 
je trošila sredstva, ki jih prejema 
od članic (te prispevajo 1 odst. ce
lokupnega priliva davka na dodat
no vrednost IVA), izvršni organ EGS 
pa se nasprotno nagiba k temu, da 
bi posamezne članice povečale svo
je prispevke skupnosti.

Na ločeni seji so se včeraj v Luk
semburgu sestali tudi ministri dese
terice za kmetijstvo, ki so vzeli v 
pretres zlasti vprašanje skupne poli

tike kar zadeva tržišče s »sredozem
skimi* pridelki, to je predvsem z o- 
livnim oljem in južnim sadjem. Ta 
problem je toliko bolj pereč, ker je 
od njegove rešitve odvisen začetek 
pogajanj za pristop Španije in Por
tugalske k evropski skupnosti. Mi
nistri za kmetijstvo bodo danes na
daljevali posvet o teh vprašanjih. 
Po mnenju nekaterih opazovalcev, 
so si njihova gledišča glede uredi
tve tržišča z olivnim oljem precej 
blizu, mnenja pa se znatno bolj raz
hajajo, kar zadeva pridelovanje in 
razpečevanje južnega sadja.

V Luksemburgu so zbrani tudi fi
nančni ministri EGS (za Italijo je 
prisoten zakladni minister Goria). 
Na včerajšnji seji so sklenili, naj se 
brez nadaljnjega obotavljanja naka
že vsota 1,5 milijarde ECU (skupne 
evropske valute) Evropski investi
cijski banki za posege, predvidene v 
okviru »tretje faze* njenega delova
nja. S temi sredstvi, ki ustrezajo 
vrednosti 2.000 milijard lir, bo E- 
vropska investicijska banka finan
sirala gradnjo novih infrastruktur in 
energetskih objektov ter nove nalož
be v malih in srednjih podjetjih. Fi
nančni ministri so nadalje sprejeli 
dokončno besedilo nove »evropske 
direktive* o nadzorstvu nad delova
njem bančnih zavodov, ki poslujejo 
s tujino. V smislu pravkar sprejete 
direktive, bodo morale države člani
ce EGS vnesti v notranjo zakonodajo 
posebne norme, po katerih bodo do
mače banke dolžne vključiti v po
slovne bilance tudi podatke, ki se
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PIONEER ZAPUSTIL SONČNI SISTEM
WASHlNGTON - Včeraj ob 14. 

po italijanski uri je ameriška avto
matična sonda <tpioneer 10» zapu
stila sončni sistem in kot prvi pred
met, ki ga je izdelal človek odletel 
v praznino proti središču galaksi
je. Potem ko je pioneer zapustil 
Neptunovo krožnico, bo moral po
tovati še 10 tisoč let preden bo do
segel drug sončni sistem: sistem 
zvezde Bernard, ki je oddaljena 
3,8 svetlobnega leta od zemlje. Do 
takrat se bodo seveda njegovi je
drski akumulatorji prav gotovo iz
praznili in torej ne bo v nobenem 
primeru (četudi bi ga takrat še 

Zemlji) poročati

nanašajo na njihovo poslovanje v 
tujini. Zahodnonemški podtajnik za 
gospodarstvo Tietmeyer, ki je vo
dil sejo finančnih ministrov, je v 
tej zvezi dal razumeti, da bo tako 
onemogočeno nastajanje pojavov, ka
kršnega predstavlja zadeva zavo
da Banco Ambrosiano.

Danes pa se v Luksemburgu se
stanejo tudi predstavniki desetih 
članic EGS, ki se ukvarjajo s pro
blemi sodelovanja in razvoja. Na 
dnevnem redu je zlasti vprašanje 
skupnega boja proti lakoti v svetu. 
V ta namen naj bi deseterica v krat
kem nakazala 50 milijonov dolarjev 
pomoči najrevnejšim deželam, med 
katerimi prednjačijo zlasti nekatera 
območja afriške celine.

Evropski nevrokirurgi 
v centru «Ivan Cankar»

LJUBLJANA — V kongresnem 
centru »Ivan Cankar* se je sinoči 
začel petdnevni strokovni tečaj za 
mlade evropske nevrokirurge.

Okoli dvesto nevrokirurgov iz Ju
goslavije in skoraj vseh evropskih 
držav si bo izmenjalo izkušnje iz 
najvažnejših področij te medicin
ske vede, posebno pozornost pa 
bodo posvetili problemom tumor
jev v zadnjem delu lobanje in hi- 
drocefalitisu. O najnovejših dogod
kih s tega področja bodo govorili 
najeminentnejši profesorji nevroki
rurgije iz vse Evrope.

Udeležence je v imenu Evropske 
ga nevrokirurškega združenja po
zdravil njegov predsednik Jean 
Brihaye, v imenu pokrovitelja, iz
vršnega sveta SR Slovenije, pa 
predsednik republiškega komiteja 
za 'zdravstvo in socialno politiko, 
Borut Miklavčič.

Vse manj nasprotovanja 
izvajanju zakona o splavu

RIM — Po vsej Italiji upoda šte 
vilo zdravnikov in pomožnega 
zdravstvenega osebja, ki zaradi 
moralnih razlogov noče sodelovati 
pri izvajanju zakona o dovoljeni 
prekinitvi nosečnosti. To izhaja iz 
zadnjega poročila, ki ga je vlada 
posredovala parlamentu in govori 
o izvajanju zakona o splavu.

Podatki se nanašajo na šestnajst 
od dvajsetih italijanskih dežel za 
zdravnike in na šest dežel za po
možno osebje. Pri ginekologih je 
največ takih, ki se zakonu upira
jo, v pokrajini Bočen (78,3 odst.), 
medtem ko jih je najmanj v Do
lini Aosta (35,3) in v Emiliji Ro- 
magni (37,3). Dežela, kjer so za
beležili največji upad nasprotova
nja. je Ligurija, kjer se je v letu 
dni zmanjšalo število nasprotnikov 
med zdravniki od 66.5 odst. na 
38,8 odst.

PEKING — Neki kitajski petelin 
je po vsej verjetnosti nepričakova
no zamenjal spol: znesel je namreč 
nenavadno veliko jajce, ki tehta 
dobrih petnajst dekagramov. Skriv
nostni fiziološki pojav je seveda 
predmet velikega zanimanja in 
znanstvenega opazovanja.

SODSTVO PRED ZAGONETNIM VPRAŠANJEM

Umor ali samomor 
Roberta Calviga?
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S SKUPNIM IZLETOM NA GORENJSKO

Uspešno zaključeni 
tečaji slovenščine

ČEDAD — Z izletom v najlepše 
slovenske kraje — na Bled in v 
Bohinj — so se končali letošnji te
čaj. slovenskega jezika, ki so jih 
Zavod za slovensko izobraževanje 
in druga kulturna društva imeli v 
preteklem šolskem letu. Čeprav se 
marsikdo od tečajnikov izleta ni 
mogel udeležiti, se je zbralo lepo 
število ljudi, več kot petdeset, ki 
so se z avtobusom podali na pro
gramirano pot. Nekaj zamudnikov 
je žal moralo ostati doma, ker so 
se prijavili takrat, ko je bil avto
bus že oddan. Prišli pa so iz Čeda
da, špetra, Svetega Lenarta, Grme
ka, Podbonesca, Tipane, Barda in 
še od kod.

Topel dan nas je spremljal na 
poti do Trbiža in naprej čez mejo 
pri Beli peči, skozi Rateče, Kranj
sko goro. Jesenice naravnost k Bo
hinjskemu jezeru, kjer smo se po 
kratki, a strmi poti dvignili peš do 
slapa Savice, ki je ena najpomemb

nejših znamenitosti v Bohinjskem 
kotu. Divja, neomadeževana nara
va je prevzela vsakogar. Po spre
hodu je vsem teknilo odlično kosilo, 
k: so nam ga pripravili v penzionu 
Rožič v Ribčevem lazu. le dober 
streljaj od jezera: pokusili sm0 bo
hinjski sir in se nato spopadli z 
najrazličnejšimi mesnini jedmi, ki 
so jih le najbolj pogumni lahko po
spravili do konca. Po odličnem in 
tako obilnem kosilu je prijal poči
tek v senci in sprehod ob jezeru 
in še prehitro je bilo treba na Bled. 
Tli se je večina izletnikov odločila 
za to, da gredo s čolnom na otok 
sredi jezera, marsikdo je tudi po
vlekel vrv zvona in si kaj zaželel, 
kajti pravijo, da se take želje ure
sničijo.

Žal je zaradi stiske s časom od
padel ogled Prešernove rojstne hiše
v Vrbi, pa tudi po večerji v Nemah 
so se izletniki zaradi pozne ure lah
ko le nekajkrat zavrteli

1979-83: deset Italijanov na sto bo volilo drugače
kdo poslušal m 
o svojem zgodovinskem srečanju.
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podatke za naslednjih pet let po
tem ko je prekosil vsa najbolj opti
mistična predvidevanja v svojem 
11-letnem obstoju. Sonda tehta 
manj kot 3 stote in je trenutno od
daljena 4,5 milijarde kilometrov od 
sonca. Vendar so zelo občutljivi 
astronomski instrumenti na Zemlji 
še vedno v stanju, da sprejemajo 
njegove signale, ki jih oddaja od
dajnik s komaj 8 ivattov moči.

Najbolj neposredna naloga pio- 
neerja je, da v prihodnjih tednih 
skuša ugotoviti, ali obstaja še de 
seti planet sončnega sistema, ki 
naj bi po domnevah nekaterih 
znanstvenikov krožil onkraj Neptu
na in Plutona.

Na sliki (telefoto AP): risba a me 
riška avtomatične sonde »pioneer 10»

RIM — Petnajst dni pred volitva
mi nam opazovanje obnašanja i- 
talijanskih volivcev, ki mu sledita 
specializirana ustanova Makno in 
dnevnik Repubblica potrjuje, da je 
predvolilno obdobje čas velikih pre
mikov in sprememb v volilnem te
lesu.

Dve raziskavi predvolilnega raz
položenja nam v razmaku sedmih 
dni kažeta prepletanje in mešanje 
volilnih izbir, kakršnemu po obsegu 
in kakovosti doslej morda še nismo 
' Ij i ;'a V zadnjem tednu je okoli 
m,,., milijonov Italijanov zamenja

lo stranko, za katero bodo volili 26. 
junija, zmanjšalo se je število ne
odločenih in sorazmerno povečalo 
število tistih, ki so se že opredeli
li za volilni glas, medtem ko ostaja 
več ali manj nespremenjeno števi
lo tistih, ki ne bodo glasovali.

Iz primerjave med obema son- 
dažama izhaja, da premik volilne
ga opredeljevanja zadeva dobro po
lovico volilnega telesa. Skoraj tretji
na statističnega vzorca (se pravi 
volivcev, ki jih je zajela raziskava) 
je v tednu dni med dvema preizku
soma spremenila mnenje: od neod

ločenosti je prešla k volilni oprede
litvi, ali pa je zamenjala stranko, 
za katero se bo 26. junija izrekla. K 
tem premikom gre dodati neznan
ko, ki jo predstavljajo tisti, ki na 
volilne sondaže ne odgovarjajo (o- 
koli 22 odstotkov) in se bodo odloči
li v zadnjem trenutku. Raziskava 
Makno pa nam omogoča tudi izra
čun, da je z odrom na politične voli
tve 1979. leta, skoraj deset odstot
kov Italijanov (9,8) spremenilo svo
je volilno prepričanje in bodo to
krat zamenjali stranko,

Tako nestanovitnost volilnega ©■

predeljevanja potrjuje tudi to, da 
je tudi pri najtrdnejših, se pravi 
pri tistih, ki so izbrali že pred te
dnom, opaziti premike proti neodloče 
nosti in vzdržanju. V splošnem pa 
se reka tistih, ki ne bodo glaso
vali. počasi zmanjšuje in deli v 
dva tokova: prvi gre v smer izbire 
neke stranke, drugi pa v območje 
neopredeljenih.

Med tistimi, ki so pred tednom 
spremenili svoje volilno mnenje, je 
največ takih, ki so se odločili vzdr
žati in tistih, ki so zamenjali stran
ko. Nagnjenost k »izdajstvu* je to

liko očitnejša, če jo primerjamo z 
izbirami iz leta 1979. Med večjimi 
strankami se z najstabilnejšim vo
lilnim telesom ponaša KPI, saj so 
njeni volivci še močno navezani na 
ideale in tradicije, ki jih stranka za
stopa. Precej nižji pa je na primer 
indeks zvestobe socialistični in de- 
mokrščanske stranki.

Nagnjenost k zamenjavi stranke, 
kateri volivec odda svoj glas, raste 
z naraščanjem starosti In sorazmer
no upada s padanjem zaupanja v 
politični sistem. Raste tudi v manj 
urbaniziranih in ruralnih sredinah.

LONDON — Danes se je v sodni 
dvorani londonske «Milton Court* 
začela nova sodna obravnava o za
gonetni smrti »vatikanskega bankir
ja* Roberta Calvija, ki so ga našli 
obešenega pod mostom Black- 
friars na Temzi. Sodnika Davida 
Paula, ki je julija lani preuranjeno 
»ugotovil* Calvijev samomor je na
domestil «coroner» Arthur Davies. 
Na pritiske Calvijevih svojcev je 
namreč britanski višji sodni zbor u- 
gotovil očitne napake v postopku 
in razveljavil prvo razsodbo.

Že na včerajšnji prvi obravnavi 
so pričeli z obnavljanjem zadnjih 
ur Calvijevega življenja od bega iz 
Italije do tragičnega konca na že
leznem zidarskem odru pod mostom 
Blackfriars. Še prej pa so ugodili 
zahtevi odvetnika Calvijevih svoj
cev, da ne bi razpravljali o izjavah 
Flavia Carbonija. Po krajšem pa 
svetu je namreč sodnik ugotovil cel 
kup protislovij in nejasnosti v dose
danjih Carbonijevih izjavah, kar bi 
otežilo sedanjo preiskavo, kljub te
mu da je Carboni po vsem sodeč 
ključna oseba v Calvijevem begu 
iz Italije do Londona.

Za sodnika Daviesa in štiri porot
nike ne bo odločitev lahka. V Italiji 
le redki verjamejo v tezo o samo
moru, še najmanj pa Calvijevi svoj
ci. Zastor nad nečistimi posli »vati
kanskega bankirja* se le počasi dvi
guje. Mešana italijansko - vatikan
ska komisija, ki bi morala ugotoviti 
resnico o stikih med vatikansko 
banko IOR in Calvijevim Ambrosia- 
nom, je že dvakrat odložila objavo 
sklepnega dokumenta. Morda bo to 
storila konec junija. Že sedaj pa je 
vedno bolj jasno, da je msgr. Mar- 
cinkus dobro vedel za Calvijeve 
bančne posle. Marsinkus ali bolje 
Vatikan je torej dolžen Ambrosia- 
nu in z njim Italiji čedno vsoto 2.000 
milijard lir. Seveda se sedaj v ko
misiji bije bitka, da bi zmanjšali 
krivdo vatikanske banke, da bi s 
tem tudi zmanjšali znesek, ki ga bo
do morali vračati.

Glede londonske sodne obravna
ve, ki bi se morala končati v roku 
4 dni, se bodo bržkone odločili za 
razsodbo »odprtega tipa*, ki bo do
voljevala tako možnost umora kot 
samomora.

Na sliki (telefoto AP): vdova po
kojnega Calvija Clara s sinom Car
lom.

48) 15.000 lir za KD Rdeča zvezda 
in 15.000 lir za ŠK Kras.

V spomin na Maria Kralja daru
je Jolanda Guštinčič 10.000 lir za 
KD Rovte - Kolonkovec.

V počastitev spomina Maria Kra
lja darujeta Jolanda Guštinčič 10 
tisoč in Roža Božič 10.000 lir za 
Združenje aktivistov osvobodilnega 
gibanja za Tržaško ozemlje.

Ob 7. obletnici smrti drage mame 
daruje sin Alojz Solvi 20.000 lir za 
repentabrsko cerkev.

M. K. daruje 20.000 lir za repen
tabrsko cerkev.

V spomin na bratranca Karla 
Škerlavaja daruje Gela 10.000 za o- 
troški pevski zbor Vesela pomlad,
10.000 za ŠD Polet in 10.000 lir za 
SKD Tabor.

Namesto cvetja na grob Karla 
Škerlavaja darujeta Carmela in Zo
ran 10.000 lir za moški pevski zbor 
Tabor.

Ob Majenci — na razstavi v Tor- 
kli — daruje Stano Žerjal 20.000 lir 
za KD Valentin Vodnik.

V spomin na pok. Mirka Čoka iz 
Buzeta darujejo Karla, Mira in Pi
na 30.000 lir za KD Lonjer - Kati- 
nara.

V spomin na Marčela Kriščaka 
daruje Angela Cijak 10.000 lir za 
Dijaško matico.

V spomin na prof. Danico Jelin
čič daruje Zdenka Šavli 10.000 lir za 
Dijaško matico.

Namesto cvetja na grob Nade Chi
nese vd. Zecchini daruje Danila Ma
ver 15.000 lir za obnovitev cerkve 
sv. Jerneja na Opčinah.

Namesto cvetja na grob Ivane 
Pertot vd. Milič darujejo Ivan Ban 
(Batiča) z družino 20.000 ter Marija 
in Egon Bukavec 15.000 lir za Kul
turni dom Prosek - Kontovel

V spomin na pok. Ivano Pertot 
vd. Milič darujejo Irene in Edi E- 
mili 10.000 ter Danila in Danilo Uk
mar 5.000 lir za Kulturni dom Pro
sek - Kontovel.

V spomin na pok. Marčela Kri
ščaka darujeta Danila in Danilo U- 
kmar 10.000 lir za Kulturni dom 
Prosek - Kontovel.

Iva Batič daruje 20.000 lir za o- 
snovno šolo Bazoviški junaki v Ro
janu.

V spomin na drago mamo Duška 
in Zlatka Jelinčiča darujeta Erika in 
družina Roncelli 10.000 lir za SPDT.

V spomin na dragega pok. Maria 
Kralja darujeta družini Miroslava 
in Mirana Pečenika 10.000 za god
bo V. Parma in 10.000 lir za KD 
Primorec.

V spomin na Danico Jelinčič da
ruje Ida Kufersin 5.000 lir za Dija
ško matico.

Namesto cvetja na grob Ivane 
Pertot vd. Milič darujeta Vanka in 
Vera 15.000 lir za pevski zbor Va
silij Mirk Prosek - Kontovel.

V spomin na Guerrina Bova daru
jejo Dora, Eda in Luciana 10.000 lir 
za KD Vesna.

Ernest Brišček gostilna Šklavs - 
Opčine št. 65 daruje 50.000 lir za 
godbo V. Parma.

V spomin na Doro Pahor, Angela 
Štoka in Maria Kralja daruje dru
žina Krevato (Trebče 189) 10.000 
za godbo V. Parma, 10.000 za KD 
Primorec in 10.000 lir za ŠD Pri
morec.

V počastitev spomina dr. Iva Bo- 
neta daruje Srečko šuman 20.000 lir 
za KD Ivan Grbec iz Skednja.

Namesto cvetja na grob Karla 
Škerlavaja daruje družina Vidau 20 
tisoč lir za SKD Tabor.

Namesto cvetja na grob Maria 
Kralja daruje Josip Zobec (Domjo)
10.000 lir za KD F. Venturini.

V počastitev spomina Olge Peče- 
nik darujejo Kristina, Danila in 
Darinka 15.000 lir za PD Slovenec.

Ob drugi obletnici smrti dragega 
brata Maria Daneva darujejo se
stre in bratje 50.000 za popravilo 
dvorane na Kontovelu in 50.000 lir 
za popravilo dvorane na F*roseku.

Namesto cvetja na grob Lojz# 
Kocman por. Košuta daruje Fran
cka (Jurjeva) 30.000 lir za godbo 
Vesna iz Križa.

Na Partizanskem prazniku v Kri
žu darujejo Silvano Košuta 9.000, 
Anton Štegel 30.000, N.N. 75.000, 
Vojko Devetak 9.000 in N.N. 9.000 
lir za sekcijo VZPI - ANPI Križ.

V spomin na pok. Olgo Pečenik 
darujejo udeleženci zadnjega izleta
70.000 lir za skupnost handikap. na 
Opčinah in 60.000 lir za popravilo 
cerkve na Repentabru.

V spomin na Maria Kralja daruje 
družina Starc 10.000 lir za godbo 
Viktor Parma - Trebče.

V spomin na Maria Kralja daruje 
Marica Pertot 15.000 lir za godbo 
Viktor Parma.

V spomin na Josipa Žerjala da
rujeta Nidiia Pečenik in Vojteh La
vriha 20.000 lir za pevski zbor Va
lentin Vodnik.

Namesto cvetja na grob Maria 
Kralja darujeta Vojteh Lavriha z 
družino in Nidija Pečenik 20.000 lir 
za KD Valentin Vodnik.

Posvetovanje FAO 
v Ljubljani
LJUBLJANA — V medna

rodnem centru za upravljanje 
podjetij v družbeni lasti v de
želah v razvoju, se je včeraj 
začelo' štiridnevno posvetova 
nje FAO — evropske komisi 
ja za kmetijstvo — o večstran 

ski aktivnosti kmečke ženske.
Udeleženci posvetovanja •— 

okoli 70 predstavnikov držav 
članic evropske komisije FAO, 
več vladnih in drugih organi
zacij ter sedem predstavnikov 
zunajevropskih dežel v razvo
ju — bodo posebno pozornost 
posvetili vlogi ženske v pro
cesu organiziranja kmetijske 
proizvodnje in življenja na pa 
deželju.


